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PROTOKÓŁ Nr 48 

obrad XLVIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy 
odbytej w dniu 22 grudnia 2017 roku 

w sali sesyjnej Urzędu Miasta Częstochowy, 
przy ul. Śląskiej 11/13 

pod przewodnictwem Przewodniczącego 
Rady Miasta Częstochowy Zdzisława Wolskiego. 

 
Czas trwania obrad: od godz. 920 do godz. 1530. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przyjął z rąk harcerzy Światełko Betlejemskie. 
 
Ad. pkt 1. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski dokonał otwarcia XLVIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta, 
powitał przybyłych gości, na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad i przystąpił do 
realizacji porządku obrad. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Porządek obrad XLVIII Sesji Rady Miasta Częstochowy stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad. pkt 2. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski powołał na Sekretarzy obrad XLVIII sesji Radnych: Ewelinę 
Balt oraz Alberta Kulę. 
 
Ad. pkt 3. 
Zmiany w porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski przedstawił wniosek Prezydenta o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały na druku BR.12.XLVIII.17 – załącznik nr 3 i 4 do protokołu. Jako pkt.22 
czyli tuż przed budżetem i WPFem 2018. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie  wniosek o wprowadzenie do 
porządku obrad projektu uchwały na druku BR.12.XLVIII.17. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 25 głosach za, braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
przyjęła ww. wniosek. 
 
Rada Miasta przyjęła następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Powołanie sekretarzy obrad. 
3. Zmiany w porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad XLVI Sesji Rady Miasta Częstochowy. 
5. Informacja bieżąca Prezydenta Miasta Częstochowy. 
6.Informacja nt. aktualnej sytuacji w Specjalnych Strefach Ekonomicznych na terenie miasta 

Częstochowy. 
7. Informacja bieżąca Przewodniczącego Rady Miasta Częstochowy. 
8. Pytania radnych. 
9. Wystąpienia zaproszonych gości. 
10. Wybór Komisji Uchwał i Wniosków. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2017 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego w 
tym wykazie.(BR.8.XLVIII.17)  

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Częstochowy na 
lata 2017 – 2033. (BR.6.XLVIII.17)  

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Częstochowy na rok 2017.(BR.5.XLVIII.17) 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia 

badania sprawozdania finansowego Miasta Częstochowy za 2017 i 2018 rok. (BR.7.XLVIII.17) 
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad poboru, określenia 

inkasentów oraz ich wynagrodzenia za inkaso opłaty targowej na terenie miasta 
Częstochowy.(BR.9.XLVIII.17) 
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16.Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Częstochowskiego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością poprzez wniesienie 
wkładu pieniężnego. (BR.4.XLVIII.17) 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie wieloletniej 
umowy na świadczenie usług przewozowych w ramach lokalnego transportu zbiorowego z 
Miejskim Przedsiębiorstwem Komunikacyjnym w Częstochowie Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością. (BR.11.XLVIII.17) 

18. Podjęcie uchwały w sprawie stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla samorządowego 
zakładu budżetowego Centrum Integracji Społecznej w Częstochowie na 2018 r. (BR.2.XLVIII.17) 

19. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek wychowania 
przedszkolnego, szkół i placówek prowadzonych przez osoby prawne  niebędące jednostkami 
samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 
ich pobrania i wykorzystania.(BR.10.XLVIII.17) 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami miasta Częstochowy. 
(BR.3.XLVIII.17) 

21. Podjęcie uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych Miasta Częstochowy na rok 2018.(BR.1.XLVIII.17) 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania statutu Miejskiemu Szpitalowi 
Zespolonemu z siedzibą przy ul. Mirowskiej 15 w Częstochowie (BR.12.XLVIII.17) 

23. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Częstochowy na lata 2018-
2033. (BR.4.XLVII.17) 

24. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Częstochowy na rok 2018 (BR.3.XLVII.17) 
25. Interpelacje radnych. 
26. Wolne wnioski i oświadczenia radnych, Prezydenta i inne zgłoszone do porządku obrad. 
27. Zamknięcie obrad XLVIII Sesji Rady Miasta Częstochowy. 

 
Ad. pkt 4. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski zwrócił się do Radnych z pytaniem, czy mają uwagi do 
protokołu z obrad XLVI sesji Rady Miasta. 

Uwag do protokołów nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie protokół z obrad XLVI sesji Rady 
Miasta. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 24 głosach za, braku głosów przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się 
przyjęła protokół z obrad XLVI sesji Rady Miasta Częstochowy. 
 
Ad. pkt 5 i 6 
Informacja bieżąca Prezydenta Miasta Częstochowy  za okres od 6 do 21 grudnia 2017 roku. 
 
Szanowni Państwo! 
Na początek tradycyjnie przedstawię aktualny raport o stanie finansów miasta.  
Według stanu na dzień 18 grudnia 2017 r. dochody miasta za okres od początku roku wyniosły 1 mld 178 
mln 347 tys. zł tj. 96,74% planowanych dochodów, z tego: 
- z tytułu subwencji miasto uzyskało 293 mln 578 tys. zł; 
- z tytułu dotacji celowych 287 mln 977 tys. zł; 
- dochody własne zostały zrealizowane w wysokości 596 mln 792 tys. zł, w tym m.in.: 
+udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych  270 mln 289 tys. zł; 
+podatek od nieruchomości - 134 mln 295 tys. zł; 
+opłaty za gospodarowanie mieszkaniowym zasobem komunalnym (czynsz z najmu, dzierżawy, media) 46 
mln 179 tys. zł; 
+opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi - 38 mln 134 tys. zł; 
+sprzedaż lokali mieszkalnych i nieruchomości, opłaty za użytkowanie wieczyste gruntów, dzierżawa terenu 
oraz zwrot odszkodowań - 21 mln 295 tys. zł. 
 
Ustalony w budżecie plan wydatków miasta w kwocie 1 mld 257 mln 528 tys. zł został wykonany w 
wysokości 1 mld 113 mln 843 tys. zł tj. w 88,57%. 
Najwyższe kwotowo wydatki dotyczyły:  

utrzymania szkół i przedszkoli, co pochłonęło 322 mln 522 tys. zł; 
utrzymania MOPS-u i placówek opieki społecznej, na które przeznaczono 98 mln  191 tys. zł; 
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utrzymania dróg, na które wydatkowano 141 mln 949 tys. zł; 
Powiatowego Urzędu Pracy, na  co przeznaczono 15 mln 139 tys. zł; 
Komendy Miejskiej Straży Pożarnej, która otrzymała 17 mln 809 tys. zł; 

realizacji zadań Urzędu Miasta i jego jednostek - 518 mln 233 tys. zł.  
 
W okresie od 1 stycznia do 18 grudnia br. zostały spłacone zgodnie z terminami płatności kredyty i pożyczki 
w kwocie 36 mln 307 tys. zł i odsetki w kwocie 10 mln 144 tys. zł (łącznie 46 mln 451 tys. zł).  
 
Wysoka Rado! 
Według informacji Powiatowego Urzędu Pracy ogólna liczba bezrobotnych zarejestrowanych w mieście w 
końcu listopada wynosiła 5007, czyli o 130 osób mniej niż w końcu października, i o 1749 osób mniej niż rok 
wcześniej, czyli 30 listopada 2016 roku. 
Ostatnia podana stopa bezrobocia w Częstochowie z końca października to 4,7%, przy średniej krajowej - 
6,6% i także wyższej niż w naszym mieście średniej wojewódzkiej - 5,2 %.  
 
Informacja z ewidencji ludności Wydziału Spraw Obywatelskich 
18 grudnia liczba osób zameldowanych w Częstochowie wynosiła według wskazań  systemu do ewidencji 
ludności 218 tys. 35, w tym liczba osób zameldowanych na pobyt stały 214 135, a na pobyt czasowy 3 900. 
Statystyka z ewidencji ludności nie obejmuje osób przebywających stale lub czasowo w naszym mieście (w 
tym często w naszym mieście pracujących), które nie zgłosiły tego faktu poprzez zameldowanie.  
 
Szanowni Państwo! 
Przypomnę teraz skrótowo, w porządku chronologicznym, niektóre wybrane wydarzenia z udziałem 
moim lub moich zastępców z okresu od ostatniej sesji Rady Miasta. 
 
W dniach 7-9 grudnia przebywałem w delegacji w Altötting, gdzie uczestniczyłem w Prezydium Miast 
Laureatów Nagrody Europy.  
 
11 grudnia  pogratulowałem w Urzędzie Stanu Cywilnego częstochowskim parom, które obchodziły jubileusz 
50-lecia pożycia małżeńskiego.  
Tego samego dnia spotkałem się w sali sesyjnej z emerytowanymi pracownikami Urzędu Miasta.  
W tym samym dniu wręczyłem nagrody Prezydenta Miasta Częstochowy w dziedzinie pomocy społecznej. 
Mecenasem Pomocy Społecznej za rok 2017 został Rotary Club Częstochowa, natomiast Laur Pomocy 
Społecznej otrzymała Ewa Pachura oraz Caritas Archidiecezji Częstochowskiej.  
W tym samym dniu Andrzej Szewiński był gospodarzem prezentacji wybranych koncepcji urbanistycznych 
południowych obszarów Starego Miasta, będących efektem prac studentów architektury Politechniki Śląskiej, 
z udziałem autorów i ich naukowych opiekunów.  
Na tym samym spotkaniu Miejski Zarząd Dróg i Transportu przedstawił jednocześnie aktualną koncepcję 
połączenia ul. 1 Maja z ul. Krakowską, która nie ingeruje w kompleks budynków dawnego Elaneksu, do 
minimum ograniczając zmiany w przestrzeni miasta.        Prezentacja i wystawa prac studentów Wydziału 
Architektury Politechniki Śląskiej w Gliwicach, którą możemy obecnie oglądać w korytarzach przy sali 
sesyjnej, jest elementem działań związanych z przystąpieniem przez miasto do sporządzania miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego, obejmującego południowy obszar Starego Miasta. Rozpoczęcie 
prac nad planem miało na celu ukierunkowanie zmian funkcjonalnych i przestrzennych tego obszaru, w 
granicach którego kumuluje się szereg problemów związanych m.in. z własnością terenu, degradacją tkanki 
miejskiej oraz kwestiami społecznymi, a jednocześnie  właśnie na tym obszarze znajdują się historyczne 
obiekty poprzemysłowe i planowana jest realizacja nowej drogi, mogącej wpłynąć na aktywizację całego 
obszaru. 
 
Także 11 grudnia wziąłem udział w XII Gali Wolontariatu, która odbyła się w Filharmonii Częstochowskiej, 
który był okazją do wyrażenia wdzięczności wolontariuszom indywidualnym, koordynatorom szkolnych kół 
wolontariatu i grupom wolontariuszy, 
 
12 grudnia Ryszard Stefaniak wziął udział w konferencji naukowej „Częstochowa a Józef Piłsudski” 
inaugurującej projekt historyczny ,,Częstochowa o wolność i niezawisłość”, która odbyła się w Regionalnym 
Ośrodku Doskonalenia Nauczycieli „WOM”.   
Tego samego dnia pogratulowałem częstochowskim parom z okazji 50 rocznicy ślubu, a także otworzyłem 
w Klubie Politechnik przedstawienie, które częstochowski MOPS przygotował dla dzieci z rodzin objętych 
swoim wsparciem. 
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13 grudnia wziąłem udział w briefingu prasowym poświęconym przyszłorocznym konsultacjom 
społecznym, które mają być wspierane internetową platformą  on-line. Na początku 2018 roku referat 
partycypacji i konsultacji społecznych Wydziału Polityki Społecznej UM rozpocznie testy specjalistycznej 
platformy internetowej umożliwiającej prowadzenie dialogu społecznego i konsultacji. Platforma uwzględnia 
szczególne potrzeby osób z niepełnosprawnością dotyczące narzędzi komunikacji. Udział w konsultacjach 
społecznych umożliwi im bardziej aktywne zaangażowanie się w życie społeczności lokalnej. Konsultacje 
będą dotyczyć m. in. miejskich programów zdrowotnych oraz zasadności używania pirotechniki w czasie 
miejskich imprez i uroczystości.  

Tego samego dnia uczestniczyłem w przedświątecznym spotkaniu z  pracownikami częstochowskiej 
energetyki w siedzibie TAURON Dystrybucja S.A. Podczas spotkania wręczyłem Krzysztofowi Kowalczykowi 
medal ,,Merentibus" m. in. za podejmowanie inicjatyw mających na celu utrzymanie miejsc pracy w branży 
energetycznej w Częstochowie oraz wspieranie jej znaczenia w północnym subregionie województwa 
śląskiego. 

W tym samym dniu Ryszard Stefaniak wziął udział w podsumowaniu rocznych działań w ramach 
Porozumienia - Partnerstwa Aktywności Lokalnej „Częstochowa – mówimy NIE uzależnieniom i przemocy”. 
Spotkanie odbyło się w Częstochowskim Centrum Interwencji Kryzysowej  i było połączone z oficjalnym 

otwarciem części budynku CCIK.  

14 grudnia Ryszard Stefaniak  wziął udział w podsumowaniu kampanii społecznej „Powstrzymać pijanego 
kierowcę”, realizowanej w ramach Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych Miasta Częstochowy na rok 2017. Podczas konferencji podsumowującej projekt odbyła się 
debata nt. Pijany kierowca – Co Ty możesz zrobić w tej sprawie? oraz podpisano „Częstochowską Koalicję 
na rzecz Odpowiedzialnej Sprzedaży Alkoholu”.  

Tego samego dnia Ryszard Stefaniak wziął udział w konferencji „Działania środowiskowe w obszarze 
przeciwdziałania bezdomności”, podsumowującej realizowany przez MOPS projekt „Zmieniając dziś, 
projektujesz lepsze jutro”. Podczas konferencji podsumowano działania środowiskowe na rzecz osób 
dotkniętych problemem bezdomności oraz zaprezentowano dobre praktyki wypracowane w ramach tych 
działań.  

Tego samego dnia w Ratuszu Miejskim uczestniczyłem w prezentacji projektu herbu Miasta 
Częstochowy po korekcie heraldycznej. Korektę herbu Częstochowy przygotowali profesorowie Akademii 
Jana Długosza w Częstochowie - Marceli Antoniewicz (historyk i heraldyk, inicjator zmian w naszym herbie) 
oraz Andrzej Desperak (artysta plastyk), którzy mają za sobą wiele udanych i przyjętych przez Komisję 
Heraldyczną projektów herbów innych miast i gmin. Oprócz modyfikacji symboliki herbu poprzez zamianę 
kruka na piastowskiego orła, w projekcie skorygowano także kolorystykę oraz dostosowano inne elementy 
graficzne do proporcji i standardów heraldycznych. W spotkaniu uczestniczyły także m.in. przedstawicielki 
Komisji Kultury i Promocji Rady Miasta Częstochowy, Młodzieżowej Rady Miasta oraz media. Projekt herbu 
będzie  teraz opiniowany przez Komisję Heraldyczną działającą przy MSWiA.  

Szanowni Państwo! 

15 grudnia wziąłem udział w jubileuszu 40-lecia Miejskiego Przedszkola nr 29.  

Tego samego dnia odwiedziłem mieszkańców Domu Samotnej Matki  przy ul. Staszica, gdzie 

uczestniczyłem we wręczaniu dzieciom prezentów podczas zorganizowanego tam Mikołaja.  

16 grudnia wziąłem udział w I Częstochowskim Forum Dzielnic, które odbyło się w sali sesyjnej. Podczas 
spotkania podsumowano projekt „Jasne, że razem II”, przedstawiono wyniki głosowania na wnioski do 
Budżetu Obywatelskiego oraz wręczono dyplomy uczestnikom Akademii Lidera przeprowadzonej w ramach 
projektu "Jasne, że razem II”. 

Tego samego dnia razem z mieszkańcami wziąłem udział w Korowodzie Świętego Mikołaja, finalizującym 
akcję  „Jasne, że Święty Mikołaj”, w ramach której darczyńcy spełniają marzenia dzieci opisane w listach do 
Św. Mikołaja. 
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17 grudnia podczas XI Targów Bożonarodzeniowych "Gwiazdkowa Aleja", organizowanych przez 
Częstochowską Organizacje Turystyczną wręczyłem nagrody w konkursie ,,Najpiękniejsza witryna 
świąteczna 2017"'.  

18 grudnia spotkałem się z harcerzami, którzy przekazali mi Betlejemskie Światło Pokoju.  

Tego samego dnia wziąłem udział w podsumowaniu pierwszej edycji akcji Zakładu Gospodarki 
Mieszkaniowej TBS oraz częstochowskiej policji  pod hasłem "Bądź bezpieczny seniorze". W spotkaniu w 
KMP z udziałem m.in. Komendanta Miejskiego Policji  mł. insp. Dariusza Atłasika omówiono założenia akcji i 
jej pierwsze rezultaty. Już wiemy, ze kampania „Bądź bezpieczny seniorze” przyniosła zauważalny spadek 
przestępstw dokonywanych na seniorach metodami „na wnuczka” i „na policjanta”. 

Tego samego dnia wziąłem udział w debacie organizowanej przez redakcję Dziennika Zachodniego 
przy współudziale przedstawicielstwa Komisji Europejskiej w Polsce dotyczącej problematyki 
wykorzystania środków europejskich - na przykładzie doświadczeń Częstochowy, częstochowskich 
przedsiębiorców i organizacji pozarządowych. Przedstawiłem wybrane efekty i modernizacyjne korzyści, 
jakie odniosło miasto dzięki funduszom unijnym na przestrzeni ostatnich lat. Zwróciłem też uwagę na 
zagrożenie związane z możliwym ograniczeniem źródeł pomocy europejskiej dla miasta oraz limitów pomocy 
publicznej dla częstochowskich firm w kolejnym okresie programowania, w przypadku pozostawania miasta 
w obecnym układzie administracyjnym.      

Szanowni Państwo! 
W ostatnich dniach, podobnie jak w latach ubiegłych w okresie przedświątecznym uczestniczyłem w wielu 
spotkaniach wigilijnych i opłatkowych organizowanych przez częstochowskie stowarzyszenia, 
organizacje i instytucje. Wziąłem udział m.in. w wigilii Stowarzyszenia Częstochowskie Amazonki, 
Stowarzyszenia Abstynenckiego Północ, w spotkaniach świątecznych Centrum Integracji Społecznej, z 
przedstawicielami organizacji pozarządowych, Uniwersytetów Trzeciego Wieku. Spotkałem się także z 
pracownikami Straży Miejskiej, z nauczycielami i strażakami.  
 
Miło jest mi poinformować, że Częstochowa po raz kolejny została doceniona za wspieranie środowiska 
biznesowego – tworzenie warunków do prowadzenia działalności gospodarczej (m.in. dzięki ulgom dla 
inwestorów czy ulepszaniu infrastruktury specjalnych stref ekonomicznych), ale także do lokowania 
inwestycji ukierunkowanych na dostarczanie kompleksowych usług dla biznesu. Wyróżnienie Związku 
Liderów Sektora Usług Biznesowych (ABSL) przyznane miastu, odebrał Andrzej Szewiński, 7 grudnia w 
Warszawie, podczas uroczystej Gali. 
W tym miejscu warto nadmienić, że kolejne pozwolenia dla inwestorów wydawane obecnie na tereny 
specjalnych stref ekonomicznych mają szansę wzmocnić rolę Częstochowy nie tylko jako ośrodka usług dla 
biznesu, ale także miasta kojarzonego z rozwojem zaawansowanych technologii.    
 
Wspomnę także, że miejska spółka - Częstochowska Oczyszczalnia Ścieków „Warta” została 
laureatem „Klonów 2017”. Wyróżnienie przyznawane jest firmom i instytucjom, realizującym swoją 
działalność z korzyścią dla ekologii. „Klony” przyznawane są corocznie przez Bank Ochrony Środowiska i 
Fundację BOŚ w trzech kategoriach. Spółka „Warta” w czasie gali w Warszawie otrzymała nagrodę główną w 
kategorii „Innowacja ekologiczna” za modernizację miejskiej oczyszczalni ścieków, co istotnie przyczyniło się 
do poprawy środowiska naturalnego. 
 
Przypomnę również, że zakończyły się testy Częstochowskiego Roweru Miejskiego. Po zakończeniu 
próby, 33 uczestników, którzy testowali miejskie rowery, przedstawiło swoje wrażenia i uwagi. Łącznie 
dokonano 177 wypożyczeń. Przeciętny czas przejazdu wynosił 34 minuty, a najdłuższy 7 godzin. Do testów 
przeznaczono 90 rowerów w 10 stacjach dokujących w różnych częściach miasta. Rowery trafiły na razie do 
magazynów, gdzie pozostaną przez zimę (zainstalowane stacje oczywiście nie będą demontowane). Na 
wiosnę CRM zostanie udostępniony wszystkim chętnym. System składał się będzie z 20 stacji dokujących i 
185 rowerów. 
  
Trwa kolejna odsłona plebiscytu na najpiękniej rozświetlone miasto w Polsce, w którym startuje 
Częstochowa. To już 9. edycja akcji „Świeć się z Energą”, która nie tylko rozbudza lokalny patriotyzm i 
promuje miasto, ale także pozwala pomóc potrzebującym. W tym roku ponownie w puli znalazły się nagrody 
o łącznej wartości 200 tys. zł netto! Zachęcam do głosowania!  
 
Wysoka Rado! 
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Przed nami dzisiaj jeszcze ważne decyzje, będzie też pewnie okazja do złożenia sobie życzeń, ale już teraz 
życzę Państwu dobrych, udanych, spokojnych świąt Bożego Narodzenia i pomyślności w Nowym Roku – dla 
Was, Waszych Bliskich i całego naszego miasta.     
 
Dziękuję za uwagę! 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski powitał przybyłą Radną Województwa Śląskiego Martę 
Salwierak. 
 
Naczelnik Wydziału FER Piotr Grzybowski – Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado 
chciałbym uzupełnić informację bieżącą Pana Prezydenta, nie tak dawno na Komisji Rozwoju Regionalnego 
zostaliśmy poproszeni jako Wydział o to, żeby permanentnie przynajmniej raz na kwartał przygotowywać 
taką informację o tym co się dzieje w specjalnych strefach ekonomicznych. Koniec roku jest bardzo dobrym 
momentem na podsumowanie zwłaszcza, że w samym tylko grudniu mieliśmy 4 postępowania przetargowe, 
które zakończyły się sukcesem, mam dokumentację filmową z tego co się dzieje w specjalnych strefach 
ekonomicznych – pokaz filmu stanowi załącznik nr 276 do protokołu.  
 
Ad. Pkt. 7 
Informacja bieżąca Przewodniczącego Rady Miasta Częstochowy za okres od 6 grudnia 2017 roku do 
21 grudnia 2017 roku 

Przewodniczący Rady wraz z Wiceprzewodniczącymi reprezentował Radę Miasta podczas następujących 
spotkań: 
 
8 grudnia  

 Jubileusz 20lecia Basilica Cantans. 
 
11 grudnia  

 XII Gala Wolontariatu. 
 
12 grudnia 

 Spotkanie wigilijne - Polskie Stowarzyszenie na Rzecz Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną.  

 Spotkanie z dyrektorami częstochowskich szpitali ,pogotowia oraz z władzami Okręgowej Izby 
Lekarskiej odnośnie sytuacji kadrowej lekarzy.   

 
13 grudnia 

 Uroczystość Wigilijna organizowana przez Stowarzyszenie Częstochowskiego Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku.  

 Spotkanie wigilijne organizowane przez Stowarzyszenie Częstochowskie Amazonki. 
 
14 grudnia 

 Spotkanie Wigilijne  organizowane przez Włókniarz Częstochowa.  

 Spotkanie Wigilijne organizowane przez Towarzystwo Przyjaciół Częstochowy.  
 
15 grudnia 

 Świąteczne spotkanie z Prezydentem Matyjaszczykiem u arcybiskupa Depo.  

 Spotkanie Wigilijne organizowane przez Straż Miejską. 

 Spotkanie Wigilijne organizowane przez Stowarzyszenie Pokolenia. 
16 grudnia 

 Spotkanie Wigilijne organizowane przez Speedway Fan Club Częstochowa. 

 Spotkanie Wigilijne organizowane przez Polski Związek Niewidomych.  
 
18 grudnia 

 Spotkanie Świąteczne organizowane przez Platformę Obywatelską.  

 Spotkanie Świąteczne z Ojcem Przeorem Jasnej Góry.  
 
19 grudnia 

 Spotkanie Wigilijne organizowane przez Uczelnianą Radę Samorządu Studentów Politechniki. 
20 grudnia 

 Spotkanie Wigilijne organizowane przez Miejską Komendę Policji.  

 Koncert Bożonarodzeniowy w Szkole Podstawowej nr 31. 
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21 grudnia 

 Spotkanie Wigilijne organizowane przez Miejską Komendę Policji.  

 Spotkanie Opłatkowe z pracownikami Urzędu Miasta.  
 
Ad pkt.8. 
Pytania radnych. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński pierwsze moje pytanie dotyczy planowanej inwestycji mianowicie 
połączenie drogowe ul. 1 Maja z ulicą Ogrodową, wiemy, że są zmiany w koncepcji, natomiast moją uwagę 
zwrócił fakt, że w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej to zadanie zostało opisane w taki sposób, że 
miasto zamierza pozyskać środki zewnętrzne na ten cel. I moje pytanie jaka jest realna szansa na 
pozyskanie tych środków na to konkretne zadanie, bo wcześniej takie informacje płynęły do nas, że na tego 
typu zadanie my nie mamy możliwości pozyskania środków zewnętrznych i prosiłbym o szczegóły jakie 
środki zewnętrzne i jakie są realne szanse na ich pozyskanie.  
   Drugie moje pytanie dotyczy działalności całodobowego sklepu monopolowego przy Al. Pokoju 8. Mniej 
więcej miesiąc temu dostałem odpowiedź od Pana Prezydenta, że w wyniku rozpatrywania sprawy przez 
Samorządowe Kolegium Odwoławcze SKO skierowało jakby decyzję o cofnięciu zezwolenia na sprzedaż 
napojów alkoholowych dla tego lokalu jednak SKO nakazało ponowne rozpatrzenie przez Urząd Miasta tej 
sprawy. Jaki jest aktualny stan tej sprawy i do czego ona zmierza.  
       Kolejne moje pytanie dotyczy stanu ul. Prusa i Zamenhofa. Tutaj też Pan Radny Kula pytał o to, tam 
pojawiają się informacje ze strony Pana Prezydenta, że potrzebna jest kompleksowa przebudowa, ale ja 
zwracam uwagę na to, że ta ulica wykonana jest z kostki klinkierowej i w tej chwili jest wiele zagłębień, które 
grożą uszkodzeniem samochodu i warto by było wysłać tam kogoś, żeby to po prostu naprawił. Tam ulica 
może wypełniać swoje funkcje tylko trzeba po prostu ubytki naprawić, nie jest to skomplikowana czynność.  
    Kolejne moje pytanie dotyczy Miejskiego Przedsiębiorstwa Komunikacyjnego i hybryd. Jak wygląda 
aktualny stan sprawy dotyczący przywrócenia do ruchu autobusów hybrydowych. I drugie pytanie, które się z 
tym wiąże ile autobusów aktualnie i w okresie ostatnich 3 miesięcy MPK wynajmowało od firm z  innych 
miast i jakie są z tego tytułu miesięczne koszty, bo widzimy na naszych ulicach autobusy w różnych kolorach 
tęczy jeżdżących, nie są to nasze autobusy na pewno i w związku z tym moje pytanie ile miasto płaci z tytułu 
wynajmowania czy jakiejś innej formuły prawnej, że te autobusy jeżdżą po naszych ulicach, jakie ponosimy 
miesięczne koszty. 
    Kolejne moje pytanie dotyczy przebudowy skrzyżowania ul. Bór z Al. Niepodległości. Rozmawialiśmy o 
tym na bodajże lipcowej sesji Rady Miasta, proszę o podanie aktualnych informacji jak wygląda stan sprawy 
z inwestorem budującym supermarket czy wypłacił odszkodowanie objęte ugodami czy wyrokami sądowymi, 
kiedy rozpocznie się przebudowa tego skrzyżowania i na jakim aktualnie etapie jest spór pomiędzy miastem, 
a inwestorem budującym supermarket w zakresie tego planu zagospodarowania przestrzennego i planów 
budowy stacji benzynowej. Są to informacje bardzo ważne, ponieważ mogą się z tym wiązać spore straty 
miasta, że o tym, że skrzyżowanie już prawie 7 lat mija miało być przebudowane, a jego nie ma, a 
mieszkańcy tego bardzo oczekują stad proszę o odpowiedź na te pytania, które zadałem.  
    Jeszcze ostatnie pytanie dotyczy stanu ulic osiedlowych w otoczeniu Alei Pokoju w szczególności mam 
tutaj na myśli ulice, która jest bodajże w zarządzie ZGMu, która biegnie pomiędzy parkingiem sklepu Tesco, 
dawnego kina Relaks przy Al. Pokoju, a garażami w rejonie Al. Pokoju 9 ul. Sempołowskiej, ta ulica jest w 
tragicznym stanie, pytanie jest kiedy jest możliwe i czy zostanie wykonana naprawa tej ulicy. Na tym etapie 
to są wszystkie moje pytania. Dziękuję i liczę na odpowiedź. 
 
Radna Krystyna Stefańska pierwsze pytanie czy już jest wykonane remonty na ul. Porazińskiej, bo tam 
zgłaszałam już kilka razy, że są dziury. Następne proszę też o informację czy był ktoś z Miejskiego Zarządu 
Dróg na ul. Szpakowej, bo tam jest zapadnięta kostka, też już kolejny raz to zgłaszam. Dziękuję bardzo.  
 
Radny Łukasz Banaś Panie Prezydencie 13 grudnia 2017 r. zapadł kluczowy wyrok Trybunału 
Konstytucyjnego, który odrzucił jako niezgodne z konstytucją stanowisko, że obiekt spełniający definicję 
budynku może być budowlą. Ja odczytuję artykuł, jakby ktoś sobie życzył. Orzeczenie to otwiera podatnikom 
możliwość dochodzenia nienależnie pobranego podatku od nieruchomości wraz z  odsetkami nawet od dnia 
zapłaty podatku do dnia jej zwrotu. Może chodzić o ogromne sumy. Pytanie czy służby nasze wiedzą o tym i 
czy jesteśmy w jakiś sposób na to przygotowani. Dziękuję. 
 
Radna Anna Majer ja mam jedno pytanie, w związku z końcem roku 2017 moje pytanie ile osób skorzystało 
z programu zdrowotnego BRCA1, a ile z bezpłatnej szkoły rodzenia. Dziękuję. 
 
Radny Albert Kula pierwsze pytanie dotyczy kwiatów ozdabiających skwer im. Zbigniew Dobosza w 
dzielnicy Raków. Mieszkańcy zwracają uwagę na ciągłą kradzież kwiatów zdobiących ten skwer przez 
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nieznanych sprawców. Czy istnieje  możliwość, aby straż miejska objęła ten teren szczególną kontrolą, 
nadzorem, aby zapobiec dalszej kradzieży tych kwiatów czy odpowiedniemu wydziałowi Urzędu Miasta, 
którego zadaniem jest pielęgnacja i utrzymanie zieleni na terenach miejskich, znany jest ten problem.  
    Drugie pytanie dotyczy budowy dodatkowej studzienki kanalizacyjnej na ul. Limanowskiego. Ten temat 
poruszałem już kilkakrotnie w interpelacjach. Podczas deszczowej pogody lub topnienia śniegu tak jak jest 
dzisiaj tworzy się ogromna kałuża w okolicy przejścia dla pieszych na wysokości głównej bramy stadionu 
piłkarskiego Raków, budowa studzienki w tym miejscu jest niezbędna stąd pytanie kiedy ten problem 
zostanie raz na zawsze rozwiązany. Dziękuję. 
 
Radny Jerzy Nowakowski Panie Prezydencie już się pojawiło na naszych częstochowskich ulicach wiele 
ubytków w drogach, tutaj Radni indywidualnie zgłaszają, że na tej ulicy coś się pojawiło, na tej, ja chciałem 
zapytać kiedy Państwo zaczniecie działać i pojawi się tzw. korkowanie, bo naprawdę te wyrwy i ubytki są 
niebezpieczne i samochody zaczynają już jeździć na naszych drogach slalomem. Także czas rozpocząć to 
słynne korkowanie.  
    Drugie pytanie, w zeszłym roku Panie Prezydencie prosiłem o to, żeby kolejne informacje o naszych 
sesjach nie było opatrywane zdjęciem pustych krzesełek, bo to tak troszkę powiedzmy ubliża Radzie Miasta, 
że komentuje się zdjęcie z pustymi krzesełkami. To, że zbiera się kolejny raz Rada Miasta na sesji. To tak 
Panie Prezydencie jakby opatrzyć jakąś ważną informację, która Pan przekazywał mieszkańcom i zamieścić 
zdjęcie samego mikrofonu powiedzmy. Pusto, nie ma nikogo, a jest, pojawia się jakaś informacja. Także 
proszę o wybór innego zdjęcia, być może jak Radni głosują od tyłu, jeśli chodzi o to, żeby twarzy nie 
pokazywać, że może jednych widać więcej, drugich mniej. O jakąś kreatywność proszę i wybór takiego 
zdjęcia, żeby ten komentarz po prostu zdjęciowy do informacji o kolejnej sesji Rady Miasta był naprawdę 
właściwy i godny. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Jolanta Urbańska ja mam Panie Prezydencie pytanie w imieniu Klubu Radnych PO, Klub Radnych 
Platformy Obywatelskiej nie akceptuje wprowadzonych przez rząd Rzeczpospolitej Polskiej zmian w 
ordynacji wyborczej. Odnosimy się głównie do kwestii de facto pozbawienia podstawowego prawa 
obywatelskiego jakim jest czynne prawo do głosowania przez osoby niepełnosprawne. Częstochowianie są 
gotowi sami pomagać w transporcie i wnoszeniu osób niepełnosprawnych do lokali wyborczych. Tę akcję z 
ramienia Platformy w Częstochowie koordynuję, mówię w imieniu Klubu nasza Radna Jolanta Urbańska czyli 
ja i dostaliśmy bardzo wysoką akceptację społeczności lokalnej. Jesteśmy dumni z mieszkańców 
Częstochowy, to chciałam podkreślić, ale poza pełną empatią i reakcją zdrowych częstochowian zgłoszono 
konkretne potrzeby osób niepełnosprawnych. My to wszystko mamy w mailach, chodzi o to, że lokale 
wyborcze są niedostosowane np. są na piętrach itd., jest to uniemożliwione. I teraz nasza głęboka i 
serdeczna prośba do Pana Prezydenta, wszyscy jesteśmy obywatelami i wszyscy mamy jednakowe prawa. 
Wierząc w podzielanie tego poglądu przez Pana Prezydenta, tutaj nie mam żadnych wątpliwości bardzo 
prosimy o zapewnienie i czy jest taka możliwość bezpłatnego dowozu osób niepełnosprawnych do lokali 
wyborczych w nadchodzących wyborach samorządowych. I tu jeszcze jedna uwaga, w nocy, bo ten rząd 
obraduje nocami Senat podjął decyzję o jednak złagodzenia tego przepisu, natomiast sprawdziłam już w 
aktach, powiedziano, że będą dowożone, chodzi że wprowadzali te poprawki odnośnie osób 
niepełnosprawnych z orzeczeniem o niepełnosprawności natomiast ominęli osoby niesamodzielne. Czyli nie 
trzeba mieć orzeczenia o to mi chodzi, czy możemy liczyć na pomoc Pana Prezydenta w tej kwestii dla tych 
osób. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Andrzej Sowa Panie Prezydencie w ostatnim czasie w dzielnicy Bór Wypalanki został oddany plac 
rekreacji ruchowej, który został wybudowany z budżetu obywatelskiego. Tutaj mam od mieszkańców dwie 
takie poważne uwagi odnośnie tego placu. Po pierwsze to ten teren, na którym jest ten plac nie jest 
utwardzony i nie ma po prostu jak dojść do tego, bo jest jedno wielkie błoto i należałoby się temu przyjrzeć 
szczególnie jeżeli jest po deszczu bądź jakiś opadach.  
     Druga sprawa dotyczy hałdy gruzu, która jest tam koło tego składowana, nie wiem w jaki sposób to 
powstało, czy to przy budowie, wiem, że mieszkańcy już zwrócili się z prośbą do miasta o to, żeby ten gruz 
usunąć, no odpowiedź była taka, że miasto nie ma pieniędzy. Bardzo to ładnie nie wygląda, po pierwsze nie 
ma estetyki, a po drugie jest to też niebezpieczne jak  to miałem miejsce możliwość widzieć, no to w 
przypadku dzieci czy osób starszych może to narazić na jakieś urazy.  
    Następne pytanie dotyczy naprawy lamp oświetleniowych na ul. Ikara 209. Już wielokrotnie było to 
zgłaszane do Tauronu i do tej pory nie zostało to naprawione. Bardzo bym prosił o jakąś interwencję ze 
strony miasta Ikara 209, trzy lampy do naprawy. To jest tak, że on się tam jak porusza się tam oświetlenie to 
one świeca, po jakiejś godzinie te lampy się wyłączają i mrugają to też przeszkadza mieszkańcom itd.  
  Jeszcze mam pytanie dotyczące wiat przystankowych. W związku z modernizacją 908 ulic Powstańców 
Warszawy, Dźbowskiej i Gościnnej został wybudowane piękne zatoczki. Mam pytanie czy na tych 
przystankach będą zlokalizowane wiaty przystankowe. Jakoś nie widzę tam miejsca na to, żeby je tam 
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położyć, a wcześniej były takie wiaty, nie wiem czy to jest w projekcie przewidziane. Prosiłbym o informacje. 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący ja mam jedno pytanie, Panie Prezydencie 
na ostatniej sesji 6 grudnia w punkcie porządku obrad pytania Radnych zadałem pytanie Panu Prezydentowi 
zgodnie z §23 ppkt.2 to pytanie moje trwało mniej niż minutę i zgodnie również z tym § z pkt. 1 Pan 
Prezydent miał 7 dni na odpowiedzenie na to pytanie, mam przed sobą BIP, nie ma tej odpowiedzi dlatego 
proszę o komentarz. Dziękuję. 
 
Radny Jacek Krawczyk Panie Prezydencie pierwsze moje pytanie dotyczy kwestii ulicy Legionów, a 
dokładnie przebudowanego mostu. Wiemy również z doniesień prasowych, że most, który jest 
przebudowywany został zawężony tylko i wyłącznie do jednego pasa przejazdu. Czy ta sprawa jest już 
kompletnie zamknięta czy istnieje możliwość, żeby mimo wszystko zmienić jeszcze projekt, zmienić 
wszystkie kwestie wykonawcze, aby jednak zachować po 2 pasy na moście Legionów. Powiem szczerze, że 
nie jest to do końca zrozumiałe i dziwi zwłaszcza zapraszam wszystkich w okolicach godz. 14.00- 14.10 
kiedy wyjeżdżają firmy i olbrzymie korki się tworzą zwłaszcza na tym zatorze wcześniej, aż tak źle nie było 
jak ten most był podwójny. W tej chwili wygląda to fatalnie i wygląda na to, że tą wersję będziemy 
konserwować czyli będziemy to wąskie gardło zostawiali w tym miejscu. Prosiłbym tu o interwencję Pana 
Prezydenta, aby rozważyć możliwość mimo wszystko udostępnienia tego mostu po dwa pasy.  
   Drugie moje pytanie dotyczy liczników odmierzających czas na skrzyżowaniach. Jest to właściwie 
zapytanie mieszkańców czy istnieje jeszcze możliwość regulacji natężenia wyświetlaczy, ponieważ z 
większej odległości te cyfry po prostu w wielu przypadkach i opinii rozmazuję się, ludzie nie są w stanie do 
końca stwierdzić jakie tam są cyfry bliżej dopiero to widać. Też mogę potwierdzić, że zauważyłem ten 
mankament. To nie oznacza, że po prostu słabo widzimy, ale gdyby trochę natężenie po prostu światła po 
prostu zmniejszyć, bo jest zbyt jaskrawe i rozmywa te cyfry.  
    I też pytanie związane z tym czy na skrzyżowaniu ul. Bór i Al. Niepodległości też pojawi się licznik, bo to 
już byłby taki komplet jeżeli chodzi o Al. Niepodległości, bo w tym miejscu nie ma, a z tego co pamiętam jak 
rozmawiałem z MZDiT miało być i też na tym skrzyżowaniu. Tak więc prosiłbym o tą odpowiedź.  
   I trzecie moje pytanie dotyczy pewnych kwestii dotyczących informacji na stronie czestochowa.pl. Otóż 
uważam, że nie do końca są one w niektórych przypadkach precyzyjnie podawane, żeby nie powiedzieć nie 
rzetelnie. Przykład choćby nawet dotyczący liczników: „Pierwsze w naszym mieście wyświetlacze 
odmierzające czas do zmiany świateł pojawiły się staraniem Miejskiego Zarządu Dróg i Transportu na 
skrzyżowaniach Al. Niepodległości, kolejne decyzją mieszkańców głosujących w budżecie obywatelskim”. To 
jest nieprawda, bo pojawiły się staraniem Platformy Obywatelskiej w Częstochowie, a nie staraniem MZDiT i 
taka informacja jest powielana, ta informacja jest nieprawdziwa i prosilibyśmy o zaprzestanie informowania o 
tym, że wnioskodawca, pomysłodawcą był MZDiT, bo była to Platforma Obywatelska i chcemy to jasno 
podkreślić. Podobna sytuacja miała miejsce na stronie czestochowa.pl dotycząca bieżni lekkoatletycznej 
przy Szkole Podstawowej nr 49, gdzie sugerowano w informacji, że została wykonana także z budżetu 
obywatelskiego co jest nieprawda i po mojej interwencji biuro prasowe UM zmieniło tą informację, 
kompromisowo, że decyzją Radnych, ale na pewno nie była to decyzja budżetu obywatelskiego. Bardzo bym 
prosił, proszę Pana Prezydenta o wyczulenie w tych sprawach, aby po prostu to cesarzowi co cesarskie, a 
bogu co boskie. Żeby po prostu było zachowane to co powinno być. Dziękuję. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Prezydencie zaniepokoiła mnie informacja i 
wypowiedź Pani Radnej Jolanty Urbańskiej dotyczącej osób niepełnosprawnych w związku z dowozem 
bezpłatnym osób niepełnosprawnych w dniu wyborów do lokali wyborczych. Panie Prezydencie czy Pan 
chce jakby zaniechać dotychczasowej sytuacji, gdzie taki dowóz był zapewniony, bo z mojej wiedzy wynika, 
że podczas wyborów osoba niepełnosprawna mogła zadzwonić i mogła liczyć na to, że taki samochód 
bezpłatnie przyjedzie i zawiezie do lokalu wyborcze i to mnie zaniepokoiło, że Pan chce tą dobrą praktykę 
zaniechać i zlikwidować ten dowóz czy chyba, że to jest gra między Platformą, a Panem na zasadzie tak 
naprawdę nic nie załatwimy, zostanie tak jak jest, ale my się pokażemy, że walczymy o osoby 
niepełnosprawne.  
 
Radna Monika Pohorecka ja mam taką gorącą prośbę do Pana Prezydenta, dzisiaj rano Panie prezydencie 
jadąc do pracy i odwożąc dziecko do szkoły stanęłam w korku i chciałam zapytać, nie byłoby w tym 
oczywiście nic dziwnego, natomiast czym ten korek był spowodowany? Chciałam zapytać, bo nie mam takiej 
wiedzy kto w naszym mieście, która z firm świadczy usługi w postaci mycia ulic, mycia nawierzchni ulic, 
zamiatania, nie wiem, tu mi Kolega podpowiada, że technicznie i profesjonalnie to się nazywa szorowarka, 
ten samochód, który spowodował ten cały galimatias. Ogromna prośba, żeby to się nie działo w godzinach 
tak newralgicznych jaką jest godz. 7.15 – 7.20 na wysokości Liceum Sienkiewicza. Naprawdę ruch został 
zablokowany, samochody stanęły, bo ten samochód praktycznie stał w miejscach, w których nie wiem musiał 
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dokonać tego mycia, tych czyszczeń, naprawdę stał i blokował ruch, więc tylko taka prośba, żeby to się 
działo albo w godzinach wcześniejszych albo godzinach późno wieczornych, nocnych.  
     Natomiast druga moja prośba, pytanie, chciałabym dopytać, ponieważ 2 lata temu bodajże z Arturem 
Sokołowskim wówczas Radnym Miasta w czerwcu 2015 r. wielokrotnie poruszaliśmy i wtedy pamiętam, że 
Radny przedstawił bardzo merytoryczne argumenty, ja sama poruszyłam ten temat jako pierwsza dotyczący 
liczników odmierzający czas do zmiany świateł. Wtedy powiedziano mi, że absolutnie nie jest to możliwe, że 
przepisy prawa zabraniają, że nie jest to możliwe w Częstochowie, wówczas jeszcze pamiętam Pan Paweł 
Iżyński mi, może, ale ja jako, ja nie wiem czy ktoś to poruszał. Ja mam pytanie w związku z czym taka 
decyzja została podjęta, czy zmieniły się przepisy prawa? O to tylko pytam, bo nie mam takiej wiedzy. 
Chciałabym poznać okoliczności tej decyzji, zasadność i argumenty, które zadecydowały i naprawdę pytam 
zupełnie merytorycznie. Dziękuję. 
 
Radna Justyna Kielesińska Szanowny Panie Prezydencie mam jedno pytanie w związku z negatywną 
akceptacją zmianach budżetu, chodzi o autopoprawkę, mam pytanie dotyczące istotnych, żywotnych 
interesów mieszkańców Częstochowy. Czy i kiedy ZGM wykona prace zgłoszone we wnioskach do budżetu, 
a będące w gestii ZGMu. Chodzi o rok 2018, wnioski są właśnie w interesie mieszkańców i to jest bardzo 
istotne. Dziękuję pięknie. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Prezydencie, Panie Przewodniczący ja chciałem uzupełnić pytanie Radnego 
Łukasza Banasia jeżeli chodzi o wytyczne Trybunału Konstytucyjnego z 13 grudnia 2017 r. chodzi o pojęcie 
budowli i budynku. Ja już 17 grudnia napisałem do Pana Prezydenta takie pytanie mając już w ręku projekt 
budżetu czy przewidział Pan możliwe skutki w tym projekcie budżetu, innej definicji tych pojęć budynku, 
budowli, bo założył Pan 136 mln wpływu z podatku dochodowego czy przewidział Pan już, że to mogą być 
mniejsze wpływy. Dziękuję bardzo. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk zacznę może od pytania dotyczącego 
odpowiedzi na pytania z poprzedniej sesji. Szanowni Państwo odpowiedzi są albo pisemne albo ustne. 
Jeżeli na jakieś pytanie Radny nie dostał odpowiedzi pisemnej, to znaczy, że odpowiedziałem w trakcie sesji 
ustnie.  
    Natomiast prosiłbym bardzo wszystkich Państwa Radnych o to, aby w temacie kwestii, które są 
interpelacjami naprawdę zgłaszać to w formie interpelacji, bo jeżeli mówimy o tematach typu ile mieliśmy 
bezpłatnych szkoleń w szkole rodzenia czy ile było BRCA, to są wszystko dane bardzo szczegółowe i tego 
nikt  w głowie nie ma, dlatego jeżeli o takich danych mówimy to prosiłbym bardzo, żeby zgłaszać te dane w 
formie pisemnej. Dokładnie zapytać o co chodzi, o jakie rzeczy i wtedy też w formie pisemnej będzie 
odpowiedź i wtedy i jedna i druga strona będzie zadowolona, albo jedno będą wiedzieli o co do końca jest 
pytanie, a drudzy będą wiedzieli jaka do końca jest odpowiedź. Dlatego jeżeli na poprzedniej sesji Rady 
Miasta ja prosiłem, żeby część z tych tematów, które nie były pytania tylko interpelacjami zgłosić w formie 
pisemnej jako interpelację to uznałem też, że w ten sposób odpowiedziałem na te kwestie, które Państwo 
podnosiliście. Teraz część też tych zgłoszeń w dniu dzisiejszym to są z kolei wnioski, a więc wniosek o to, 
żeby zająć się jakąś ulicą, jakimś chodnikiem, jakąś dziurą itd. 
    Było pytanie dotyczące środków zewnętrznych na połączenie 1 Maja do Krakowskiej będziemy chcieli 
pozyskać środki na ten cel, z tych pieniędzy, z których do tej pory remontowaliśmy mosty, a  więc jest tam 
obiekt mostowy, na całość pewnie trudno będzie dostać dofinansowanie, ale na obiekt mostowy, na wiadukt, 
który tam jest najprawdopodobniej będziemy chcieli wystąpić o dofinansowanie.  
    Jak pytamy o ul. Bór to można się przejechać ul. Bór, tam jest położony świeży asfalt, Panie Radny można 
zobaczyć jak to wygląda, pozostałe rzeczy jeżeli będą jakieś inne szczegóły, którymi Pan jest 
zainteresowany, odsyłam do interpelacji. Interpretacja podatkowa, o którą tutaj Państwo Radni pytaliście jest 
nam znana i skutki zostały przewidziane w tej propozycji budżetu, natomiast jak wiemy przewidywanie 
skutków to jest wróżenie trochę z fusów od kawy i to zawsze później jeszcze w trakcie roku będzie 
poprawiane jakby, ale tak, ta interpretacja jest nam znana i była brana pod uwagę.  
   Na likwidację barier architektonicznych, bo tutaj Pani Jolanta Urbańska tutaj pytała, na likwidacje barier 
architektonicznych mamy w budżecie przyszłorocznym, jeżeli Państwo Radni raczą go uchwalić 1 mln zł, a 
więc kwota dużo większa niż w poprzednich latach i nazwa zadania została zmieniona, jeżeli nie dotyczy to 
tylko szkół, ale w ogóle obiektów miejskich czyli będziemy mogli z tych pieniędzy szkoły również, które są 
również punktami wyborczymi dostosowywać do potrzeb osób niepełnosprawnych, a jak chodzi o dowóz to 
dowoziliśmy, bo tutaj też o to pytał Przewodniczący Gawroński, dowoziliśmy i będziemy dowozić, chyba, że 
nowy kodeks już po uchwaleniu i zatwierdzeniu nam tego zakaże, ale póki co miejmy nadzieję, że pozwoli 
nam na to, żeby te zadanie realizować. Jeżeli chodzi o liczniki to z tego co wiem poprawi mnie ewentualnie 
Dyrektor MZDiT nastąpiła zmiana interpretacji prawa czyli to rozporządzenie, które to regulowało została 
doprecyzowane albo interpretacja rozporządzenia się zmieniła i w tych miejscach, pamiętajmy, że to nie był 
jedyny powód dlaczego nie. Większość sygnalizacji świetlnej w naszym mieście jest skoordynowana w 
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zielone fale i tam w takich sytuacjach nie ma możliwości zamontowania liczników, bo byłoby to bez sensu. 
Natomiast tam, gdzie nie ma koordynacji możemy montować te liczniki i pilotażowo wprowadziliśmy te 
rozwiązanie na terenie naszego miasta, żeby zobaczyć nawet też jak to się będzie sprawdzać czy to będzie 
dobry pomysł. Było nawet pytanie i pomysł, żeby konkretne skrzyżowanie objąć, ja dzisiaj nie jestem w 
stanie odpowiedzieć czy to skrzyżowanie jest już spięte siecią fali czy też mogłoby ewentualnie do tego 
programu pilotażowego zostać dołączone. Pozostałe wnioski, które były to traktujemy jako wnioski i dlatego 
dziękujemy za ich zgłoszenie. 
 
Radny Piotr Strach Panie Prezydencie pozwolił Pan sobie pouczać Radnych dotyczących interpelacji, 
pytań, więc w takim razie mam takie pytanie, proszę o szczegółowy opis co jest interpelacją, a co jest 
zapytaniem, z powołaniem się na podstawę prawną, żebyśmy wiedzieli na przyszłość co według Pana jest 
interpelacją, a co zapytaniem. Dziękuję bardzo. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk nie mam zamiaru pouczać Radnych jeżeli Radni 
będą chcieli zostać pouczeni to proszę bardzo jest Grzegorz Glenc ewentualnie sami niech doczytają, żeby 
nie było zarzutu, że kogoś pouczam. Dziękuję. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński to ja sobie też pozwolę rozpocząć od kwestii formalnej, to będzie jakby 
poza trybem pytań, a za chwilę zadam pytanie, więc odpowiem Panu Radnemu Piotrowi, to jest tylko kwestia 
formalna, ponieważ pytania i interpelacje reguluje nasz statut i w kwestii pytań jest tylko zaznaczone, że 
mają dotyczyć spraw bieżących, a to już zależy od oceny Radnych to czy zadadzą to w formie pytania czy 
sformułują interpelację, myślę, że nie możemy tutaj ograniczać prawa, ale zachowywać zdrowy rozsadek. 
Natomiast co do moich kolejnych pytań.  
     Pierwsze pytanie dotyczy przetargu na węzły przesiadkowe, bo wiemy, że jeden z przetargów został 
unieważniony z powodu zbyt wysokich ofert i stąd moje pytanie jak wygląda aktualny ten stan tej sprawy? 
Czy jest aktualny przetarg i czy jest na horyzoncie jego rozstrzygnięcie i jak to wszystko będzie wyglądało w 
czasie z realizacją tego zadania. To jest pierwsze pytanie, dotyczy sprawy bieżącej.  
   Drugie moje pytanie dotyczy również sprawy bieżącej, a mianowicie stanu technicznego Domu Księcia. 
Pytanie do Pana Prezydenta czy Pan Prezydent ma wiedzę na temat aktualnego stanu technicznego Domu 
Księcia? Czy temu budynkowi nie grozi zawalenie albo jak długo jeszcze ten budynek wytrzyma bez 
jakiejkolwiek formy remontu.  
     I ostatnie moje pytanie dotyczy kwestii związanej trochę z przyszłorocznym budżetem mianowicie w 
ubiegłym roku podczas sesji budżetowej Pan Prezydent złożył kolejną autopoprawkę już po głosowaniu 
wniosków Radnych i ta autopoprawka zawierała zwiększenie dochodów o kilka mln zł, bodajże o ok. 5 mln zł 
dochodów, które nagle się ujawniły, wiemy, że w autopoprawce, którą Pan Prezydent przedstawił nam na 
początku tygodnia także pojawiły się jakieś nowe informacje dotyczące dochodów i takie też m.in. wpływy z 
podatków zostały ujęte i teraz moje pytanie jest na dzień 22 grudnia na godz. 10.40 czy Pan Prezydent, Pani 
Skarbnik ma wiedzę na temat jeszcze jakiś pieniędzy, które mogą się w tym budżecie pojawić po stronie 
dochodowej, które można przeznaczyć na wydatki, tak, żebyśmy wiedzieli to już teraz, a nie żebyśmy się o 
tym dowiedzieli 5 minut przed głosowaniem. Także proszę o przedstawienie stanu ewentualnych nowych 
informacji dotyczących budżetu i jego dochodów na dzień dzisiejszy na godz. 10.41. Dziękuję bardzo. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński chciałbym Panu Prezydentowi podziękować, bo w 
jakiś sposób uspokoił mnie w kwestii do tego, że osoby niepełnosprawne jednak będą bezpłatnie dowożone 
do lokali wyborczych i będą mogły spokojnie w Częstochowie oddać głos i oczywiście przyjmuje 
podziękowania ze strony Pani Jolanty Urbańskiej i Platformy Obywatelskiej za to, że nasz wniosek Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwość na kwotę 1 mln zł, w kwestii dotyczącej likwidacji barier dla 
niepełnosprawnych został przez Pana Prezydenta przyjęty także jeszcze raz dziękuję za to, że to też zostało 
jakby załatwione i osoby niepełnosprawne w wyborach samorządowych będą mogły uczestniczyć w 
wyborach i będą mogły oddać swój głos. Dziękuję. 
 
Radny Piotr Wrona chciałem uszczegółowić moje wcześniejsze pytanie, bo Pan Prezydent, na zeszłej sesji 
zadałem ustnie pytanie w punkcie pytania do Prezydenta, zachowałem czas 1 minuty, a Pan Prezydent nie 
odpowiedział do dnia dzisiejszego na to pytanie, miał do 13 grudnia czas, dziś jest 22, zgodnie ze statutem 
nie mam odpowiedzi. Dziękuję bardzo. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk ja proponuję Panie Radny, żeby sprawdzić w 
protokole, na pewno odpowiedziałem ustnie, bo inaczej musiałbym odpowiedzieć pisemnie, ale proponuję, 
żeby tak zrobić. 
 
Radny Jacek Krawczyk ja mam jeszcze jedno pytanie, bo niestety mi uciekło, ale jest dosyć istotne, chodzi 
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o kwestie parkingowe. Kwestia parkingu przy centrum medycznym Medyk, chodzi o ul. Wolności. Tam był 
uchwalany plan zagospodarowania przestrzennego, aby uporządkować kwestie dzikiego parkingu i kwestii 
blaszanych garaży, które miały już tam nielegalnie praktycznie powstać, a okazuje się miała być zabudowa 
zgodnie z linią zabudowy, powstał budynek, zaczęło się to rozwijać w dobrym kierunku, po czym obok tego 
centrum powstał  spory parking płatny ze szlabanem, z wjazdem z ul. Wolności. Ja pytanie mam takie czy 
jest zgoda na lokalizację wjazdu, czy jest to zgodne z planem zagospodarowania przestrzennego, jak długo 
taki stan będzie miał miejsce? Tak więc chciałbym, żeby te kwestie uporządkowano. Wystarczy mi 
odpowiedź na piśmie. Tak samo chciałbym jeszcze wiedzieć odnośnie parkingu, który powstał z betonowych 
przęseł na tyłach ul. Żwirki i Wigury. Jest to wątpliwa ozdoba, miasto kiedyś straciło tą działkę, a  w tej chwili 
straszy tam betonowy płot i pytanie czy też będziemy  umieli jakoś ten problem rozwiązać. Proszę o 
odpowiedź na piśmie. Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Panie Przewodniczący przetarg będzie 
powtórzony, mam wiedzę, zaplanowane dochody zmieniają się np. na koniec tego roku w samym tylko 
grudniu sprzedaliśmy za 4,5 mln zł działek w specjalnej strefie ekonomicznej dlatego dziękujemy bardzo 
serdecznie naszemu wydziałowi Funduszy Europejskich i Rozwoju, że się tak starannie uwija, bo dzięki temu 
też możemy w trakcie uchwalania budżetu już różne z tych dodatkowych dochodów brać pod uwagę na rok 
przyszły. Dziękuję. 
 
Ad pkt.9 
Wystąpienia zaproszonych  gości. 
 
Radna Województwa Śląskiego Marta Salwierak Szanowny Panie Prezydencie, Wysoka Rado jest mi 
bardzo miło poinformować, że na ostatniej Radzie Sejmiku przyjęliśmy uchwałę ogłuszającą rok 2018 rokiem 
profilaktyki raka piersi w województwie śląskim i z tego względu chciałabym serdecznie zaprosić samorząd 
miejski do włączenia się w działania w ramach profilaktyki raka piersi. Wyszłam z tą inicjatywą, bo to jest 
nadal bardzo poważny problem w naszym województwie, ale i w całym kraju, bo rokrocznie 1,5 mln kobiet 
nie korzysta z bezpłatnych badań mammograficznych, a natomiast jeżeli chodzi o młodsze kobiety, dla 
których zalecanym badaniem jest badanie USG nie mają takiej oferty bezpłatnych badań z NFZu. Dlatego 
Szanowni Państwo serdecznie zachęcam do włączenia się w tą inicjatywę, myślę, że w zasadzie samorządu 
częstochowskiego aż tak bardzo zachęcać nie trzeba, ponieważ nasze miasto ma sporo programów 
zdrowotnych i bardzo mocno angażuje się w sprawy zdrowia natomiast jeszcze raz zachęcam do wspólnych 
działań w tym zakresie. 
    Drugą kwestią z którą przychodzę jest też chciałam podziękować za rok dobrej współpracy pomiędzy 
samorządem wojewódzkim, a miejskim i chciałabym w imieniu Pana Marszałka Wojciecha Saługi serdecznie 
podziękować Panu Prezydentowi Krzysztofowi Matyjaszczykowi za m.in. współorganizację wojewódzkich 
senioraliów i tutaj mam od Pana Marszałka takie wyróżnienie, które chciałabym wręczyć. Na ręce Pana 
Prezydenta przekazuję drobny upominek dla pracowników, którzy pomogli w tej organizacji wojewódzkich 
senioraliów. Szanowni Państwo, żeby nie przedłużać, chciałabym złożyć serdeczne życzenia wesołych 
świąt, spokojnych, ciepłych w gronie przyjaciół i rodziny i w Nowym Roku życzyć wszelkiej pomyślności i 
samych sukcesów. Dziękuję bardzo. 
 
Ad pkt.10. 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o zgłaszanie kandydatur do Komisji Uchwał 
i Wniosków. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwość 
zgłosił kandydaturę Radnego Jerzego Nowakowskiego. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński w imieniu Klubu Radnych Mieszkańcy Częstochowy zgłosił kandydaturę 
Radnego Piotra Stracha. 
 
Radny Jacek Krawczyk w imieniu Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej zgłosił kandydaturę Radnej 
Barbary Gieroń. 
 
Radny Łukasz Kot w imieniu Klubu Radnych SLD zgłosił kandydaturę Radnego Dariusza Kapinosa. 
 
Radni wyrazili zgodę na udział w Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie następujący skład Komisji Uchwał i 
Wniosków: Radna Barbara Gieroń, Radny Piotr Strach, Radny Dariusz Kapinos,  Radny Jerzy Nowakowski. 
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Rada Miasta Częstochowy przy 27 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się przyjęła ww. skład Komisji Uchwał i Wniosków. 
 
Ad. Pkt. 11 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017 oraz określenia 
ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego w tym wykazie.(BR.8.XLVIII.17) – załącznik nr 5 
do protokołu 
Autopoprawka - załącznik nr 6 do protokołu 
Opinia Komisji Skarbu - załącznik nr 7 do protokołu 
Opinia Komisji infrastruktury i Ochrony Środowiska - załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie ja mam kilka pytań dotyczących tego punktu 
w porządku obrad. Pierwsza część to będą punkty techniczne i tutaj spoglądam w stronę Pana Prezydenta 
Soboraka, druga część to będą sprawy finansowe i tu w stronę Pani Skarbnik się będę uśmiechał. Pierwsza 
część, Panie Prezydencie mamy bodajże 12 punktów tych pozycji niewygasających, pierwszą rzeczą jest 
budowa i przebudowa ul. Okólnej od ul. Okólnej. Termin realizacji 30 czerwca. Czy rozumiem, że nie jest to 
aż taka duża inwestycja, żebyśmy do 30 czerwca musieli tą przebudowę prowadzić.  
    Drugie pytanie. Panie Prezydencie na 12 pozycji niewygasających aż 3 pozycje przypadają na Raków. 
Czym Klub Raków zasłużył sobie, że akurat 1/4 pozycji dotyczy jednego Klubu?  
    Następne pytanie, budowa kanalizacji sanitarnej przy ul. Konwaliowej 12 800. Panie Prezydencie no to 
kwota trochę mała, co to za zadanie, 12 800 to jest wbicie kilka sztychówek. Tak więc prosiłbym o określenie 
co to jest za pozycja.  
    I ostatnie pytanie dotyczące tych spraw technicznych, wczoraj dostaliśmy autopoprawkę zwiększającą o 
40 tys. jest to doposażenie parku rekreacji w Mirowie, budżet obywatelski. Czy my możemy w tym momencie 
ten budżet zwiększać na kilka dni przed końcem roku. To jest właśnie ta część techniczna. 
      Część finansowa. Panie Prezydencie na stronie 98 budżetu mamy zwrot VAT z podatku 
niewygasającego na kwotę prawie 55 mln. I teraz pytanie, rozumiem, że jest to pozycja z roku poprzedniego, 
jest to zwrot z VAT, gdzie tych niewygasających kwot było ok. 11 mln. W tym roku mamy ok. 57 mln, pytanie 
czy ta kwota 54 tys. nie jest kwotą mała. Jeżeli mam zwrot z VATu z 1 1 mln to ta kwota powinna być 
znacznie, znacznie większa. Proszę mnie tutaj poinformować. I druga rzecz, środki finansowe 
niewykorzystane w terminie podlegają przekazaniu jako dochód jednostek samorządu terytorialnego, czy w 
zeszłym roku wszystkie kwoty te zostały wykorzystane, jeżeli nie to w którym miejscu w budżecie, bo ja ich 
nie znalazłem, one się znowu powtórnie pojawiły. Dziękuje bardzo. 
 
Radny Łukasz Kot ja mam pytania do mojego przedmówcy tak sobie teraz siedzę i wspominam sobie sesję 
z początku grudnia kiedy mieliśmy tutaj dyskusję o Klubie Raków i pamiętam, że Kolega i jego Koledzy z 
Klubu mówili, że inwestycje miejskie w stadion to nie są pieniądze dla Rakowa, ale to są pieniądze na 
stadion miejski. A dzisiaj słyszymy, że te 3 inwestycje są inwestycjami w Raków. Więc mam pytanie do 
Kolegi i do jego Kolegów z Klubu czy to są w końcu pieniądze miejskie czy pieniądze na klub, czy pieniądze 
na stadion, bo co sesję macie inne zdanie tak naprawdę. 
 
Skarbnik Miasta Ewa Wójcik proszę Państwa zgodnie z ustawą o finansach publicznych i roczności 
budżetu każdy wydatek kończy się z upływem roku, ale Rada Miasta ma kompetencje do tego, aby podjąć 
uchwałę w sprawie tzw. niewygasających wydatków i skierować tam zadania, które z przyczyn niezależnych 
od zamawiającego ani też niezależnych od wykonawcy nie mogą być ukończone w roku na który były 
planowane, w związku z tym przedstawiamy Państwu katalog zadań, które tak jak już powiedziałam z 
przyczyn niezależnych zarówno od zamawiającego jak i wykonawcy nie mogły być zrealizowane w roku 
2017. Jak działają wydatki niewygasające? Kwotę, którą mamy przypisaną do każdego zadania będzie ta 
kwota przekazana na wyodrębniony rachunek bankowy, środki finansowe będą tam przekazane i zadania w 
ramach tych środków będą wykonywane. Wydatki niewygasające z upływem roku to jest taka instytucja, o 
którą samorządy, o którą wszyscy walczyli, żeby objąć w zapisach ustawowych z uwagi na to, że tak 
naprawdę niezależne czasem pojawiają się przyczyny, z rożnych powodów zadania nie mogą być 
wykonane. Kwota, która jest Państwu przedłożona nie wynika absolutnie z żadnych rozliczeń vatowskich. 
Jest to kwota, która była zaplanowana w budżecie bieżącego roku i zadania, które były w tym budżecie 
ujęte.  
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk to jeszcze dodam tak, Szanowni Państwo no 
moglibyśmy teraz mówić kto, co i dlaczego np. z tematami związanymi z Rakowem, że one są dzisiaj 
niewygasające, ale uwierzcie, nie chcielibyście wiedzieć, bo budżet, może wasza ciekawość. Jak będziecie 
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bardzo zainteresowani proszę bardzo do Pana Naczelnika Michała Koniecznego, natomiast nie było w tym 
winy miasta tylko tyle powiem.  
     Jeżeli chodzi za to o sprawy dotyczące w ogóle wydatków niewygasających tylko chyba najlepiej to 
zobrazuje jeden z przykładów, o które tutaj było pytanie. Jeżeli mamy plac zabaw, który jest realizowany z 
budżetu obywatelskiego to ten wydatek musi być wykonany w roku budżetowym, w którym jest ten budżet 
obywatelski. Żebyśmy mogli go zrealizować to musi być wpisane do wydatków niewygasających, bo w 
przyszłym roku już ten wydatek nie będzie budżetu, będzie zupełnie inny budżet na zupełnie inne wydatki. I 
teraz sytuacja taka – firma nie może dostarczyć jakiegoś z urządzeń na placu zabaw to w związku z tym 
wstrzymujemy im całą płatność, żeby ich zmobilizować do tego, żeby jak najszybciej nam to dostarczyli i 
płacimy im wtedy kiedy już to będzie zrealizowane. Moglibyśmy z pominięciem tego wszystkiego okroić po 
prostu ten projekt i zapłacić tylko za to co jest, ale wtedy nie mielibyśmy jakiegoś urządzenia, które być może 
na tym placu zabaw by nam się przydało. Dlatego proponuję, żeby przyjąć te wszystkie wydatki 
niewygasające, bo tak naprawdę to jest to co nam zamyka i kończy jakby ten rok budżetowy i pozwala na to, 
żeby zrealizować te rzeczy, które powinny w tym roku być zrobione. Dziękuję. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie nie czuję się usatysfakcjonowany 
odpowiedzią Pani Skarbnik. Pani powiedziała co to są, co jest, kiedy zostaje, że na osobne konto 
przechodzi, ja pytałem o kwoty, bo Pani Skarbnik, na str. 98 budżetu mamy zwrot podatku Vat, wydatki 
niewygasające przewidywane wykonanie za 2017 rok jest 54 866 zł, pytam skąd ta kwota się wzięła jeżcie w 
przyszłym roku na niewygasające zostało 11 mln czyli wypadałoby, żeby ta kwota była ok. 2,5 mln jeżeli to 
jest zwrot VATu, dlatego prosiłem o tą odpowiedź.  
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk wydatki niewygasające nie są zwrotem Vatu. To 
są inwestycje, których nie udało się w pełni zrobić w danym roku obrotowym, w związku z tym tam nie ma nic 
związanego z podatkami. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Prezydencie str. 98 zwrot podatku VAT – wydatki niewygasające. No to Państwo 
to napisaliście, ja tylko czytam co jest napisane. 
 
Skarbnik Miasta Ewa Wójcik proszę Państwa zwrot podatku VAT to jest zwrot z Urzędu Skarbowego i to 
nie dotyczy wydatków niewygasających. To ten zwrot mógł być zwrotem nawet z poprzednich okres, z 
poprzednich lat, niekoniecznie z roku 2016, a na pewno nie ma wspólnego nic z rokiem 2017. Ten zwrot był 
zaplanowany, wykonany. Po prostu z wykazu tamtego połączono wydatki z przychodami, które by się 
kwalifikowały z wyłączenia vatowskiego i rozliczono po prostu VAT z Urzędu Skarbowego, dostajemy VAT z 
poślizgiem. Nie ma nic wspólnego z wykazem tych zadań, które są ujęte w wydatkach niewygasających. To 
jest rok 2017, wykonanie dochodów.  
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.8.XLVIII.17 wraz z autopoprawką. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 25 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 
budżetowego 2017 oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego w tym 
wykazie. 
  
Ad. Pkt. 12 i 13 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie: 

 zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Częstochowy na lata 2017 – 2033. 
(BR.6.XLVIII.17) - załącznik nr 9 do protokołu. 

 w sprawie zmian w budżecie miasta Częstochowy na rok 2017. (BR.5.XLVIII.17) -  załącznik nr 10 
do protokołu. 

Opinia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska -  załącznik nr 8 do protokołu. 
Opinia Komisji Skarbu -  załącznik nr 7 do protokołu. 
Autopoprawka -  załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński ja zapytam o jedną kwestię szczegółową, ponieważ wiemy, że są to już 
prawdopodobnie zmiany w budżecie tegorocznym, bo nie planujemy sesji przed sylwestrem już Panie 
Przewodniczący, stąd moje pytanie. Mieliśmy jakiś czas temu tą taką żywą sprawę, którą żyło całe miasto i 
kraj czyli  pozbawienie Rakowa dotacji na promocję miasta poprzez piłkę nożną, kwota 500 tys. zł, która 
wcześniej figurowała w budżecie natomiast w tych ostatnich zmianach, które są podane nam na sesji Rady 
Miasta ja nie widzę, żeby na tym zadaniu dokonywane było zmniejszenie, nie pamiętam też takiego faktu na 
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poprzednich sesjach i stąd moje pytanie w jakim trybie zostały te pieniądze zdjęte czy dokonał tego Pan 
Prezydent swoim zarządzeniem, jeżeli tak to kiedy to zostało zrobione i na co te pieniądze zostały 
przeznaczone. To jest też takie trochę moje nawiązanie do poprawek, które złożyłem do projektu budżetu 
mianowicie jednak trochę doprecyzowania kompetencji Pana Prezydenta jeżeli chodzi o rozporządzanie 
budżetem bez zgody Rady Miasta, bo ciągle uważam, że mamy tutaj do czynienia z pewnym nadużywaniem 
kompetencji, bo jest wiele zmian budżetowych, z których nawet Radni nie zdają sobie sprawy z tego, że 
takie zmiany są dokonywane nie raz są wprowadzane zadania inwestycyjne zupełnie bez naszej wiedzy i do 
tego będę wracał jakby w momencie kiedy będziemy głosowali nad budżetem i dopowiem jakby dlaczego 
powinniśmy też uregulować bardziej kompetencje Pana Prezydenta, ale proszę na razie o odpowiedź na to 
pytanie.  
 
Skarbnik Miasta Ewa Wójcik chciałam tylko zapytać jaki związek ma Pana pytanie z uchwałą w sprawie 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej? 
 
Radny Krzysztof Świerczyński jeżeli dobrze zrozumiałem to prowadzimy dyskusję łączną nad projektem 
uchwały w sprawie zmian w budżecie i zmian w WPFie, natomiast związek jest zasadniczy, ponieważ 
rozmawiamy o ostatnich zmianach budżetowych, ja pamiętam w uchwalanym budżecie w grudniu ubiegłego 
roku mieliśmy zapisaną kwotę na zadaniu promocja miasta poprzez piłkę nożną 500 tys. zł i stąd moje 
pytanie kiedy te pieniądze zostały z tego budżetu zdjęte, bo wiemy, że to zadanie wykonane nie będzie, więc 
ponieważ nie przypominam sobie, żebyśmy na sesji Rady Miasta głosowali nad zmniejszeniem tych 
pieniędzy stąd moje pytanie kiedy i w jakim trybie czy zarządzeniem Prezydenta te pieniądze zostały 
przemieszczone i w jakim celu? 
 
Skarbnik Miasta Ewa Wójcik Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo pieniądze 
zaplanowane na promocje miasta poprzez piłkę nożną w 2017 roku ujęte w kwocie 500 tys. zł pozostają na 
tym zadaniu, one będą niezrealizowane. One mogą być niezrealizowane natomiast one nie zostały zdjęte na 
żadne inne zadanie. Dziękuję. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński bardzo dziękuję, oczekiwałem takiej zwięzłej odpowiedzi. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, dwa pytania do tego punktu. Ja mam 
pytanie dotyczące co się stało od 6 grudnia kiedy mieliśmy ostatnie posiedzenie sesji Rady, że podatek 
dochodowy wzrósł o 4 mln. Tak więc na str. 3 mamy pozycję wzrost podatku dochodowego od osób 
fizycznych 4 mln. Czy w tym czasie coś się zadziało, te wpływy, ten podatek tak znacznie wzrósł od 
zaplanowanego. To jest  pierwsza część pytania.  
    Druga część pytania dotyczy zał. 13 tam są zwieszenia dotacji podmiotowej dla jednostek sektora 
finansów publicznych, chodzi głównie o szkoły, bo to jest 80101, 103, 104 czy jest zasadne zwiększanie tych 
dotacji na kilka dni przed końcem roku, szkoły mają już budżety pozamykane, czy zdążą to rozliczyć, raczej 
wątpię. Dziękuję bardzo. 
 
Skarbnik Miasta Ewa Wójcik udziały w podatku od osób fizycznych wykazują nierównomierny wpływ w 
ciągu roku budżetowego. Na początku roku niemalże do miesiąca września udziały do nas wpływające są 
znacznie niższe od tych, które teraz wpływają. Z czego to wynika? Wynika to z rozliczenia się urzędów 
skarbowych z pracującymi osobami fizycznymi, po tym rozliczeniu mamy wzrost tych dochodów. Analizujmy 
te dochody każdorazowo, one wpływają z częstotliwością miesięczną do 8 każdego po danym miesiącu, 
którego dotyczą. Dochody te w miesiącu grudniu wykazują dużą tendencję wzrostu. Otrzymaliśmy 80% już 
dochodów za grudzień, które tak naprawdę będą znane dopiero w 100% w styczniu. Analizując rok 2017 w 
porównaniu z rokiem 2016 wykazują one dużą dynamikę wzrostu, już teraz mamy 100% wykonanie, a 
jeszcze w miesiącu styczniu otrzymamy środki wynikające ze 100% rozliczenia, które wliczymy w rok 2017. 
Szacujemy, że właśnie będzie to kwota ponad 4 mln zł. Także nie ma obaw na ten moment żadnych, że te 
dochody zostaną w 100% z tą nadwyżką wykonane. To, że o tej porze roku wprowadzimy te dochody wynika 
właśnie z ostrożności, z tej dużej niewiedzy, jak powiedziałam urzędy skarbowe i Ministerstwo Finansów 
przekazuje te dochody z częstotliwością co miesiąc, ale w różnych wysokościach, dynamika ich wzrasta 
zgodnie z tendencją jaką i przyjętymi zasadami rozliczenia tego podatku  z upływem końca roku. Ja powiem 
tak, dotacje. Dotacje, które mają dostać publiczne, niepubliczne dotowane placówki będą wykorzystane i 
będą rozliczone co miesiąc te jednostki składają zapotrzebowanie, weryfikację uczestników tzn. uczniów, 
którzy korzystają z nauki w tych szkołach i z tego rozliczenia wynika, że te szkoły, to zapotrzebowanie jak 
najbardziej wykorzystają, a my będziemy mieli 100% wykonanie poprzez przekazanie dotacji, chcemy ją 
przekazać do końca roku. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Ryszard Stefaniak co do tej dotacji, my musimy realizować prawo 
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obowiązujące w Polsce, więc to co tutaj Pani Skarbnik mówi o dotacjach to jest realizacja obowiązujących 
przepisów prawa. To wszystko i stąd jak gdyby te rzeczy. 
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.6.XLVIII.17 wraz z autopoprawką. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 15 głosach za, 1 głosie przeciwnym i 10 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Częstochowy na lata 2017 – 
2033. 
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.5.XLVIII.17 wraz z autopoprawką 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 2 głosach przeciwnych i 11 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta Częstochowy na rok 2017. 
 
Ad.pkt.14 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie  
zatwierdzenia wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego 
Miasta Częstochowy za 2017 i 2018 rok. (BR.7.XLVIII.17)  - załącznik nr 12 do protokołu  
Opinia Komisji Skarbu -  załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie ja mam taką lekką dygresję, jestem 
zaskoczony tutaj rozrzutem kwot, bo tutaj mamy od 9 tys. do 41 tys. Jestem zaskoczony i moja tutaj taka 
lekka dygresja bardzo podoba mi się nazwa firmy Prowizja, jeżeli Rada Miasta zaakceptuje tę uchwałę to 
życzymy jak najlepszego dla tej firmy. Dziękuję. 
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.7.XLVIII.17 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 24 głosach za, braku głosów przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia wyboru biegłego rewidenta w celu przeprowadzenia badania 
sprawozdania finansowego Miasta Częstochowy za 2017 i 2018 rok.  
 
Ad.pkt.15 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad poboru, określenia inkasentów oraz ich wynagrodzenia za inkaso 
opłaty targowej na terenie miasta Częstochowy.(BR.9.XLVIII.17)  -  załącznik nr 13 do protokołu. 
Opinia Komisji Skarbu -  załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie ja mam pytanie na ile lat jest sporządzona 
umowa z Citi Bankiem Handlowym? Dziękuję. 
 
Skarbnik Miasta Ewa Wójcik proszę Państwa czy chodzi o obsługę bankową naszego miasta, naszej 
gminy? Citi Bank został wybrany na okres 5 lat. 
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.9.XLVIII.17 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 24 głosach za, 2 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się podjęła 
uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad poboru, określenia inkasentów oraz ich 
wynagrodzenia za inkaso opłaty targowej na terenie miasta Częstochowy. 
 
Ad.pkt.16 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
podwyższenia kapitału zakładowego Częstochowskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego Spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością poprzez wniesienie wkładu pieniężnego. (BR.4.XLVIII.17)  - załącznik nr 14 
do protokołu. 
Opinia Komisji Skarbu - załącznik nr 7 do protokołu. 
Opinia Komisji Rozwoju Regionalnego i Gospodarki  – załącznik nr 15 do protokołu. 
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Radny Piotr Wrona ja mam dwa pytania. Pierwsze pytanie w uzasadnieniu czytamy, że podmiotowe 
dokapitalizowanie pozwoli na realizacje bieżącej działalności spółki oraz realizacje inwestycji w tym zadaniu. 
Chcielibyśmy, żeby wszystkie zabezpieczenia, wszystkie pieniążki, które przekazujemy do 
Częstochowskiego Przedsiębiorstwa Komunalnego szły raczej na inwestycje nie na bieżąca działalność. To 
jest jedno pytanie.  
    A drugie pytanie czy inwestycja, którą Państwo planujecie jest jakoś już zbilansowana, czy Państwo macie 
rozeznanie rynku jeśli chodzi o materiał, który będzie spalany. Dziękuję. 
 
Zastępca Prezydenta Miasta Mirosław Soborak przedsiębiorstwo podejmując decyzję inwestycyjna 
dokonało analizy rynku, ma konkretne oferty na to kto ewentualnie odbiera i na jakich warunkach wartość 
całych inwestycji, które są planowane to będzie ok. 29 mln zł przy strukturze finansowania takiej, że chyba 
lekko powyżej 20 mln, gdzieś w granicy 21 mln to są środki zewnętrzne  czyli Narodowego Funduszu 
Zdrowia, to w strukturze będzie ok. 70%, chyba 68 – 69% to są środki zewnętrzne, pozostałe środki również 
część środków zewnętrznych, udział własny będzie gdzieś na poziomie ok. 6 mln zł o ile mnie pamięć nie 
myli. Reszta to są wszystko środki zewnętrzne. 
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.4.XLVIII.17 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 18 głosach za, 2 głosach przeciwnych i 7 głosów wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Częstochowskiego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością poprzez wniesienie wkładu pieniężnego. 
 
Ad. Pkt. 17 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie wieloletniej umowy na świadczenie usług 
przewozowych w ramach lokalnego transportu zbiorowego z Miejskim Przedsiębiorstwem Komunikacyjnym 
w Częstochowie Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością. (BR.11.XLVIII.17) -  załącznik nr 16 do 
protokołu. 
Opinia Komisji Skarbu - załącznik nr 7 do protokołu. 
Opinia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska - załącznik nr 8 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.11.XLVIII.17 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 23 głosach za, braku głosów przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie wieloletniej umowy na 
świadczenie usług przewozowych w ramach lokalnego transportu zbiorowego z Miejskim Przedsiębiorstwem 
Komunikacyjnym w Częstochowie Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.  
 
Ad. Pkt. 18 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego Centrum Integracji 
Społecznej w Częstochowie na 2018 r. (BR.2.XLVIII.17) załącznik nr 17 do protokołu. 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – załącznik nr 18 do protokołu.  
Opinia Komisji Skarbu - załącznik nr 7 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.2.XLVIII.17 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 27 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie stawki jednostkowej dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 
budżetowego Centrum Integracji Społecznej w Częstochowie na 2018 r.  
 
Ad. Pkt. 19 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały  w sprawie 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek wychowania przedszkolnego, szkół i placówek 
prowadzonych przez osoby prawne  niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz osoby fizyczne, 
oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.(BR.10.XLVIII.17) -  
załącznik nr 19 do protokołu. 
Opinia Komisji Edukacji -  załącznik nr 20 do protokołu. 
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W związku z brakiem głosów Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie 
projekt uchwały na druku BR.10.XLVIII.17 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 25 głosach za, braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla placówek wychowania przedszkolnego, 
szkół i placówek prowadzonych przez osoby prawne  niebędące jednostkami samorządu terytorialnego oraz 
osoby fizyczne, oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 
 
Ad. Pkt. 20 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zasad gospodarowania nieruchomościami miasta Częstochowy. (BR.3.XLVIII.17) -  załącznik nr 21 do 
protokołu. 
Opinia Komisji Rozwoju Regionalnego i Gospodarki -  załącznik nr 15 do protokołu. 
Opinia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska -  załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński ja chciałem tylko zwrócić uwagę, że jest to jedna z ważniejszych uchwał, 
które podejmuje Rada Miasta dlatego, że po raz kolejny to my decydujemy o tym co może robić Pan 
Prezydent bez naszej zgody. Także ja bardzo proszę o roztropne głosowanie, osobiście będę głosował 
przeciwko tej uchwale.  
  
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.3.XLVIII.17 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 10 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami miasta Częstochowy.  
 
Ad. Pkt. 21 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie  
Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Miasta Częstochowy 
na rok 2018.(BR.1.XLVIII.17) -  załącznik nr 22 do protokołu. 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – załącznik nr 18 do protokołu.  
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.1.XLVIII.17  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 26 głosach za, braku głosów przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła uchwałę w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
Miasta Częstochowy na rok 2018. 
 
Ad. Pkt. 22 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany uchwały w sprawie nadania statutu Miejskiemu Szpitalowi Zespolonemu z siedzibą przy ul. 
Mirowskiej 15 w Częstochowie (BR.12.XLVIII.17) -  załącznik nr 4 do protokołu. 
 
W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.12.XLVIII.17  
 
Rada Miasta Częstochowy przy 27 głosach za, braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących 
się podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania statutu Miejskiemu Szpitalowi 
Zespolonemu z siedzibą przy ul. Mirowskiej 15 w Częstochowie  
 
Ad. Pkt. 23 i 24 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poprosił o przygotowanie projektu uchwały w sprawie: 

 Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Częstochowy na lata 2018-2033. (BR.4.XLVII.17)  - 
załącznik nr 23 do protokołu. 

 uchwalenia budżetu miasta Częstochowy na rok 2018 (BR.3.XLVII.17) - załącznik nr 24 do 
protokołu. 

Autopoprawka WPF - załącznik nr 25 do protokołu. 
Autopoprawka do projektu budżetu na rok 2018 - załącznik nr 26 do protokołu. 
Uchwały RIO stanowią załączniki od nr 27 do 29 do protokołu 
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Opinia Komisji Infrastruktury i Ochrony Środowiska -  załącznik nr 30 do protokołu 
Opinia Komisji Edukacji -  załącznik nr 31 do protokołu 
Opinia Komisji Rozwoju Regionalnego i Gospodarki  – załącznik nr 32 do protokołu. 
Opinia Komisji Kultury i Promocji  – załącznik nr 33 do protokołu. 
Opinia Komisji Sportu i Turystyki  – załącznik nr 34 do protokołu 
Opinia Komisji Praworządności i Samorządu  – załącznik nr 35 do protokołu. 
Opinia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej – załącznik nr 36 do protokołu.  
 
Radny Zbigniew Niesmaczny przedstawił opinię Komisji Skarbu – załącznik nr 37 do protokołu.  
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo, w dniu dzisiejszym 
pochylicie się Państwo  po raz kolejny nad  projektem budżetu miasta na rok 2018. Do projektu budżetu 
złożyliście Państwo, aż 384 wnioski. Zapoznałem się z każdym z nich, zebrałem do nich opinie merytoryczne 
oceniając je jednocześnie pod kątem  zasadności, celowości oraz możliwości realizacyjnych. 
Z uwagi na to, iż proces przygotowawczy niektórych proponowanych przez Państwa zadań jest długotrwały, 
wprowadzenie wszystkich wnioskowanych zadań choćby pod tym względem nie było możliwe. W związku z 
tym nie wszystkie wnioski Państwa Radnych mogły być uwzględnione z przyczyn obiektywnych, takich jak: 
brak możliwości realizacji w cyklu jednorocznym lub brak możliwości realizacyjnych  
za wskazane przez Państwa kwoty, czy też nieuregulowane stany prawne,  a także w związku z brakiem 
źródeł pokrycia finansowego.   
Autopoprawką zostały wprowadzone następujące zadania: 

1. Celem poprawy jakości świadczonych usług przez szpital miejski oraz wypełnienia zaleceń instytucji 
nadzorujących szpital zaproponowałem ujęcie w budżecie zadania pn.: „Rozbudowa, modernizacja 
obiektów szpitala wraz z zakupami inwestycyjnymi Miejskiego Szpitala Zespolonego” z kwotą 2 mln 
400 tys. zł. 

2. Celem zatrzymania absolwentów medycyny w mieście Częstochowa i zachęcenia do zatrudnienia w 
naszym Szpitalu wprowadziłem pilotażowy program „Dostępny lekarz” z kwotą 300 tys. zł. 

3. Jako zadanie pilotażowe ująłem również zapewnienie bezpłatnych przejazdów komunikacją 
publiczną dla młodzieży szkół średnich. Na to zadanie przeznaczyłem 1 mln 500 tys. zł. Zadanie to 
byłoby przygotowane do wdrożenia  od 1 września 2018 roku. 

4. Celem dalszej poprawy infrastruktury rowerowej w naszym mieście zwiększyłem środki na ten cel o 
kwotę 400 tys. zł. 

5. W odpowiedzi na wnioski Państwa Radnych dotyczące inwestycji oświetleniowych wprowadziłem 
autopoprawką  to zadanie do budżetu z kwotą 500 tys. zł. W ramach tego zadania  zrealizowane 
będzie oświetlenie ulic: Busolowej, Miętowej i Jurajskiej. Rozważana będzie również możliwość 
realizacji pozostałych wnioskowanych przez Państwa zadań z tego zakresu. 

6. Rozszerzając  zakres działań proekologicznych oprócz zadań realizowanych w ramach 
przedsięwzięcia „Zielone Miasto” zwiększyłem środki na likwidację niskiej emisji poprzez 
dofinansowanie realizacji zadań na modernizację systemów grzewczych wraz z dopłatą do paliw. 
Zadanie to wprowadzono z kwotą 500 tys. zł. 

7. Realizując zadania z zakresu szeroko pojętej rekreacji dla naszych mieszkańców postanowiłem o 
wprowadzeniu do budżetu dwóch zadań tj.: 
- Budowa przystani kajakowej nad rzeką Wartą z kwotą 500 tys. zł, 
- Wodny Plac Zabaw dla dzieci na Promenadzie Niemena z kwotą 400 tys. zł. 

8. Celem realizacji zgłoszonych wniosków dotyczących  przygotowania projektów dla wielu 
przedsięwzięć inwestycyjnych zwiększyłem o 500 tys. zł środki na dokumentację przyszłościową. 
Pozwoli to zrealizować wiele zgłoszonych przez Państwa Radnych przedsięwzięć. 

9. Na zgłoszone przez Państwa wnioski dotyczące likwidacji barier architektonicznych na terenie 
Miasta rozszerzyłem zakres zadania już ujętego w projekcie budżetu i zwiększyłem środki na to 
zadanie o 135 tys. zł tj. do kwoty 500 tys. zł. 

10. W trosce o upowszechnianie wiedzy o mieście wprowadziłem do budżetu zadanie pn.: 
Program prowadzenia zajęć o historii miasta „ Jasne, że muzeum”  z kwotą 35 tys. zł. 

11. Każda inicjatywa na rzecz osób starszych znajdujących się w trudnej sytuacji życiowej 
będzie rozpatrywana pod kątem udzielenia pomocy i wsparcia. Zadanie to zwiększyłem 
o wnioskowane przez Państwa Radnych 50 tys. zł. 

12. Zwiększone zostały również zadania wpływające na kierunki rozwoju naszego miasta, na 
który niewątpliwie wpływ mają środowiska uczelniane. Zadanie „Akademicka Częstochowa” 
zwiększyłem o kwotę 100 tys. zł. 
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13. W roku 2018  będą nadal kontynuowane zadania związane z ochroną zwierząt i 
zapewnieniem im godziwych warunków. Do budżetu wprowadziłem Program Zwierzęta są kochane z 
kwotą 30 tys. zł 

Wnioski z wszystkich ugrupowań politycznych dotyczące wsparcia żużla, siatkówki, piłki nożnej  i 
modernizacji stadionu piłkarskiego Raków skłoniły mnie do wsparcia tych zadań kwotą ogółem 7 mln 300 
tys. zł.  
Wysoka Rado,  
W tym miejscu uważam  za swój obowiązek poinformować Państwa również o źródłach pokrycia 
zwiększonych wydatków, a także o tym, że deficyt pozostał na niezmienionym w stosunku do 
przedstawionego w pierwotnym projekcie poziomie. Na niezmienionym poziomie pozostaje również 
zadłużenia miasta. Źródłami pokrycia zaproponowanych wydatków są zwiększone dochody, a także 
zweryfikowane wydatki. Dochody w stosunku do pierwotnej kwoty ulegają zwiększeniu o pozycje, które nie 
zostały ujęte w projekcie budżetu oraz te co do których uległy zmianie szacunki ich wykonania.  
W przedłożonej autopoprawce rozdysponowano również na poszczególne zadania rezerwy celowe  ujęte w 
projekcie budżetu miasta. Dotyczy to zadań wyłonionych w ramach budżetu obywatelskiego oraz 
realizowanych w ramach lokalnych inicjatyw mieszkańców. 
Szanowni Państwo, 
Niezależnie od powyższego informuję, że autopoprawką wprowadziłem szereg zadań, które będą 
realizowane w ramach zaproponowanych programów. Chodzi tutaj o Program budowy i przebudowy ulic 
oraz dróg lokalnych, Program budowy i przebudowy chodników oraz miejsc parkingowych, Zapewnienie 
bezpieczeństwa dla mieszkańców miasta, Przebudowę sanitariatów w obiektach oświatowych, Program 
budowy boisk wraz z infrastrukturą sportową, Program budowy kanalizacji sanitarnej, Program – Zielone 
Miasto. 
Wszystkie szczegóły odnośnie wniosków przyjętych do realizacji znajdziecie Państwo w treści autopoprawki 
w pozycji „Zestawienie wniosków Klubów, Komisji Rady Miasta i Radnych zawierające sposób załatwienia 
wniosków, wyjaśnienia oraz merytoryczne opinie. 
Wysoka Rado, 
Przedstawiając autopoprawkę chciałbym jednocześnie rekomendować ten dokument do przyjęcia. Mając na 
uwadze realne możliwości realizacji przedstawionego Państwu projektu budżetu na rok 2018 wnioskuję o 
przyjęcie proponowanej uchwały budżetowej oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

Radny Jacek Krawczyk Szanowny Panie Prezydencie, Wysoka Rado, w imieniu Klubu Radnych Platformy 
Obywatelskiej RP w Częstochowie chciałbym wyrazić opinię na temat projektu budżetu wraz z autopoprawką 
na 2018r. Klub Radnych Platformy Obywatelskiej RP wraz z naszym Zastępcą Prezydenta Miasta 
Częstochowy Andrzejem Szewińskim uczestniczył na przestrzeni całego roku w pracach nad projektem 
budżetu Miasta Częstochowy na 2018r. Przygotowany projekt spełnia w finalnej wersji nasze oczekiwania z 
uwzględnieniem wielu przedkładanych przez Platformę Obywatelską RP postulatów przy jednoczesnym 
zachowaniu wszystkich wskaźników budżetowych na bezpiecznym poziomie. 
     Istotnym działaniem dla Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej RP w Częstochowie oprócz tzw. 
dzielnicowych poprawek radnych było przyjęcie zmian pozwalającyh kontynuować ogłoszony program 25 
zadań “Wspólnie dla Częstochowy” oraz odpowiedzieć skutecznie na nowe wyzwania. 
     Przy zdecydowanej postawie Klubu oraz zrozumieniu ze strony Prezydenta Miasta Częstochowy wiele z 
naszych zadań oprócz prac na etapie projektu budżetu zostało ujętych na skutek zgłoszonych poprawek.  
    Priorytetem była m.in. kontynuacja przygotowań do budowy linii tramwajowej do dzielnicy Parkitka, 
która w tym roku została ujęta już na etapie projektu budżetu. To spora zmiana w stosunku do roku 
ubiegłego. 
   Platforma Obywatelska nie pozwoliła na różnicowanie dzieci i młodzieży ze względu na uprawnienia do 
bezpłatnych przejazdów komunikacją publiczną. Nasz wniosek został przyjęty i bezpłatna komunikacja 
miejska dla młodzieży szkół średnich będzie realizowana w 2018 roku. 
            Nie pozostaliśmy obojętni na losy wiodących klubów sportowych i po naszych poprawkach zostały 
wydzielone spore środki finansowe na promocję miasta poprzez żużel, poprzez piłkę nożną oraz poprzez 
siatkówkę na łączną, rekordową kwotę 6,2 mln zł. Znalazły się również pieniądze na  projekt budowlany 
nowego stadionu RKS Raków jak i modernizację obecnego.  
    Platforma Obywatelska skutecznie upomniała się o wzrost wynagrodzeń dla pracowników Urzędu 
Miasta oraz jednostek podległych, co zostało przyjęte do realizacji w przyszłorocznym budżecie.Poza tym, 
z inwestycji, programów i zadań zgłoszonych na nasz wniosek będą realizowane: 

-          Zwiększenie środków finansowych do 1 mln zł na modernizację systemów grzewczych i dopłaty 
do paliw, 

-          Zwiększenie środków finansowych dla Miejskiego Szpitala Zespolonego o 2,4 mln zł, 
-          Zakup mobilnego laboratorium z dronem do kontroli zanieczyszczeń powietrza, 
-          Budowa ul. Artyleryjskiej, 
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-          Budowa ulicy Złotej, 
-          Dokumentacja techniczna ul. Adama Bienia, 
-          Budowa ul. Suchej, 
-     Budowa boiska wielofunkcyjnego przy ZSP nr 4 ulica Połaniecka 50, 
-          Zakup autobusu turystycznego, 
-          Budowa „Częstochowskiej przystani kajakowej”, 
-          Budowa przyłączy kanalizacji sanitarnej w ul. Festynowej, 
-          Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Rzepakowej, 
-     Wykonanie oświetlenia przy ul. Busolowej, 
-     Rewitalizacja skweru pomiędzy ul. Bohaterów Katynia, a zjazdem z DK-1 

-     Rozbudowa placu zabaw dla osób niepełnosprawnych przy przedszkolu integracyjnym ul. 
Czecha, 

-     Budowa boiska przy SP 29 przy ul. Św. Rocha, 
 Ponadto, wśród zadań, których realizacja będzie jeszcze rozważana w 2018 roku znalazły się: 

-     Dokumentacja techniczna dla budowy przedłużenia ul. Obrońców Westerplatte do  
ul. Wrocławskiej, 

-     Budowa boiska wielofunkcyjnego przy ZS Nr 2 ul. Wirażowa, 
-     Budowa boiska wielofunkcyjnego przy ZSP Nr 5 ul. Barbary, 
-     „Aleja Gwiazd”, 
-     Budowa oświetlenia ul. Karkonoskiej, 
-     Budowa oświetlenia ul. Kartuskiej, 
-     Budowa ul. Skwerowej – dokumentacja, 
-     Zakup pojazdów typu Segway dla Straży Miejskiej. 

Zaproponowany budżet na 2018r. z autopoprawką jest kompromisem pomiędzy oczekiwaniami 
mieszkańców, a możliwością realizacji wielu zgłoszonych zadań.  

Klub Radnych Platformy Obywatelskiej mając na uwadze dobro miasta Częstochowy oraz jego 
mieszkańców pozytywnie odnosi się do projektu budżetu, który współtworzył i wobec tego poprze budżet 
miasta Częstochowy na 2018r. 

 
Radny Jerzy Nowakowski Panie Prezydencie, Szanowna Rado, Szanowni Goście. Ja ująłem to 
tabelarycznie. Mamy dwie tabelki, w pierwszej tabeli porównałem główne wartości budżetowe projektów z 
roku 2017 i z roku 2018. No i tutaj mamy trzy wytłuszczenia pozytwne to jest wzrot dochodów o 128 mln, no 
przyznacie Państwo, że taki wzrost dochodów rzadko się zdarza. Wydatki ogółem wzrosły o 190 mln, tu 
Panie Prezydencie trochę przesada. Przy tak dużym wzroście dochodów, gdyby się utrzymało wydatki 
biezace na poziomie z 2017 r. wówczas deficyt byłby bardzo łagodny i ten budżet byłby jakiś bardziej 
zjadliwy. Wydatki majątkowe wzrosły o 126 mln czyli dwukrotnie czyli jest to bardzo pozytywne, naotmiast 
pokrywamy to rozchodami czyli znów zaciagamy przychodami w kwocie 94 mln. Pojawił się autopoprawka, 
to dobrze, że wzrosły dochody, ale argumentacja wzrostu dochodów była taka – po weryfikacji wykonania 
oraz założonego wskaźnika wzrostu tzn. wcześniej nie znaliśmy tego wskaźnika, że wskaźnik był źle 
zakładany, że po kilkunastu dniach wzrost dochodów nastąpił o 10 mln zł. To jest pozytywne oczywiście, ale 
troszkę dziwne, że w ciągu kilkunastu dni innymi wskaźnikami znaleźliśmy 10 mln zł. Co do wniosków 
Radnych nie będę ich szczegółowo opisywał, bo tych wniosków jest bardzo dużo, każdy z Radnych może 
sobie sam odnieść do tego czy wniosek został przyjęty autopoprawką czy nie Klub Prawa i Sprawiedliwości 
złożył wiele wniosków i tych prospołecznych i tych prorozwojowych i dziękujemy, że część została przyjęta, 
ale dużo jeszcze zostało nie przyjętych.  
    Ja może omówię 3 wnioski Komisji Rozwoju Regionalnego i Gospodarki, ponieważ na 3 wnioski, które 
złożyliśmy 2 Pan przyjął. Szkoda, że nie skusił się Pan na analizę naszego wniosku „koncepcja przedłużenia 
linii tramwajowej od pętli szpitala hutniczego na Al. Pokoju do terenu przy  Walcowni”. Tramwaj to nasze 
tanie metro. To jest jakiś taki nasz samorządowy znak rozpoznawczy, rozbudowujemy linię tramwajową, to 
służy mieszkańcom i sama analiza, żeby pociągnąć jeszcze dalej w głąb terenów inwestycyjnych, na to 
oczekiwaliby przedsiębiorcy, bo tam właśnie w rejonie Walcowni jest i strefa Europark Mielec, jest bardzo 
dużo zakładów i Komisja wnioskowała o to, żeby po prostu choćby przeanalizować. No szkoda, że się Pan 
nie skusił i nie będziemy mieli tej analizy, ale obiecujemy, że będziemy monitorowali w ciągu roku o 
dokonanie takiej analizy i liczę, że Pan Prezydent kiwając głową teraz przychyli się do tego.  
    Dalej wniosek, który pojawia się zarówno we wnioskach Radnych i Komisji budowa ul. Złotej I etap. 
Dziękujemy za to, że Pan przyjął ten wniosek, ale Panie Prezydencie taka argumentacja, Komisja wskazała 
źródło pokrycia, program budowy i przebudowy ulic oraz dróg lokalnych. Pan pisze, że zmniejszenie tej 
kwoty uniemożliwi realizację tych zadań, jednocześnie wskazuje Pan własne źródło pokrycia właśnie 
program budowy i przebudowy ulic. To taka troszkę lekką hipokryzja samorządowa tutaj, może jakaś 
nieścisłość, krytykując nasze źródło pokrycia wskazuje Pan to samo źródło pokrycia. Także troszkę tutaj 
brakuje jakiejś konsekwencji.  
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    No i trzeci wniosek odwodnienie ul. Kucelińskiej. Szanowni Państwo, Panie Prezydencie też dziękujemy, 
tam jest mnóstwo zakładów, byle jaki deszcz zalewa ul. Kucelińską i tereny, które się tam znajdują 
inwestycyjne i to odwodnienie naprawdę pomoże przedsiębiorcom i w imieniu przedsiębiorców i podmiotów 
gospodarczych i naszego Klubu, który zawsze składa wnioski prorozwojowe bardzo dziękujemy za przyjęcie 
tego wniosku. 
    Teraz kilka uwag natury ogólnej. Jest wiele potrzeb i tych społecznych, inwestycyjnych w Częstochowie i 
liczmy jako Klub właśnie, że w ciągu roku dokona stosownych zmian, bo przecież zmiany budżetu bieżące 
są jak gdyby wpisane w krajobraz funkcjonowania samorządu. Dla przykładu tutaj mój wniosek  - budowa 
kanalizacji deszczowej ul. Odrodzenia, Pawiej, Pawła i Irysowej. Panie Prezydencie jest dokumentacja 
budowlana, jest pozwolenie na budowę, jest kosztorys, wszystko jest zapięte na ostatni guzik i tutaj we 
wniosku czytam, że nie. Bardzo bym chciał, żeby Pan się symbolicznie chociaż się odniósł, czy jeśli się 
pokażą jakieś oszczędności, ja wiem, że jest to spowodowane globalnym odwodnieniem Grabówki, jest to 
zadanie wiodące i ono musi być zrealizowane, ale kończąc to zadanie bym prosił, żeby w pierwszej 
kolejności wprowadzić naprawdę, bo 4 ulice, zadanie oszacowane na 3 300 000, tak więc bardzo prosimy, 
rozumiem, że to kiwanie głowy nasz Klub przyjmuje, dwa słowa Panie Prezydencie... 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk rozumiem argumenty Pana Radnego... 
 
Radny Jerzy Nowakowski i takie uwagi ogólne jako Klub chcieliśmy złożyć, że Częstochowa ma to 
szczęście, że posiada jeszcze tereny inwestycyjne, że leży w  centralnej Polsce, że będzie miała obwodnice 
i wówczas jeśli uzbroimy te tereny, których naprawdę mamy to szczęście, że mamy te tereny jeszcze. W 
innych samorządach, w innych miastach również nie ma, kurczą się te tereny, my jeszcze je mamy, więc 
naprawdę Szanowni Państwo i tu się zwracam do wszystkich Klubów popierajmy wnioski prorozwojowe, bo 
wystarczy tylko je trochę uzbroić, poprawić nawierzchnię i sam inwestor zapuka do nas. Także apelujemy, 
żeby w tym nowym 2018 r. Pan zmieniał tak zmiany budżetowe, aby nastawić się głównie i to będziemy jako 
i Klub i jako Komisja Rozwoju Regionalnego, żeby głównie właśnie w te zadania prorozwojowe mające na 
celu uzbrojenie terenów. Częstochowa ma również to szczęście, że ma wiele dzielnic peryferyjnych, może to 
jest pech, bo je trzeba też uzbrajać w chodniki, w jezdnie, w nawierzchnię, ale to szczęście, że wystarczy 
zrobić chodnik, kawałek jakiegoś parkingu i jak grzyby po deszczu powstaną nowe podmioty dla firm 
rodzinnych. Częstochowa jest, bogata w te podmioty rodzinne, w te mikroprzedsiębiorstwa i tutaj wielki apel 
będziemy też jako Klub w 2018 czuwali, żeby Pan uzbrajał obrzeża Częstochowy. Te dzielnice brzydko 
nazwane peryferiami, ale tutaj będziemy Pana uczulać i będziemy pilnować. 
    I na koniec Częstochowa ma również to szczęście, że w Radzie Miasta zasiada konstruktywna opozycja 
Panie Prezydencie, że nie jesteśmy totalną opozycją tylko doceniamy również te wnioski prorozwojowe, 
które Pan przyjął z naszej strony, z naszej inicjatywy. Liczymy, że właśnie w 2018 r. zrealizuje Pan zapisy 
budżetu 2018 roku, a jednocześnie deklarujemy, że te zapisy zapisane w WPFie zrealizujemy już my i nasz 
Prezydent. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Łukasz Kot tak zacznę humorystycznie, rozumiem, że Pan Jurek Nowakowski sugeruje, że Klub PiS 
będzie głosował za i poprze Pana Prezydenta w wyborach? Wracając do meritum Szanowni Państwo mam 
przyjemność w imieniu Klubu wyrazić opinię na temat budżetu, a  właściwie jego projektu i Klub SLD 
pozytywnie opiniuje projekt budżetu na 2018 wraz z autopoprawką. Oczywiście będziemy głosować za tym 
budżetem ze względu na to, że wiele naszych wniosków zostało przyjętych. Mówiąc więcej należy 
podkreślić, że budżet na rok 2018 jest zaplanowany z uwzględnieniem rozwoju naszego miasta i 
najistotniejszych zadań dla jego mieszkańców. Dziękujemy Panu Prezydentowi za umieszczenie w nim 
zadań, które były wnioskami naszego Klubu oraz Radnych Klubu. Wyrażamy zadowolenie, że udało się je 
umieścić bez zwieszenia deficytu i zadłużenia miasta. W autopoprawce do budżetu Pan Prezydent ujął 
zadanie dostępny lekarz. Jest to zadanie wnioskowane przez nasz Klub jako zadanie pilotażowe, którego 
celem jest ściągniecie do naszego miasta nowych lekarzy, tak, aby Miejski Szpital Zespolony mógł 
świadczyć na swoim poziomie usługi. Troska naszego Klubu jest dbałość o środowisko, w którym żyjemy, to 
też z ogromną satysfakcją przyjmujemy zwiększenie środków na program likwidacji niskiej emisji poprzez 
dofinansowanie zadań na modernizacje systemów grzewczych, dopłata do paliw o kwotę 0,5 mln zł. Nasz 
Klub wspiera wszelkie działania z zakresu rekreacji stad przyjęcie takich zadań jak budowa przystani 
kajakowej nad rzeką wartą, wodny plac zabaw dla dzieci, zwiększone środki na infrastrukturę rowerową 
przyjęliśmy ze szczególnym zadowoleniem.  
    Radni Sojuszu przeanalizowali bardzo szczegółowo każdą pozycję budżetową. W autopoprawce 
rozpisane są imienne zadania, które są realizowane w ramach budżetu obywatelskiego i lokalnych inicjatyw 
mieszkańców. Są to pozycje znaczące w naszym budżecie. Nasz klub bardzo pozytywnie ocenia ujęcie w 
budżecie na rok 2018 wysokich nakładów inwestycyjnych wynoszących  20% udziału w wydatkach ogółem. 
Klub zwrócił także uwagę na niski udział kredytów w nakładach inwestycyjnych wynoszących tylko 24%. 
Przedstawiony budżet odzwierciedla działania ukierunkowane na rozwój miasta i poprawę życia 
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mieszkańców. W budżecie przewidziane są nakłady na ochronę zdrowia, zwiększone autopoprawką o kwotę 
2 700 000 zł. Łącznie na ten cel przewidziano środki w wysokości ponad 12 mln zł. Znacząca pozycja 
naszego budżetu jest oświata. Subwencja otrzymywana z budżetu państwa nie pokrywa wszystkich 
ponoszonych przez miasto wydatków. Reforma w oświacie niestety potęguje ten deficyt. W tym miejscu 
deklarujemy, że będziemy wspierać Pana Prezydenta w działaniach zmierzających do wypłaty przez rząd na 
rzecz naszego miasta środków związanych z reformą. Dostrzegamy wiele pozytywnych cech tego budżetu 
znalazły się w nim wszystkie kontynuowane inwestycje oraz wkład własny do zadań, które przewidziane są 
do współfinansowania środkami unijnymi. Są to inwestycje kluczowe dla miasta Częstochowy i naszych 
mieszkańców.  
   Sojusz Lewicy Demokratycznej ocenia budżet na rok 2018 jako ukierunkowany na priorytetowe zadania 
inwestycyjne, ukierunkowany na zapewnienie jak najlepszej opieki zdrowotnej mieszkańców naszego miasta 
ze względu na to, że jest w nim zawarta kontynuacja wszystkich programów społeczno – zdrowotnych. 
Dostrzegamy konsekwentne realizowanie budżetu obywatelskiego oraz programu inicjatyw lokalnych. W 
przedstawionej autopoprawce zostały ujęte zadania, które w ramach przyznanej puli wskazali sami 
mieszkańcy naszego miasta. Klub Radnych szczegółowo zapoznał się z całym budżetem oraz jego 
wynikami i stwierdzamy, że zachowana została daleko idąca realistyczność w ustaleniu dochodów jak i 
wydatków. Klub Radnych SLD oceniając budżet wziął również pod uwagę opinie merytoryczne Komisji. 
Biorąc pod uwagę wszystkie uwarunkowania oraz prawidłowe kształtowanie się wskaźników budżetowych 
Radni Klubu SLD będą głosować za tym budżetem. Dziękuję.  
 
Radny Jerzy Łodziński Panie Prezydencie bardzo dziękuję za pozytywne rozpatrzenie moich wniosków 
dotyczących ratowania toru na Wyrazowie, natomiast mam takie dwa pytania. Pierwsze jaka będzie 
technikalia tej inwestycji, a drugie jakie jest Pana osobiste zdanie, Pana stosunek do tego, żeby tor na 
Wyrazowie dalej mógł funkcjonować. Dziękuję. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie mam kilka pytań. Na samym początku 
budżet obywatelski. Na str. 81 widzimy zapis, że na rok 2018 planowany budżet obywatelski to ponad 8 736 
000, na str. 181 jest zapis, że bieżąca rezerwa na zadanie realizowane w ramach tego budżetu 
obywatelskiego to jest 2 619 000, a na str. 247 jest zapis, że 6 116 000 jest zarezerwowane w ramach 
rezerwy celowej na zadanie inwestycyjne planowane do realizacji w ramach budżetu obywatelskiego. Ja 
mam pytanie, rozumiem, że te kwoty się sumują czy ta kwota 2 619 000 jest to przesuniecie  z tego roku 
niezapłacone przesunięcie na przyszły rok i w związku z tym czy możemy takie coś zrobić.  
  Następne pytanie dotyczy tematu promocji. Panie Prezydencie już na ostatniej sesji mówiłem, że no 
przytłaczała nas ilość pozycji z promocja, promocja, promocja ta kwota samych na jednej stronie była chyba 
1 750 000 haseł promocyjnych, teraz Pan Prezydent powiedział, że Pan zwiększa tą kwotę, pytanie Panie 
Prezydencie czy jest sens, ja rozumiem, że wybory, że wszystko, ale najważniejsze to są inwestycje. Te 
pieniążki, te kwoty powinny być przekazane na inwestycje, nie na promocję.  
  Następna sprawa a propos inwestycji Panie Prezydencie, w tym roku zaplanował Pan ok. 20% inwestycji, 
wyjątkowo dużo, rozumiem, że rok wyborczy, uwzględniając Panie Prezydencie, że część tych inwestycji 
będzie sfinansowane z kredytu, z różnych zabezpieczeń tylko znaczna część z kwoty z naszych środków 
własnych, uwzględniając jeszcze jak co roku Panu Prezydentowi zawsze nie wyjdzie, te inwestycje są 
zawsze mniejsze z realizacją od celowych czyli jeżeli to jest zaplanowane 20% będzie powyżej 10%, 15 – 
16%, jest to nadal bardzo, bardzo słabo Panie Prezydencie, powinno to być naprawdę dużo więcej Panie 
Prezydencie jeżeli patrzy Pan przyszłościowo na nasze miasto.  
    Następne pytanie Panie Prezydencie dotyczy pozycji w budżecie program budowy i przebudowy ulic oraz 
dróg lokalnych. Ja co raku Pan Prezydent stosuje sztuczkę słowna, Panie Prezydencie głosując nad czymś 
co skutkuje na całe wydatki i zyski na cały rok przyszły chcemy wiedzieć za czym będziemy głosować. Pan 
Prezydent ukrywa tutaj różne inwestycje, chcemy konkretnie wiedzieć Panie Prezydencie w tym momencie 
głosowanie za takim projektem budżetu jest jak podpisanie weksla in blanco w parabanku, bo nie wiemy co 
kryje się w pojęciu program budowy i przebudowy dróg. Tak więc jak co roku prosimy o rzetelne 
informowanie jakie to są pozycje, ile one będą kosztować i najlepiej kiedy będą realizowane. Tak jak mówię 
Panie Prezydencie budowa i przebudowa dróg, na ostatniej sesji udowodniłem, że Państwo dość, że bardzo 
źle budujecie drogi to jeszcze nie wiecie, gdzie je budować przy nieistniejących skrzyżowaniach, co na 
ostatniej sesji udowodniłem.  
   Następne pytanie Panie Prezydencie będzie dotyczyło pozycji autopoprawki Pana, bo tutaj dostaliśmy kilka 
dni temu autopoprawkę no i nagle ie 10 mln. My pamiętamy zeszłą to i tak nie byłem tak aż bardzo 
zaskoczony w zeszłym roku kiedy Pani Skarbnik znalazła w ciągu kilku minut kilka mln, to i tak nie był rekord 
dlatego pytam co sam projekt budżetu przedstawił nam Pan 15 listopada Panie Prezydencie, tą 
autopoprawkę dostaliśmy kilka dni temu tak więc mam teraz takie pytanie te 10 mln czy odsetki od lokat 200 
tys. Czy zmieniły się stopy procentowe w tym czasie, że odsetki między 15 listopada, a ostatnim dniem kiedy 
dostaliśmy poprawkę, że aż tyle wzrosły.  
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   Następne wypłaty z dywidendy, czy miasto ma inne jakieś środki skąd te wypłaty dywidendy nagle nie 
zaplanowane  15 listopada nagle się pojawiły. Podatek do nieruchomości, Panie Prezydencie proszę jasno 
powiedzieć jakie nam nieruchomości przybyły od 15 listopada i w związku z 2 800 000 skąd ta kwota się 
znalazła, no bo co na 15 listopada tej kwoty nie widzieliśmy. Opłata skarbowa czyli jakieś stawki się opłat 
skarbowych się zmieniły od 15 listopada, bo ja nie pamiętam. Ja rozumiem, że dzisiaj Pan Prezydent będzie 
teraz tłumaczył, że wpływy ze sprzedaży nieruchomości OK, tę od 15 listopad a mogły być zmienione, ale 
tak jak mówię opłaty skarbowe, odsetki od lokat, wpływy z dywidendy, podatek od nieruchomości znalazł się 
nie wiadomo skąd i teraz pytanie w związku z tym czy to co Pan nam przedstawił 15 listopada było 
prawdziwe czy nie. Jeżeli takie kwoty i takie pozycje znalazły się w ciągu kilku dni w tej autopoprawce, ale 
Panie Prezydencie mamy do głosowania jeszcze troszeczkę czasu, ale daje Panu możliwość, żeby to 
naprawić, czekamy na propozycje, na jakieś rozwiązania. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Krystyna Stefańska ja mam pytanie do Pana Prezydenta dotyczy to pytanie kanalizacji ul. Czystej. 
Panie Prezydencie tu wyjaśnione jest, że zadanie ma opracowaną dokumentację i nic poza tym, proszę mi 
powiedzieć jak mam to odczytywać czy to będzie zrealizowane, bo wiemy jakie są problemy mieszkańców, 
ile lat chodzą za tym, żeby ta kanalizacja została zrobiona, jakie mają trudności z tym związane. I bardzo 
bym prosiła, żeby Pan Prezydent odniósł się do mojego pytania, do mojego wniosku. Dziękuję bardzo. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński ja tak płynnie nawiążę tutaj do wypowiedzi Pana Radnego Piotra Wrona, bo 
też mnie to bardzo interesuje te pojawiające się pieniądze i bardzo mnie to cieszy, bo liczę na to, że tych 
pieniędzy pojawi się jeszcze więcej, nie wiem czy Pan Prezydent planuje dzisiaj jakąś autopoprawkę 
jeszcze, pytałem na stan godz. 10.40, wiem, nie ma Pani Skarbnik, nie ma wiedzy na temat jeszcze jakiś 
nowych dochodów, które pojawiły się między tą godziną, a 12.11, pytanie czy na 12.11 mam jakieś nowe 
dochody, jakieś nowe wpływy, które jeszcze możemy wprowadzić do projektu budżetu na rok 2018.  
 
Radny Andrzej Sowa Szanowny Panie Prezydencie bardzo dziękuję, że Pan uwzględnił program 
oświetleniowy, o tym, o którym mówiłem o jego braku na ostatniej sesji. Jest wiele ulic właśnie w tych 
dzielnicach, troszkę oddalonych od centrum, które wymagają natychmiastowej instalacji oświetlenia tak, 
żeby zapewnić im prawidłowy komfort życia, ale i bezpieczeństwo. Bardzo serdecznie dziękuje również za 
jak tutaj wcześniej już uzyskałem informacje oświetlenie na ul. Busolowej, bo Pan Prezydent Soborak dobrze 
wie ile razy tam byłem z mieszkańcami i na ten temat i były te obiecanki w 2016, 2017 do tego nie 
dochodziło, ja mam wielką nadzieję graniczącą z pewnością, że w 2018 roku ta ulica wreszcie będzie miała 
oświetlenie, przypomnę, że jest już przygotowana dokumentacja techniczna. Natomiast jeszcze Panie 
Prezydencie chciałbym zwrócić uwagę na program budowy i rozbudowy ulic, na modernizacji tych ulic.  
    Chciałabym do Pana zaapelować, żeby w większym stopniu brać pod uwagę głosy mieszkańców z takich 
dzielnic jak: Stradom, Kawdorza, Lisiniec. Pan tam wielokrotnie jest na zebraniach, Pan słyszy co się tam 
dzieje. Proszę mi powiedzieć czy w 2017 roku została wybudowana jakaś lokalna droga w dzielnicy 
Kawodrza, Stradom bądź innych. No nie. Mamy 18 mln, nie widzimy jakie są tu ulice, ja mam nadzieję, że 
Pan Prezydent przynajmniej po kilka tych ulic wyremontuje czy no powiem tak wybuduje, bo to wszystko w 
zależności jest od tego czy jest tam już przygotowany projekt, ile to będzie kosztowało. Mam nadzieję, że 
zacznie się coś w tych ulicach czy w tych dzielnicach dobrego dziać.  
    Jeszcze na koniec bardzo ważna rzecz, bardzo duża potrzeba mieszkańców, rodziców dzieci, które 
uczęszczają do szkoły 47 ul. Przestrzenna. Panie Prezydencie ta szkoła po prostu wygląda tragicznie, nie 
mówiąc już o przedszkolu. Tam są piece kaflowe. Ja bardzo proszę jest przygotowana dokumentacja i 
bardzo bym prosił o podejście merytoryczne do tego przynajmniej rozpoczęcie w tym roku tych prac, tak, 
żeby kontynuację zapewnić w następnych latach, ale żeby stworzyć nauczycielem, a przede wszystkim 
naszym najmłodszym dogodne warunki, do tego, żeby móc w komfortowych czy lepszych warunkach 
kształcić się tak, budować te charaktery tych młodych ludzi. Także bardzo proszę o to, żeby znalazły się te 
pieniądze. Pewnie tu przedstawiciele szkoły będą, też się będą wypowiadać na ten temat. Ja tam byłem 
ostatnio na spotkaniu, rozmawiałem z tymi ludźmi, oni naprawdę czekają na te pomoc. Bardzo proszę o 
ujęcie tego, przemyślenie tego jeszcze jeżeli jest jakaś szansa to bardzo proszę o znalezienie dodatkowych 
pieniążków. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Krystyna Stefańska ja takie słowa podziękowania do Pana Przewodniczącego Jacka krawczyka i 
dziękuję za to, że popieracie mój wniosek, myślę, że to w imieniu Platformy Obywatelskiej, nie myślę, tylko 
wiem, popieracie wniosek dotyczący i budowy ulicy Złotej i boiska wielofunkcyjnego przy Szkole nr 4 w 
Rząsawie. Bardzo Wam za to dziękuję. 
 
Radna Justyna Kielesińska Panie Prezydencie budzi moje zdziwienie fakt, że nie będzie zainstalowanej 
sygnalizacji świetlnej przy poczcie naszej ul. Nowowiejskiego, ul. Śląska, ul. Kopernika. Po prostu uważam, 
że priorytetem jest zdrowie ludzkie i życie i po prostu budzi to moje zdziwienie, ponieważ ta inwestycja miała 
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być, Pan tak obiecał zbudowana do końca 2016 r., ale mimo wszystko człowiek zbudowany jest z nadziei i 
mam nadzieję, że Pan Prezydent uwzględni taką moją prośbę, ale nie tylko moją, bo przede wszystkim 
mieszkańców miasta. To jest jedna sprawa i jeszcze jedna sprawa Panie Prezydencie, która również budziła 
moje takie wątpliwości, zwiększenie otóż odrzucona została propozycja zwiększenia pieniążków dla ZGMu o 
kwotę 100 tys. Panie Prezydencie moja propozycja była podyktowana troską o ludzi bezdomnych i ludzi z 
eksmisji, ludzi, którzy oczekują na mieszkania i mają trudności w tym względzie z uwagi na swoje ubóstwo. 
Dlatego propozycja moja szła w kierunku dofinansowania jeszcze dodatkowo 100 tys. ZGMu, żeby mogli 
przeprowadzić remonty dla choćby 4 mieszkań i to jest dużo jak dla nich. Dziękuję bardzo to wszystko. 
 
Radny Zbigniew Mizgalski Panie Prezydencie no na pewno moje krótkie wystąpienie nie będzie tak dla 
Pana przyjemne, ponieważ wszyscy Panu dziękują ja jak co rok nie mam za co dziękować, ale chciałem się 
odnieść do jednej rzeczy Panie Prezydencie do tego bałaganu, który Pan zrobił ze szkołą 47. Jestem 
zszokowany Pana podejściem do sprawy przebudowy i rozbudowy szkoły 47 na Kawodrzy Górnej. Pan do 
celów swoich ugrań jakiś politycznych, partyjnych, wyborczych używa dzieci od lat 3, przedszkolnych do 
końca szkoły podstawowej. Warunkuje, że jeśli 1 z 28 Radnych zagłosuje za budżetem na 2018 rok to Pan 
znajdzie w czasie roku budżetowego środki na rozpoczęcie remontu. Co to znaczy Panie Prezydencie, że 
Pan znajdzie? To znaczy, że je Pan zgubił? Nie rozumiem. Pan zgubił środki w budżecie swoim autorskim. 
Dziwne, ale przypomnę Panu Panie Prezydencie jakieś 2,5 roku temu Pan obiecał mi, że poszuka mi 
środków na budowę boiska przy Szkole Podstawowej nr 21. Chyba Pan pamięta, to było prawie 3 lata temu. 
Dotąd Pan szuka, a dzieci czekają. Ponad 600 dzieci czeka.  
   Pan mówił na zebraniach w Radach Dzielnic, że kryterium przyznawania budowy boisk jest liczba dzieci. 
Pan budował boiska, ja wiem, że każda szkoła potrzebuje, jest to wspaniała idea itd., ale Pan budował dla 
150 dzieci, dla 600 Pan nie ma. Panie Prezydencie chwali się Pan, że wybudował Pan ok. 40, ponad 30, ok. 
40 boisk, na dzielnicy Stradom nie wybudował Pan żadnego, bo jedno, które powstało przy Gimnazjum 16 to 
jest budżet obywatelski, to myśmy wszyscy na to głosowali, Pan został postawiony przed faktem 
dokonanym, niemniej mimo wszystko mogę za to podziękować. To Pan Panie Prezydencie wracając jeszcze 
do tej szkoły 47 odpowiada jako gospodarz miasta za godne warunki nauczania dzieci. Dzieci ze szkoły 47 
praktycznie bez szatni, stołówki, sali gimnastycznej, a Pan w oparciu o nich uprawia politykę wyborczą. To 
nie jest moja prywatna szkoła Panie Prezydencie, moje nie chodzą i chyba nie będą chodzić tam moje 
wnuczki, jeżeli będę miał, bo na razie nie mam, nie jestem związany spoza terenem Stradomia, ale szkoła 
jedna z najgorszych pod względem lokalowych szkół w Częstochowie. Pan sam tam był, Pan pooglądał, Pan 
przyznawał rację, a jednocześnie w tak dziwny sposób interpretuje w jaki sposób może się ona znaleźć w 
budżecie. Ja przytoczyłbym w budżecie wiele innych drobnych rzeczy, które Pan ujął w porównaniu do 
powagi szkoły.  
   A odnośnie dzielnicy Stradom, i tych dzielnic peryferyjnych, Panie Prezydencie ja bym tak na koniec mi się 
przypomniało, jest takie powiedzenie, że jeżeli stłuczone zostało lustro, ja szukam teraz w tym dniu, w 
którym Pan był wybrany na Prezydenta Częstochowy ktoś stłukł lustro na Stradomiu, że nastąpiło 7 lat 
nieszczęść. 7 lat nieszczęść Panie Prezydencie, nieszczęść inwestycyjnych dla dzielnicy Stradom i dzielnic 
peryferyjnych. Dziękuję bardzo, bo Pan Kot mi przerwał. 
 
Radny Łukasz Kot Panie Radny Mizgalski, bo Panu takiego wypowiedzenia brakło, chciałem przypomnieć 
tylko jest takie inne staropolskie nie wolno oceniać ludzi po samym sobie. Jeżeli Pan ma jakieś problemy ze 
sobą to naprawdę prosiłbym ich nie wylewać na zewnątrz. Naprawdę na tej sali to nie służy. Teraz  jeśli 
chodzi o inwestycyjne rzeczy w dzielnicy Stradom to pamiętam Pana taki słynny wniosek jak remont kapliczki 
na skrzyżowaniu Piastowskiej i Sabinowskiej. Pamiętam, że dla Pana to był priorytet, niezbędna rzecz, a  
trzeba było zgłosić 3 boiska, bo to by była ta sama wartość. Dziękuję. 
 
Radny Tomasz Tyl chciałbym Panu powiedzieć jedną rzecz, jeśli chciałby Pan kogoś karać nas to oprócz 
kar powinny również istnieć nagrody. A teraz Panie Mizgalski chciałbym Panu powiedzieć jedną rzecz, iż 
niedawno przyszły do mnie osoby, których dzieci chodzą do tej przedmiotowej szkoły, o której Pan mówi i 
które mnie usilnie prosiły, żeby tą szkołę najlepiej zlikwidować. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo spośród tych wielu głosów, 
które były starałem się wyciągnąć konkretne wnioski, które Państwo w tych wystąpieniach zawieraliście tak: 
był wniosek dotyczący ulic na Grabówce, aby odwonić te ulice, to chyba Radny Jerzy Nowakowski zgłaszał, 
będzie możliwa realizacja odwodnień na Grabówce wtedy kiedy zrealizujemy dużą 20 paro milionową 
inwestycję odwodnienie dzielnicy Grabówka z budową drogi, kolektora deszczowego, zbiornika 
odparowującego przelewu do rzeki, to wszystko musi być zrobione i mamy to w planach inwestycyjnych na 
rok przyszły i dopiero wtedy jak będziemy mieli odprowadzenie tych wód deszczowych będziemy mogli 
kolejne ulice przyłączać do kanalizacji deszczowej. Dlatego dziś trudno jest powiedzieć kiedy  czy w trakcie 
roku będziemy w stanie już tak mocno zaawansowanie pójść w realizację odwodnienia dzielnicy Grabówka, 
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żeby zacząć już przyłączać te ulice, pamiętajmy mamy program budowy kanalizacji i w ramach tego 
programu różne inwestycje są możliwe, mam nadzieję, że szybko uwiniemy się z tą główną inwestycją czyli 
odwodnienie Grabówki, by potem można było do tej sieci kanalizacji deszczowej kolejne inwestycje drogowe 
włączać.  
     Było pytanie Radnego Jerzego Łodzińskiego o tor Wyrazów i tutaj mamy informacje konkretną. My już 
rozpoczęliśmy działania na temat tego, żeby ten obiekt, który dzisiaj nie jest w naszych rękach został przez 
nas przejęty. Wystąpiliśmy z takim wnioskiem do Starosty Częstochowskiego, mamy zarezerwowane środki 
na wykupy w ramach bieżących wykupów, tych, które sama realizuje Wydział Mienia i Nadzoru 
Właścicielskiego oprócz tego dokumentacja przyszłościowa również przewiduje, że jeżeli będziemy już 
właścicielem to będziemy mogli wtedy zagospodarowywać ten obiekt w taki sposób, żeby to co tam się w 
naturalny sposób stworzyło, a co jeszcze dodatkowo zostało pogłębione przez inwestycję autostradową, 
żeby mogło być realizowane. Pomysł jest bardzo dobry, wszyscy go znamy, był przedstawiony na sesji Rady 
Miasta, 2 sesje do tyłu i to jest dobry pomysł i będziemy musieli natomiast nad tym pomysłem popracować, 
pozyskać środki zewnętrzne, po to, żeby on miał szansę realizacji, żeby dać sobie szansę na początek 
muszą być zrobione te prace przygotowawcze, po pierwsze wykup, po drugie dokumentacja, bo wtedy 
będziemy wiedzieć z jakim zakresem prac i z jakim zakresem kosztów będziemy się w tym wypadku liczyć i 
na te 2 zadanie środki są zabezpieczone, abyśmy mogli już w przyszłym roku ostro nad tym popracować. 
Było pytanie dotyczące budżetu obywatelskiego, ponad 8,7 mln zł to są środki na budżet obywatelski, one 
zostały podzielone na środki bieżące i inwestycyjne dlatego na bieżących jest kwota 2,6 mln, a pozostałe 
środki to są środki inwestycyjne. 
     Zdziwiła mnie troszkę uwaga Pana Radnego Piotra Wrona mówiąca o tym, że promocja miasta to za 
dużo pieniędzy przeznaczamy na promocję miasta, Panie Radny wniosek Klubu w pozycji nr 41 jest 
zwiększenie środków na promocję miasta poprzez sport o 3 mln zł i to jest wniosek Pana Klubu. Ja uważam, 
że go zrealizowałem z naddatkiem, bo środki 3 mln, które były na promocje miasta poprzez sport zostały 
zwiększone o 4,3 mln do 7,3  mln w związku z tym to już ewentualnie proszę podyskutować wewnątrz 
klubowo jakie jest stanowisko w tej sprawie i raczej prosiłbym nie zmieniać tego stanowiska w trakcie sesji, 
bo jak już mamy wszystko na piśmie to nie wycofujmy się z tego.  
   Ulica Czysta pytała Pani Radna. To jest można powiedzieć historia z długą brodą. Ta ulica miała być 
zrobiona już wcześniej została opracowana dokumentacja czyli Urząd się do tego przygotował, bo tam był 
problem taki, że tam nikt się nie zgłaszał do dwóch z kolei przetargów i dlatego ta inwestycja nie została 
zrobiona. Natomiast w moim przekonaniu jest to najlepiej przygotowana inwestycja kanalizacyjna no i 
grzechem byłoby nie zakończyć tych prac, które zostały w tym temacie rozpoczęte także trzymamy kciuki, 
żeby inwestorzy czy żeby przedsiębiorcy się zgłosili do tego, żeby można było tą ulicę robić, przydałoby się 
przynajmniej.  
 
Radna Krystyna Stefańska Panie Prezydencie czyli tak, będzie robiona? Konkretnie bardzo proszę. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk jeżeli Pani Radna wystartuje w przetargu i 
zadeklaruje, że jak zrobi to mogę już teraz zadeklarować, że będzie robiona. Natomiast czekamy naprawdę 
na przedsiębiorców, którzy będą chcieli wystartować i ją zrobić, ja będę chciał ją zrobić.  
    Było jeszcze tutaj zgłoszenie Pani Radnej Kielesińskiej odnośnie tego, żeby przeznaczyć środki na 
dostosowanie mieszkań w zasobach komunalnych do potrzeb osób niepełnosprawnych. Mamy takie środki z 
PEFRONu, tutaj to nie są 100 tys. Tylko to są kwoty już grubo wyższe niż te, o które Pani wnioskowała 
dlatego proponuję, żeby z  nich skorzystać przy realizacji tych potrzeb. 
 
Radna Justyna Kielesieńska przepraszam Panie Prezydencie to chodzi o osoby bezdomne i remonty 
mieszkań konkretne, dla tych osób bezdomnych. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk no i jeszcze jeden właściwie taki żywy wniosek 
Radnego Zbigniewa Mizgalskiego. Ja nie do końca przyznam się wszystkie aspekty poruszone przez Pana 
Radnego zrozumiałem, natomiast nie wiem czy ja dobrze zrozumiałem czy zrozumiałem, że jeżeli szkoła 47 
będzie w budżecie to Pan Radny za nim zagłosuje? Bo chciałbym wiedzieć zanim zaczniemy słuchać 
wniosków konkretnych. Dziękuję. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński ja tylko technicznie, ponieważ ja w tej dyskusji zabrałem raz głos, ja bym 
chciał jeszcze po przegłosowaniu poprawek Radnych zabrać głos w sprawie budżetu, bo to jest dość istotna 
zmienna jakie poprawki uzyskają większość, a jakie nie, poza tym, ponieważ wniosków jest ponad 300 to 
może one są złożone, natomiast do wybranych wniosków uważam, że warto by było podać chociaż zdanie 
uzasadnienia. 
 
Radny Piotr Wrona Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie ja chciałem się na samym początku odnieść 
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do Pana Prezydenta. Na poprzedniej sesji wyświetlałem tutaj stronę 203 z projektu budżetu i o te promocje 
mi chodziło, gdzie jest promocja miasta w mediach, promocja projektu „Aleje tu się dzieje”, materiały i 
wydawnictwa wykorzystywane w promocji miasta to było na 1 750 000 zł. Pan Prezydent znowu jeszcze na 
jedną promocję wydał o kwocie 2  mln zł mówiłem, że te pieniążki powinny być wydane na inwestycje, a 
promocja miasta poprzez sport, powinna być tak jak nasz Klub zaproponował zwiększenie, to tak, żeby 
uściślając ten temat. Z drugiej strony Panie Prezydencie w ciągu roku czasu Pan Prezydent podał nam ile 
osób jest zameldowanych na pobyt stały od roku czasu ubyło nas ok. 3 tys. Osób, nadal utrzymuje się 
wysoka stopa depopulacji i wyjazdu z Częstochowy, osób najczęściej młodych. Panie Prezydencie nie będę 
dyskutował, prawda jest taka, że codziennie 8 osób częstochowian ubywa czy się Panu podoba czy nie, no 
to są twarde liczby, które Pan Prezydent nam podaje, a o dziwo wpływy do budżetu Państwo zaplanowaliście 
z podatku od udziału gmin od osób fizycznych 13 mln. Ma Pan duże szczęście, że planowany udział gmin w 
podatku od dochodu od osób fizycznych. Także ma Pan Prezydent duże szczęście, że to właśnie Prawo i 
Sprawiedliwość jest przy władzy, jest taki stan gospodarki, a  nie inny, że pomimo tego, że nas ubywa 
wpływy do budżetu Państwo dostajecie większe. Panie Prezydencie na uwagę zasługuje jeszcze jedna 
rzecz, proponowałem Panu wniesienie do poprawki pozycji, której nie było w projekcie program modernizacji 
i wymiany oświetlenia wprowadził Pan, kwota 500 tys. Mały szczegół, który Pan wprowadził. Dziękuję. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Kolega Radny Wrona jakby puentą zakończył tą 
dyskusja, ale ja chciałbym prosić Pana Przewodniczącego Wolskiego o to i Pana Prezydenta, ponieważ 
czasami w tych zadaniach ujętych jest taki zapis, że nie do końca wiemy czy to zadanie zostało ujęte czy 
nie. Moja propozycja jest następująca, żeby Pan Przewodniczący uzgodnił z Panem Prezydentem, które tak 
naprawdę zadania są ujęte, a które nie i wtedy tych zadań ujętych nie będziemy brali pod głosowanie, bo 
jeżeli jest zadanie ujęte, żeby nie doszło do takiej sytuacji jak rok temu, że potrafiliśmy przegłosować 
zadanie, które było już ujęte do realizacji i zdarzało się, że zadanie zostało później przegłosowane przez 
Radnych na nie. To jest trochę absurdalna sytuacja. Tak jak powiedziałem są takie zapisy, gdzie z mojego 
puntu jest ujęte, ale równie dobrze może być interpretacja taka, że zadanie nie zostało ujęte w budżecie i 
chciałbym to jakby czytelnie wiedzieć w momencie głosowania. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski to jest tak ważna uchwała, że jeżeli Klub Mieszkańców 
Częstochowy będzie widział potrzebę, bo to jest chyba decyzja ostateczna to przed ostatecznym 
głosowaniem, a po wnioskach głosu udzielę wtedy Klubowi, nie Rademu, Klubowi. Jeżeli chodzi o 
wypowiedź Pana Przewodniczącego Świerczyńskiego to myślę, że w tym momencie dla kogoś z Państwa 
jest ważna jakaś tam opinia co do wniosków Pana Prezydenta, z którą się Państwo nie zgadzacie bądź jest 
niejasno to jest ten moment jeszcze, żebyśmy jeszcze dyskutowali i do tego takiej dyskusji ewentualnie 
zachęcam, a to co Pan proponował Pan Przewodniczący Gawroński to nie chcę, żebyśmy stracili kontrolę 
nad tym, ewentualnie Pan Prezydent w dowolnym momencie może zabrać głos, my już nie tylko 
dyskutujemy i wtedy oczywiście mówiąc żartobliwie czy ktoś z Radnych to zasugeruje Panu Prezydentowi 
żeby jakiś tam problem omówił i wtedy jestem przekonany, że Pan Prezydent przynajmniej w części 
zareaguje, mówię już o procedurze głosowania wniosków.  
 
Radny Jacek Krawczyk żebyśmy potem mieli czystość, żebyśmy mogli jako Klub wiedzieć, że wycofujemy 
te pewne części rzeczy, a właściwie wszystkie praktycznie niezrealizowane podkreślę dlatego chciałbym, 
żeby Pan Prezydent jeszcze podkreślił zadania, które jeszcze dodatkową tą autopoprawką wprowadza to 
jest zakup mobilnego laboratorium z dronem kontroli zanieczyszczeń powietrza, rewitalizację skweru 
pomiędzy Bohaterów Katynia, a wjazdem z DK1, placów zabaw dla osób niepełnosprawnych przy 
przedszkolu integracyjnym ul. Czecha i budowa boiska przy SP 29 przy ul. Św. Rocha. Tu bym prosił Pana 
Prezydenta o potwierdzenie, żebyśmy jasność mieli.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Prezydencie Pana na sali nie było, ale mnie 
chodziło w swojej wypowiedzi Pan Przewodniczący mnie chyba źle zrozumiał, że pokrętna odpowiedź w 
uwagach nie wskazuje czy dany wniosek, można ją dowolnie interpretować czy dany wniosek jest przyjęty 
do realizacji albo można to interpretować że nie jest. Chodzi mi o to, żebyśmy mieli czytelną jasność, 
żebyśmy nie głosowali nad wnioskami przyjętymi do realizacji, bo czasami mówię może się tak zdarzyć, a w 
zeszłym roku tak się zdarzyło, że potrafiliśmy przegłosować wniosek na nie, który Pan Prezydent przyjął do 
realizacji no to nie powinno mieć miejsca.  
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Szanowni Państwo nie jesteśmy w stanie 
przewidzieć jakie mogą nastąpić sytuacje przy głosowaniu czy przy rozpatrywaniu poszczególnych poprawek  
w związku z tym, że tak powiem jedną miarą nie będziemy tego w stanie zmierzyć, oszacować i 
rozstrzygnąć, bo to czasami to wnioskodawca musi zadecydować czy jeżeli wniosek został uwzględniony w 
jakiejś części, że załóżmy inwestycja będzie realizowana częściowo w jednym roku, a częściowo w 
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następnym czy to jest realizacja tego wniosku i uznajemy go za zrealizowany czy to nie jest realizacja 
wniosku tylko potrzeba go rozłożyć do realizacji na 2 lata i odpowiedź już na konkretne zapytanie dotyczące 
tych rzeczy, o które pytał Radny Jacek Krawczyk to te tematy, o których Pan Radny mówił są możliwe, są do 
realizacji w ramach programów, które mamy.  
     Jeżeli mówimy o programie ograniczenia niskiej emisji to i w ramach tego programu mam nadzieję uda 
się rozpatrzyć i rozpoznać możliwość tego wniosku, który tam Państwo zgłaszaliście żeby drony latały nad 
dzielnicą i sprawdzały. Jeżeli to jest dostępne technicznie i technologicznie i ekonomiczne uzasadnione to 
będziemy chcieli w ramach tych środków, które posiadamy to realizować. Ja wiem, że jeszcze nie tak dawno 
kiedy chcieliśmy właśnie w ten sposób walczyć z niską emisją to nie było urządzeń technicznych do tego, 
żeby to w taki sposób robić, bo ktoś mnie informował, że aparatura do badania jest zbyt ciężka, żeby mógł ją 
dron unieść. Być może postęp technologiczny jest już taki, że to jest już możliwe. Jeżeli tak to super, to 
bardzo by było fajnie gdybyśmy taki wniosek zrealizowali. Czy Pan Radny i Koledzy z Klubu uznają to za 
zrealizowane? Ja uważam, że tak, bo jest moja gotowość, żeby w ramach ograniczenia niskiej emisji taki 
wniosek rozpoznać.  
   Podobnie jest z tematami dotyczącymi boiska przy SP29 czy realizacją skweru, który też w ramach 
„zielonej Częstochowy” mogłyby na pewno jeżeli nie w całości to w jakiejś części zostać zrealizowany, bo 
tam mamy określone środki do wydania i musimy się jeszcze zmieścić z tymi zadaniami, które jakby już tam 
są przygotowane. Natomiast w moim przekonaniu rozpocznijmy i zacznijmy pracować i wtedy wyjdzie nam 
jak to może być zrobione. Bo jeszcze zwróćmy uwagę na jeszcze jedną sprawę, wnioski Państwa Radnych 
zawierają czasami niebezpieczne dla nas zapisy. Dlatego są one dla nas niebezpieczne, że źródło 
finansowania pokazują jako z tych zadań, które np. mają częściowo podpisane umowy i nie możemy z tego 
ściągnąć, bo wtedy mamy problem dotyczący kar umownych jeżeli byśmy się wycofywali z jakiś inwestycji, 
która ma już rozstrzygnięty przetarg, podpisaną umowę, rozpoczętą realizację i ktoś z Państwa Radnych 
zgłosił, że no to w porządku to stamtąd zabierzmy pieniądze. Dlatego nie rekomenduję, żeby wnioski, które 
zostały zgłoszone były głosowane. Natomiast to należy do Państwa Radnych decyzji co ustalicie tak 
zrobicie. Natomiast nie są to dobre rozwiązania, tam gdzie mogliśmy na dobre i zasadne i potrzebne 
zgłaszane przez Państwa Radnych wnioski zgłosić to do autopoprawki i znaleźć inne źródło finansowania to 
to po prostu zostało zrobione. W pozostałych przypadkach te źródła finansowania, które zostały pokazane 
przy niektórych z tych wniosków no niestety, ale będą szkodzić miastu jeżeliby się okazało, że będziecie 
chcieli je Państwo przegłosować. Natomiast dyskusja może się odbyć przy konkretnych propozycjach, które 
będziecie mieć wątpliwości. Dziękuję bardzo. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński jednak sprecyzuję swoją wypowiedź, bo ułatwi nam 
to mimo wszystko. Panie Prezydencie jeżeli jest takie sformułowanie, realizacja możliwa np. w ramach 
programu modernizacji i wymiany oświetlenia albo np. możliwa realizacja w ramach dokumentacji 
przyszłościowej czy ten wniosek należy uznać za przyjęty do realizacji czy nie, bo to jest bardzo istotne z 
punktu wnioskodawcy, jeżeli coś jest możliwe to równie dobrze Pan Prezydent zinterpretuje, że my tego nie 
zrealizujemy, bo tak naprawdę my nie przyjęliśmy tego, że to jest wniosek jako wniosek przyjęty do realizacji.  
 
Radna Monika Pohorecka Panie Prezydencie z przykrością muszę się odnieść do wypowiedzi i powiedzieć, 
że nie do końca tak jest jak Pan Prezydent przed paroma minutami powiedział. No miejmy świadomość my 
Radni, powinniśmy mieć ją, że to nie jest tak Panie Prezydencie, że wskazanie danego przedsięwzięcia i 
zmniejszenia źródła finansowania na daną inwestycje spowoduje brak realizacji. Tak nie jest, bo wiemy, że 
Pan Prezydent może w ramach swoich kompetencji dokonać poszczególnych przesunięć i taka inwestycja 
pomimo zmniejszenia może być realizowana. To taka drobna uwaga.  
     Natomiast ja chciałam zapytać i odnieść się do wniosku jeżeli później nie będę miała takiej okazji chodzi o 
mój wniosek dotyczący położenia nawierzchni na placu zabaw przy Miejskim Przedszkolu nr 22 ul. 
Olsztyńska. I tutaj mój błąd formalny, rozumiem, że nie będzie mógł być głosowany właśnie w wyniku błędu 
formalnego, zwykła literówka napisane jest, że brak jest takiego zadania, zła klasyfikacja i tutaj się 
oczywiście zgadzam. Natomiast napisane również jest, iż zasadnym jest wykonanie nawierzchni  
bezpiecznej poliuretanowej. Nie za bardzo wiem co to jest, nie jestem specjalistą  z zakresu budownictwa 
natomiast jest to dla mnie o tyle istotna informacja, ja rozumiem jakaś miękka nawierzchnia, natomiast jakby 
potwierdzacie Państwo iż jest konieczna i potrzebna ta inwestycja i naprawdę nie jest dla mnie znaczące i 
zupełnie jakby nieważne kto będzie za tym stał, bo autorem sukcesu może być Pan Prezydent natomiast 
moje pytanie brzmi czy przewidywana jest taka inwestycja w przyszłym roku, ponieważ wielokrotnie o tym 
mówiłam. To jest naprawdę inicjatywa mieszkańców i dzieci tam uczęszczających od lat. Tam się naprawdę 
w okresie letnio – wiosennym kiedy dzieci naprawdę korzystają z tego placu zabaw źle dzieje. Wiem, że 
ostatnio w wyniku interwencji rodziców był Sanepid, który nie dopatrzył się uchybień w sensie takim 
zdrowotnym dla dzieci, natomiast przyznał, że rzeczywiście potrzebne jest wykonanie tutaj powierzchni na 
tym placu zabaw. Panie Prezydencie bardzo Pana proszę o pochylenie się nad tą sprawą. Tu naprawdę 
chodzi o bezpieczeństwo dzieci i może to być po najmniejszych kosztach tzn. nie upieramy się nad jakością 
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wykonania tej powierzchni, natomiast to, że ona powinna być zrobiona jest bezdyskusyjne co zresztą 
Państwo w uwagach potwierdzacie. Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk w tej konkretnej sprawie, nawierzchnia 
poliuretanowa to taka, którą kładziemy dzisiaj na tych boiskach wielofunkcyjnych czyli żebyśmy wiedzieli jaka 
ona jest czyli antypoślizgowa itd., no chyba, że popada to wtedy trochę to słabiej wygląda. I teraz wiele 
zadań i w tym przypadku, o którym teraz Pani mówi i w innych przypadkach lepiej zapisać coś w ramach 
programu czy to tego co związane jest z poprawa w szkołach infrastruktury, czy też jeżeli mówimy o jakiejś 
dokumentacji przyszłościowej jako w ramach dokumentacji przyszłościowej, bo jeżeli załóżmy zapiszemy, że 
na dane przedsięwzięcie obojętnie czy to będzie ta nawierzchnia czy to będzie dokumentacja 
przyszłościowa, przeznaczamy 100 tys. zł, a rozstrzygniemy przetarg to okaże się, że potrzebne jest 105 to 
musimy czekać przez miesiąc do sesji, żebyście Państwo Radni mogli powiedzieć no dobra to jednak 
dołożymy te 5 zamiast robić, a wtedy może być sytuacja, że jest to rok szkolny, że to są przerwy związane z 
feriami czy wakacjami i mamy duże opóźnienia, dlatego rekomendujemy łapanie wszystkiego w różnego 
rodzaju programy i program związany z kanalizacją i program związany z dokumentacją przyszłościową i 
program związany z drogami czy też program związany z miejscami parkingowymi i drogami z tym 
związanymi czy chodnikami i miejscami parkingowymi, dlatego w wielu przypadkach odpowiedź jest właśnie 
taka, że możliwość realizacji w programach programu takiego czy takiego. To nie zależy od naszej dobrej czy 
złej woli albo praktyki czy pragmatyki, że tak będzie łatwiej szybciej, wygodniej, naczelnik jednym 
zarządzeniem przesuwamy pomiędzy, aktualizujmy jakby załącznik i przesuwamy te pieniądze i szybciej 
możemy zadziałać i zareagować na różne tematy. Dlatego rekomenduję, żeby przyjąć te nasze wyjaśnienia 
dotyczące właśnie tych programów, które mamy, bo one w wykonawstwie w realizacji są dużo łatwiejsze dla 
nas.  
 
Radny Krzysztof Świerczyński ja nie mogę nie skomentować tej wypowiedzi, ponieważ Pan Prezydent po 
prostu opowiada bajki i jeżeli nie powiedzieć, że bzdury dlatego, że jeżeli Pan Prezydent przeczyta sobie w 
§11 w pkt. 2 projektu budżetu podobne zapisy funkcjonują od lat, to Pan Prezydent ma praktycznie niczym 
nie ograniczoną możliwość przesunięć budżetowych i Pan takie zadanie na 105 tys. zł to może w ogóle bez 
zgody Rady wprowadzić od zera i takie przypadki miały miejsce, bo były siłownie zewnętrzne wprowadzane 
do budżetu zarządzeniem Pana Prezydenta i kwestia dołożenia 5 tys. zł do jednej inwestycji uważam za 
zupełnie bezproblemową. Jeżeli Pan Prezydent potrafił 2 mln zł jednym zarządzeniem zabrać z jednych 
inwestycji i przeznaczyć na inne to nie widzę tutaj potrzeby, żeby Radnym opowiadać bajki, żeby 5 tys. zł 
przesunąć to trzeba zwoływać specjalną sesję Rady Miasta, dlatego ja też mówię o tym, ponieważ jedna z 
moich poprawek dotyczy właśnie wyregulowania kompetencji Pana Prezydenta tak, żeby Rada Miasta nie 
była kwiatkiem do kożucha tylko rzeczywiście decydowała o wydatkach miasta. Dziękuję. 
 

Lp. Wnioskodawca
Nazwa wnioskowanego 

zadania

Kwota 

zwiększenia/zmni

ejszenia 

wydatków

Źródła pokrycia

1 2 3 4 5

1 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Podwyżki wynagrodzeń dla 

pracowników urzędu miasta i 

jednostek miejskich

 
Wniosek nr 1 został wycofany – załącznik nr 38 do protokołu 
 

2 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Bezpłatne przejazdy 

komunikacją publiczną dla 

młodzieży szkół średnich w 

2018 roku

3 500 000,00

-3 500 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Przebudowa 

obiektu przy ul. Legionów dla potrzeb 

MZDiT  
Wniosek nr 2 został objęty autopoprawką – załącznik nr 39 do protokołu 
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3 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Częstochowski Bon Zakupowy  

w kwocie 1 000 zł dla każdego 

nowonarodzonego mieszkańca 

naszego miasta

2 500 000,00

-2 500 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Przebudowa 

obiektu przy ul. Legionów dla potrzeb 

MZDiT 

4 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Dokumentacja techniczna dla 

budowy przedłużenia ul. 

Obrońców Westerplatte do ul. 

Wrocławskiej

350 000,00

-350 000,00 Dział 600 rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa

5 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Utworzenie skweru 

"Wrzosowiak" przy SP 53 od 

strony ul. Sportowej 

350 000,00

-350 000,00 Dział 750 rozdział 75075 Materiały i 

wydawnictwa wykorzystywane w 

promocji miasta

6 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Budowa boiska przy SP 29 przy 

ul. Św. Rocha

400 000,00

-400 000,00 Dział 801 rozdział 80195 Program 

budowy boisk wraz z infrastrukturą 

sportową

7 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Budowa bieżni lekkoatletycznej 

przy SP 36

350 000,00

-350 000,00 Dział 801 rozdział 80195 Program 

budowy boisk wraz z infrastrukturą 

sportową

8 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Zakup autobusu typu 

londyńskiego 

300 000,00

-300 000,00 Dział 750 rozdział 75075 Działania 

promocyjne  
9 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Zakup mobilnego laboratorium z 

dronem do kontroli 

zanieczyszczeń powietrza

450 000,00

-450 000,00 Dział 921 rozdział 92195 Rewitalizacja 

kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 

Najświętszej Maryi Panny  
Wnioski od nr 3 do nr 9 zostały wycofane – załączniki od nr 40 do nr 46 do protokołu 
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10 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Dofinansowanie zadań na 

modernizację systemów 

grzewczych

500 000,00

-200 000,00 Dział 921 rozdział 92195 Zadania z 

zakresu kultury i sztuki oraz 

upowszechniania kultury

-100 000,00 Dział 750 rozdział 75075 Realizacja 

przedsięwzięć promocyjnych

-100 000,00 Dział 921 rozdział 92195 inne zadania z 

zakresu kultury i sztuki oraz 

upowszechniania kultury

-100 000,00 Dział 900 rozdział 90095 Utrzymywanie 

i eksploatacja szaletów publicznych na 

terenie Miasta Częstochowy
 

Wniosek nr 10 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 47 do protokołu 
 

11 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Zakup mobilnego punktu 

stomatologicznego

500 000,00

-400 000,00 Dział 750 rozdział 75075 Działania 

promocyjne zmierzające do 

reaktywowania województwa 

częstochowskiego 

-100 000,00 Dział 750 rozdział 75075 Promocja 

miasta w mediach  
Wniosek nr 11 został wycofany – załącznik nr 48 do protokołu 
 

12 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Promocja miasta poprzez piłkę 

nożną

2 000 000,00

-2 000 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Przebudowa 

obiektu przy ul. Legionów dla potrzeb 

MZDiT 

13 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Promocja miasta poprzez żużel 3 500 000,00

-500 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Przebudowa 

obiektu przy ul. Legionów dla potrzeb 

MZDiT 

-3 000 000,00 Dział 750 rozdział 75075 Promocja 

miasta poprzez sport

14 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Promocja miasta poprzez 

siatkówkę

1 500 000,00

-1 500 000,00 Dział 926 rozdział 92601 Budowa 

zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw

15 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Szkolenie sportowe dla dzieci i 

młodzieży

200 000,00

-200 000,00 Dział 921 rozdział 92195 Rewitalizacja 

kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 

Najświętszej Maryi Panny  
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Wnioski od nr 12 do nr 15 zostały przyjęte do realizacji – załączniki od nr 49 do nr 52 do protokołu 
 

16 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Dokumentacja stadionu  

"Raków"

2 000 000,00

-2 000 000,00 Dział 926 rozdział 92601 Budowa 

zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw

17 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Aleja Gwiazd 37 000,00

-37 000,00 Dział 750 rozdział 75075 Realizacja 

przedsięwzięć promocyjnych

18 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Stypendia sportowe 200 000,00

-200 000,00 Dział 926 rozdział 92605 Organizacja i 

udział w zawodach sportowych na 

wysokim poziomie współzawodnictwa

19 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Rozbudowa  Schroniska dla 

Bezdomnych Zwierząt - kolejny 

etap

100 000,00

-100 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Przebudowa 

obiektu przy ul. Legionów dla potrzeb 

MZDiT 

20 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Organizacja kolejnej edycja 

"Częstochowska Noc 

Kabaretowa"

200 000,00

-200 000,00 Dział 921 rozdział 92195 Zadania 

muzyczne  
Wnioski od nr 16 do nr 20 zostały wycofane – załączniki od nr 53 do nr 57 do protokołu 
 

21 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Zwiększenie środków 

finansowych dla Miejskiego 

Szpitala Zespolonego

1 000 000,00

-500 000,00 Dział 926 rozdział 92601 Budowa 

zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw

-100 000,00 Dział 750 rozdział 75075 Materiały i 

wydawnictwa wykorzystywane w 

promocji miasta

-300 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Przebudowa 

obiektu przy ul. Legionów dla potrzeb 

MZDiT 

-100 000,00 Dział 921 rozdział 92195 Zadania z 

zakresu kultury i sztuki oraz 

upowszechniania kultury  
Wniosek nr 21 został objęty autopoprawką – załącznik nr 58 do protokołu 
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22 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Budowa  "Częstochowskiej 

Przystani Kajakowej" przy ul. 

Nadrzecznej

50 000,00

-50 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Przebudowa 

obiektu przy ul. Legionów dla potrzeb 

MZDiT  
Wniosek nr 22 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 59 do protokołu 
 

23 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Udział Bartłomieja Mireckiego w 

Mistrzostwach Europy 

Środkowej FIA CEZ oraz 

pucharze ESET V4 CUP w roku 

2018

60 000,00

-60 000,00 Dział 926 rozdział 92605 Organizacja i 

udział w zawodach sportowych na 

wysokim poziomie współzawodnictwa  
Wniosek nr 23 został wycofany – załącznik nr 60 do protokołu 
 

24 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Przyłącza kanalizacyjne w ul. 

Festynowej

180 000,00

-100 000,00 Dział 900 rozdział 90095 

Dofinansowanie zadań - przyłącza 

kanalizacyjne

-80 000,00 Dział 900 rozdział 90095 Program 

budowy kanalizacji sanitarnej

25 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Budowa kanalizacji sanitarnej w 

ul. Rzepakowej

300 000,00

-300 000,00 Dział 900 rozdział 90095 Program 

budowy kanalizacji sanitarnej  
Wnioski nr 24 i 25 zostały przyjęte do realizacji – załączniki nr 61 i 62 do protokołu 
 

26 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Zakup pojazdów typu Segway 

dla Straży Miejskiej

50 000,00

-50 000,00 Dział 921 rozdział 92195 Rewitalizacja 

kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 

Najświętszej Maryi Panny  
Wniosek nr 26 został wycofany – załącznik nr 63 do protokołu 
 

27 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Podwyżki wynagrodzeń dla 

pracowników urzędu miasta i 

jednostek miejskich

9 000 000,00

-8 500 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Przebudowa 

obiektu przy ul. Legionów dla potrzeb 

MZDiT 

-500 000,00 Dział 921 rozdział 92195 Rewitalizacja 

kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 

Najświętszej Maryi Panny  
Wniosek nr 27 został objęty autopoprawką – załącznik nr 64 do protokołu 
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28 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Podwyżki wynagrodzeń dla 

pracowników urzędu miasta i 

jednostek miejskich

9 000 000,00

-9 000 000,00 Dział 926 rozdział 92604 Rewitalizacja 

Parku Lisiniec w Częstochowie

29 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Podwyżki wynagrodzeń dla 

pracowników urzędu miasta i 

jednostek miejskich

9 000 000,00

-9 000 000,00 Dział 900 Rozdział 90004 Budowa 

kompleksu sportowo - rekreacyjnego - 

Park Wodny

30 Klub Radnych 

Platformy 

Obywatelskiej RP 

w Częstochowie

Modernizacja Stadionu 

Piłkarskiego Raków

1 000 000,00

-1 000 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Przebudowa 

obiektu przy ul. Legionów dla potrzeb 

MZDiT  
Wnioski od nr 28 do nr 30 zostały wycofane – załączniki od 65 nr do nr 67 do protokołu 
 

31 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Zwiększenie środków na 

zadaniu 70005 Naprawy, 

remonty zabezpieczające i 

rozbiórki budynków (planowane 

na zadaniu – 25.000 zł) po 

zmianie – 125.000 zł

100 000,00

-100 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Poprawa 

bezpieczeństwa mieszkańców poprzez 

budowę połączenia komunikacyjnego 

ulic 1 Maja - Ogrodowa

 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 31  – załącznik nr 68 
do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 15 głosach za, 13 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
przyjęła ww. wniosek. 
 

32 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Nowe zadanie – Budowa ul. 

Złotej - I etap

4 000 000,00

-4 000 000,00 Dział 600 rozdział 60015 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Wniosek nr 32 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 68 do protokołu 
 
Radny Krzysztof Świerczyński ja mam pewną wątpliwość dotyczące go wniosku dlatego, że ten wniosek 
dotyczący ul. Złotej pojawia się z różnymi kwotami 4 mln, 9 mln i innymi i wszędzie jest napisane, że 
zrealizowane, więc ja bym chciał wiedzieć z jaką kwotę ten wniosek jest zrealizowany.  
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk żeby móc zrealizować ten wniosek najpierw 
trzeba dokonać niezbędnych wykupów i w zakresie wykupów ten wniosek jest zrealizowany. Nie ma 
możliwości realizacji w całej rozciągłości, ale w zakresie wykupów. Dziękuję. Tym bardziej, że mamy tam 
zapis I etap.  
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33 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Nowe zadanie – Projekt budowy 

ul. Leśnej - ( KSE Skorki) wraz 

z chodnikiem i odwodnieniem 

przygotowanie dokumentacji

350 000,00

-350 000,00 Dział 600 rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 33 – załącznik nr 68 do 
protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów wstrzymujących się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

34 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Nowe zadanie – Oświetlenie ul. 

Busolowej

620 000,00

-620 000,00 Dział 600 rozdział 60015 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Wniosek nr 34 został wycofany – załącznik nr 68 do protokołu 
 

35 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Nowe zadanie – Modernizacja 

Szkoły Podstawowej nr 47 ul. 

Przestrzenna I etap

850 000,00

-850 000,00 Dział 926 rozdział 92601 Budowa 

zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 35 – załącznik nr 68 
do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

36 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Nowe zadanie – Budowa 

sygnalizacji świetlnej  na 

skrzyżowaniu ul. Kopernika, 

Śląska, Nowowiejskiego

500 000,00

-500 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Poprawa 

bezpieczeństwa mieszkańców poprzez 

budowę połączenia komunikacyjnego 

ulic 1 Maja - Ogrodowa

 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 36 – załącznik nr 68 
do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

37 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Nowe zadanie – Budowa 

parkingów wraz z przebudową 

chodników przy ul. Filomatów

1 200 000,00

-1 200 000,00 Dział 600 rozdział 60015 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 37 – załącznik nr 68 
do protokołu 
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Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

38 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Nowe zadanie – Zakup fotelików 

dziecięcych do rowerów 

miejskich

70 000,00

-20 000,00 Dział 921 rozdział 92195 Festiwal Hip 

Hop Elements

-50 000,00 Dział 921 rozdział 92195 Rewitalizacja 

kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 

Najświętszej Maryi Panny  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 38 – załącznik nr 68 
do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

39 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Nowe zadanie – Druk 

materiałów informacyjnych, 

broszur i formularzy UM w 

języku Braillea

50 000,00

-50 000,00 Dział 921 rozdział 92195 Festiwal Retro 

Częstochowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 39 – załącznik nr 68 
do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

40 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Zwiększenie środków na 

zadaniu 80395 Akademicka 

Częstochowa (planowane na 

zadaniu – 200.000 zł) po 

zmianie 500.000 zł

300 000,00

-300 000,00 Dział 921 rozdział 92195 Rewitalizacja 

kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 

Najświętszej Maryi Panny  
Wniosek nr 40 został wycofany – załącznik nr 68 do protokołu 
 

41 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Zwiększenie środków na 

zadaniu 75075 Promocja Miasta 

poprzez sport (planowane na 

zadaniu – 3.000.000 zł) po 

zmianie – 6.000.000 zł

3 000 000,00

-3 000 000,00 Dział 926 rozdział 92601 Budowa 

zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 41 – załącznik nr 68 
do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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42 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Nowe zadanie – I etap 

przebudowy ul. Św. Brata 

Alberta

4 000 000,00

-4 000 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 42 – załącznik nr 68 
do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

43 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Remont (pozostałej części) 

chodnika przy ul. Kurpińskiego - 

Ponurego od ul. Oskara Lange 

do ul. Brzeźnickiej po stronie 

północnej

250 000,00

-250 000,00 Dział 600 rozdział 60015 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 43 – załącznik nr 68 
do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

44 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Modernizacja sanitariatów w 

Miejskim Przedszkolu nr 36

300 000,00

-300 000,00 Dział 801 rozdział 80195 Przebudowa 

sanitariatów w obiektach oświatowych w 

Częstochowie  
Wniosek nr 44 został wycofany – załącznik nr 68 do protokołu 

45 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Zwiększenie środków na 

zadaniu 85295 - Wspieranie 

osób ubogich i zagrożonych 

ubóstwem (planowane na 

zadaniu – 40.180 zł) po zmianie 

– 90.180 zł

50 000,00

-50 000,00 Dział 851 rozdział 85149 Program 

wspierania rozwoju rodziny metodą In 

Vitro - dofinansowanie zabiegu  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 45 – załącznik nr 68 
do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

46 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Zwiększenie środków na 

zadaniu 85295 - Wspieranie 

inicjatyw na rzecz osób 

niepełnosprawnych (planowane 

na zadaniu – 40.180 zł) po 

zmianie – 90.180 zł

50 000,00

-50 000,00 Dział 851 rozdział 85149 Program 

wspierania rozwoju rodziny metodą In 

Vitro - dofinansowanie zabiegu  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 46 – załącznik nr 68 
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do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

47 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Zwiększenie środków na 

zadaniu 85295 - Wspieranie 

inicjatyw na rzecz osób 

starszych znajdujących się w 

trudnej sytuacji życiowej 

(planowane na zadaniu – 45.000 

zł) po zmianie – 95.000 zł

50 000,00

-50 000,00 Dział 851 rozdział 85149 Program 

wspierania rozwoju rodziny metodą In 

Vitro - dofinansowanie zabiegu

48 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Nowe zadanie – Budowa 

odwodnienia ul. Kucelińskiej w 

Częstochowie na odcinku od 

rzeki Warty do rzeki Kucelinki

2 100 000,00

-2 100 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

49 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Nowe zadanie – Likwidacja 

barier architektonicznych na 

terenie miasta w związku z 

potrzebami osób 

niepełnosprawnych

1 000 000,00

-1 000 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Wnioski od nr 47 do nr 49 zostały przyjęte do realizacji – załącznik nr 68 do protokołu 
 

50 Klub Radnych 

Prawa i 

Sprawiedliwości w 

Częstochowie

Zmiana nazwy zadania i 

zwiększenie środków na 

zadaniu 92604: Dotacja dla 

Miejskiego Ośrodka Sportu i 

Rekreacji w Częstochowie na 

dofinansowanie zadań 

inwestycyjnych (planowane na 

zadaniu – 400.000 zł)

Po zmianie

Dotacja dla Miejskiego Ośrodka 

Sportu i Rekreacji w 

Częstochowie na 

dofinansowanie zadań 

inwestycyjnych i modernizacji 

stadionu – 1.400.000 zł

1 400 000,00

-400 000,00 Rozdział  92604 Dotacja dla Miejskiego 

Ośrodka Sportu i Rekreacji w 

Częstochowie na dofinansowanie zadań 

inwestycyjnych

-1 000 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 50 – załącznik nr 68 
do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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51 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Projekt ul. Bienia (od Bohaterów 

Katynia do Jesiennej i od 

Bohaterów Katynia do 

Rakowskiej)

150 000,00

-150 000,00 Rozdział 92199 Rewitalizacja Starego 

Miasta

52 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa chodników i miejsc 

postojowych wzdłuż ulic - Marii 

Jasnorzewskiej Pawlikowskiej, 

Pawła Jasienicy, Hansa 

Christiana Andersena

200 000,00

-200 000,00 Rozdział 92199 Rewitalizacja Starego 

Miasta

53 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Remont ul  Sosnowej wraz z 

chodnikiem oraz drogi 

wewnętrznej od ul. Sosnowej do 

ul. Powstańców Śląskich

500 000,00

-500 000,00 Rozdział 92199 Rewitalizacja Starego 

Miasta

54 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Remont ul. Botanicznej 500 000,00

-500 000,00 Rozdział 92199 Rewitalizacja Starego 

Miasta

55 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa ul. Jaskrowskiej 300 000,00

-300 000,00 Rozdział 92199 Rewitalizacja Starego 

Rynku

56 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Jasne, że Muzeum

Rozdział 75702 Odsetki  
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57 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa sygnalizacji świetlnej 

na przejściu dla pieszych na ul. 

Bohaterów Monte Cassino

150 000,00

-150 000,00 Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne

58 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Modernizacja ul. Łódzkiej 3 800 000,00

-3 800 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

59 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa ronda na skrzyżowaniu 

ulic Kisielewskiego, Ludowej i 

Sejmowej - dokumentacja 

projektowa

200 000,00

-200 000,00 Dział 600 rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa

60 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Program wsparcia zatrudnienia i 

edukacji w jednostkach służby 

zdrowia na terenia Miasta 

Częstochowy

300 000,00

-100 000,00 Dział 750 rozdział 75075 Materiały i 

wydawnictwa wykorzystywane w 

promocji miasta

-100 000,00 Dział 921 rozdział 92195 Rewitalizacja 

kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 

Najświętszej Maryi Panny

-100 000,00 Dział 900 rozdział 90095 Wykonanie 

inwentaryzacji źródeł niskiej emisji na 

terenie Częstochowy w ramach 

aktualizacji programu ograniczania 

niskiej emisji

61 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Plac zabaw w parku 

zlokalizowanym pomiędzy 

ulicami Zagłoby, Zbyszka i 

Wojskiego

35 000,00

-35 000,00 Rozdział 92199 Rewitalizacja Starego 

Miasta

62 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa (remont generalny) ul. 

Złotej

9 000 000,00

-9 000 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

63 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa boiska szkolnego przy 

Szkole Podstawowej nr 22 przy 

ul. Żabiej

400 000,00

-400 000,00 Dział 926 rozdział 92604 Rewitalizacja 

Parku Lisiniec w Częstochowie  
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64 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Odwodnienie ul. Sasankowej 300 000,00

-300 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

65 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Termomodernizacja Sali 

gimnastycznej w Szkole 

Podstawowej nr 24 przy ul. 

Hubermana

700 000,00

-700 000,00 Dział 801 rozdział 80195 Program 

budowy boisk wraz z infrastrukturą 

sportową

66 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Projekt przebudowy 

skrzyżowania ulic Morenowej, 

Komornickiej i Srebrnej 

30 000,00

-30 000,00 Dział 600 rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa

67 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Przebudowa skrzyżowania ulic 

Morenowej, Komornickiej i 

Srebrnej 

100 000,00

-100 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

68 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Projekt budowy połączenia ul. 

Kusięckiej z ul. Mirowską

100 000,00

-100 000,00 Dział 600 rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa

69 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa nawierzchni ulic:

- Sucha 100 000,00

- Bartnicza 100 000,00

- Podwale 100 000,00

- Chłodna 100 000,00

- Metalowców 100 000,00

- Łanowa 100 000,00

-600 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

70 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Program Bezpieczna 

Częstochowa

500 000,00

-500 000,00 Dział 926 rozdział 92604 Rewitalizacja 

Parku Lisiniec w Częstochowie

71 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Modernizacja ul. Srebrnej ( 

zmiana przebiegu odcinka ulicy 

zlokalizowanego przy 

Oczyszczalni Ścieków Warta 

S.A. - likwidacja 

niebezpiecznego zakrętu

600 000,00

-600 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
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72 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Remont sanitariatów w budynku 

Miejskiego Przedszkola nr 36

250 000,00

-250 000,00 Dział 801 rozdział 80195 Przebudowa 

sanitariatów w obiektach oświatowych w 

Częstochowie

73 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa boiska przy Szkole 

Podstawowej nr 51 przy ul. 

Połanieckiej

400 000,00

-400 000,00 Dział 926 rozdział 92604 Rewitalizacja 

Parku Lisiniec w Częstochowie

74 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa przystani kajakowej 

nad Wartą

500 000,00

-500 000,00 Dział 700 rozdział 70095 Budowa 

budynków mieszkalnych 

wielorodzinnych

75 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Wodny plac zabaw dla dzieci na 

Promenadzie ( w miejscu starej 

fontanny)

1 600 000,00

-1 600 000,00 Rozdział 92199 Rewitalizacja Starego 

Miasta

76 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Rozbudowa systemu rowerów 

miejskich o rowery dla dzieci

100 000,00

-100 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Poprawa 

bezpieczeństwa mieszkańców poprzez 

budowę połączenia komunikacyjnego 

ulic 1 Maja - Ogrodowa

77 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Program likwidacji niskiej emisji - 

zwiększenie środków 

dofinansowanie zadań na 

modernizację systemów 

grzewczych, dopłata do paliw

500 000,00

-500 000,00 Rozdział 92199 Rewitalizacja Starego 

Miasta

78 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa boiska 

wielofunkcyjnego przy Zespole 

Szkolno - Przedszkolnym nr 4 

ul. Połaniecka

300 000,00

-300 000,00 rozdział 80195 Program budowy boisk 

wraz z infrastrukturą sportową

79 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Remont dachu w Zespole Szkół 

nr 3 przy ul. Rozdolnej

200 000,00

-200 000,00 rozdział 80195 Przebudowa sanitariatów 

w obiektach oświatowych w 

Częstochowie  
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80 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa parkingu przy bloku 

Stroma 7/8

40 000,00

rozdział 92199 Rewitalizacja Starego 

Miasta

81 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Nasadzenia ozdobne przy 

zjeździe z wiaduktu (ul. Boh. 

Monte Cassino) w kierunku 

Stradomia

6 000,00

-6 000,00 rozdział 75702 Odsetki

82 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Remont chodnika ul. Spadzista 

(od Al. Niepodległości ciąg 

pieszy do Al. Niepodległości 15 

budynek mieszkalny)

30 000,00

-30 000,00 rozdział 92199 Rewitalizacja Starego 

Miasta

83 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa parkingu ul. Mireckiego 

19 (naprzeciwko, wjazd z ulicy 

Okrzei)

150 000,00

-150 000,00 rozdział 92199 Rewitalizacja Starego 

Miasta

84 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa pumptrack dla 

rowerzystów w Częstochowie

200 000,00

-200 000,00 rozdział 92195 Przebudowa i rozbudowa 

budynku Starego Ratusza

85 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa ulicy Artyleryjskiej 8 000 000,00

-8 000 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych

86 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Akcja edukacyjna nt. "Zwierzęta 

są kochane"

30 000,00

-30 000,00 rozdział 92604 Rewitalizacja Parku 

Lisiniec w Częstochowie

87 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Budowa ogrodzonego wybiegu 

dla psów w dzielnicy 

Śródmieście (centrum miasta)

90 000,00

-90 000,00 rozdział 92604 Rewitalizacja Parku 

Lisiniec w Częstochowie

88 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Wymiana nawierzchni na 

promenadzie im. Cz. Niemena 

na odcinku od ul. Kiedrzyńskiej 

do ul. Brzeźnickiej

400 000,00

-400 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych

89 Klub Radnych - 

Sojusz Lewicy 

Demokratycznej 

w Częstochowie

Instalacja nowego, 

podświetlonego logo 

Częstochowa

50 000,00

-50 000,00 rozdział 75075 Działania promocyjne  
Wnioski od nr 51 do nr 89 zostały wycofane – załączniki od nr 69 do nr 106 do protokołu 
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90 Klub Radnych 

"Mieszkańcy 

Częstochowy"

Organizacja festiwalu 

CzęstoPolo

400 000,00

-400 000,00 Dział 750 rozdz. 75075 Działania 

promocyjne zmierzające do 

reaktywowania województwa 

częstochowskiego  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 90 – załącznik nr 
107 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

91 Klub Radnych 

"Mieszkańcy 

Częstochowy"

Modernizacja mieszkań 

przeznaczonych do przydziału 

jako lokale komunalne i socjalne

500 000,00

-300 000,00 Dział 700 rozdz. 70095 Odszkodowania 

z tytułu niedostarczenia lokali 

socjalnych i pomieszczeń 

tymczasowych osobom uprawnionym 

na podstawie wyroków sądowych

-200 000,00 Dział 700 rozdz. 75075 Realizacja 

przedsięwzięć promocyjnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 91 – załącznik nr 
108 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

92 Klub Radnych 

"Mieszkańcy 

Częstochowy"

Budowa budynków 

mieszkalnych wielorodzinnych

3 500 000,00

-2 500 000,00 Dział 926 rozdz. 92601 Budowa 

zadaszenia lodowiska z elementami 

placu zabaw

-1 000 000,00 Dział 700 rozdz.70005 Nabycia 

nieruchomości pod infrastrukturę 

gminną  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 92 – załącznik nr 
109 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 
 

93 Klub Radnych 

"Mieszkańcy 

Częstochowy"

Budowa Stadionu Piłkarskiego 

w Częstochowie - I etap

10 000 000,00

-8 500 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Przebudowa 

obiektu przy ul. Legionów dla potrzeb 

MZDiT

-1 500 000,00 Dział 926 rozdz. 92601 Budowa 

zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 93 – załącznik nr 
110 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 18 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
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nie przyjęła ww. wniosku. 
 

94 Klub Radnych 

"Mieszkańcy 

Częstochowy"

Budowa Zielonej Promenady 

Śródmiejskiej w Częstochowie

4 700 000,00

-4 700 000,00 Dział 750 rozdz. 75075 Program 

budowy i przebudowy ulic i dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 94 – załącznik nr 
111 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 5 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

95 Komisja Kultury i 

Promocji

Zakup 2 tablic informacyjnych i 

zamieszczenie ich na Starym 

Rynku 

4 000,00

-4 000,00 Dział 750 rozdz. 75075 Promocja 

Miasta w mediach  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 95 – załącznik nr 
112 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 13 głosach przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

96 Komisja Kultury i 

Promocji

Przyznanie środków 

finansowych dla Chóru 

Filharmonii Częstochowskiej na 

wydanie I płyty - podsumowanie 

30 lat pracy twórczej

80 000,00

-80 000,00 Dz. 750 rozdz. 75075 Materiały i 

wydawnictwa wykorzystywane w 

promocji miasta  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 96 – załącznik nr 
113 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 6 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

97 Komisja 

Infrastruktury i 

Ochrony 

Środowiska

Projekt budowy ul. Porazińskiej 100 000,00

-100 000,00 Dział  600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 97 – załącznik nr 
114 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 7 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 7 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

98 Komisja 

Infrastruktury i 

Ochrony 

Środowiska

Kanalizacja ulicy Czystej 150 000,00

-150 000,00 Dział  600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 98 – załącznik nr 
114 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

99 Komisja 

Infrastruktury i 

Ochrony 

Środowiska

Budowa skrzyżowania ul. 

Piastowskiej i Sabinowskiej

4 000 000,00

-4 000 000,00 Dział  600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 99 – załącznik nr 
114 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

100 Komisja 

Infrastruktury i 

Ochrony 

Środowiska

Budowa ulicy Hetmańskiej 1 000 000,00

-1 000 000,00 Dział  600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 100 – załącznik nr 
114 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

101 Komisja 

Infrastruktury i 

Ochrony 

Środowiska

Modernizacja ul. Leśnej wraz z 

wykonaniem chodnika i ścieżki 

rowerowej - dokumentacja 

techniczna

350 000,00

-350 000,00 Dz.600 rozdz. 60015 "Dokumentacja 

przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 101 – załącznik nr 
114 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

102 Komisja 

Infrastruktury i 

Ochrony 

Środowiska

I etap modernizacji Szkoły 

Podstawowej 47 przy ul. 

Przestrzennej

1 000 000,00

-1 000 000,00 Dział  926 rozdz. 92601 „Budowa 

zadaszenia lodowiska  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 102 – załącznik nr 
114 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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103 Komisja 

Infrastruktury i 

Ochrony 

Środowiska

Rewitalizacja skweru pomiędzy 

ul. Bohaterów Katynia, a 

zjazdem z DK-1

300 000,00

-300 000,00 Dział 750 rozdz. 75075 Materiały i 

wydawnictwa wykorzystywane w 

promocji miasta  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 103 – załącznik nr 
114 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 5 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

104 Komisja 

Infrastruktury i 

Ochrony 

Środowiska

Przebudowa ul. Adama Bienia 1 100 000,00

-1 100 000,00 Dział  600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 104 – załącznik nr 
114 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 4 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

105 Komisja Zdrowia i 

Pomocy 

Społecznej

Podwyżki dla pracowników 

Domu Pomocy Społecznej”

220 000,00

-220 000,00 Dział 921 rozdz. 92195 „Rewitalizacja 

kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 

Najświętszej Maryi Panny ”  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 105 – załącznik nr 
115 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

106 Komisja Rozwoju 

Regionalnego i 

Gospodarki 

Koncepcja przedłużenia linii 

tramwajowej od pętli koło 

szpitala hutniczego na Al. 

Pokoju do terenu przy Walcowni 

Blach Grubych

100 000,00

-100 000,00 Dział 600 rozdz. 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 106 – załącznik nr 
116 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

107 Komisja Rozwoju 

Regionalnego i 

Gospodarki 

Budowa ul. Złotej - I etap na 

odcinku od ul. Mirowskiej do ul. 

Legionów

5 000 000,00

-5 000 000,00 Dział  600 rozdz. 60016 „Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 107 – załącznik nr 
116 do protokołu 
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Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

108 Komisja Rozwoju 

Regionalnego i 

Gospodarki 

Odwodnienie ul. Kucelińskiej na 

całej długości

1 800 000,00

-1 800 000,00 Dział 900 rozdz. 90004 Budowa 

kompleksu rekreacyjnego - Park wodny 

 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 108 – załącznik nr 
116 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

109 Komisja Sportu i 

Turystyki

Budowa boiska 

wielofunkcyjnego przy Zespole 

Szkolno-Przedszkolnym nr 4 ul. 

Połaniecka w Rząsawie”

420 000,00

-420 000,00

dz. 801 rozdz. 80195 „Program budowy 

boisk wraz z infrastrukturą sportową”  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 109 – załącznik nr 
117 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

110 Komisja Sportu i 

Turystyki

„Budowa boiska 

wielofunkcyjnego przy Szkole nr 

22 ul. Żabia”

420 000,00

-420 000,00

dz. 801 rozdz. 80195 „Program budowy 

boisk wraz z infrastrukturą sportową”  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 110 – załącznik nr 
117 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

111 Komisja Sportu i 

Turystyki

„Promocja miasta poprzez sport 

– piłka nożna”

1 000 000,00

-1 000 000,00 dz. 750 rozdz. 75075 „Promocja miasta 

poprzez sport”  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 111 – załącznik nr 
117 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

112 Komisja Sportu i 

Turystyki

„Promocja miasta poprzez 

Program upowszechniania 

tenisa ziemnego wśród dzieci i 

młodzieży „CZĘSTO na korcie”

50 000,00

-50 000,00 dz. 750 rozdz. 75075 „Promocja miasta 

poprzez sport”  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 112 – załącznik nr 
117 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
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się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

113 Komisja Sportu i 

Turystyki „Budowa zadaszenia lodowiska i 

przystosowanie płyty lodowiska 

do możliwości 

ogólnodostępnego korzystania 

w okresie letnim przez rolkarzy”

4 000 000,00

-4 000 000,00 Rozdz. 92601

„Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw”  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 113 – załącznik nr 
117 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

114 Urbańska Jolanta Toaleta kompaktowa na 

promenadzie Niemena

300 000,00

-300 000,00 Dział 801 Rozdz. 80195 Program 

budowy boisk wraz z infrastrukturą 

sportową

115 Urbańska Jolanta Remont ul. Turystycznej 1 296 000,00

-1 296 000,00 Dział 600 Rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

116 Urbańska Jolanta Remont ul. Bursztynowej 1 596 000,00

-1 596 000,00 Dział 600 Rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

117 Urbańska Jolanta Modernizacja ciągu pieszego 

wzdłuż ul. Turystycznej

180 000,00

-180 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy chodników i 

miejsc parkingowych

118 Urbańska Jolanta Modernizacja ciągu pieszego 

wzdłuż ul. Bursztynowej

133 000,00

-133 000,00 Dział 600 rozdział 60016 Program 

budowy i przebudowy chodników i 

miejsc parkingowych

119 Urbańska Jolanta Remont ul. Rybackiej (od 

Rybackiej do Ukrytej - asfalt)

100 000,00

-100 000,00 Dział 600 Rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

120 Urbańska Jolanta Nowa nawierzchnia na 

skrzyżowaniu ul. Ukrytej z ul. 

Odrodzenia 60 m

200 000,00

-200 000,00 Dział 600 Rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Wnioski od nr 114 do nr 120 zostały wycofane – załączniki od nr 118 do nr 124 do protokołu 
 

121 Urbańska Jolanta Rozbudowa placu zabaw dla 

osób niepełnosprawnych przy 

przedszkolu Integracyjnym ul. 

Czecha

80 000,00

-80 000,00 Dział 801 Rozdz. 80195 Program 

budowy boisk wraz z infrastrukturą 

sportową  
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Wniosek nr 121 ma zostać przyjęty do realizacji – załącznik nr 125 do protokołu 
 

122 Urbańska Jolanta Przebudowa ronda przy ul. 

Fieldorfa Nila

500 000,00

-500 000,00 Dział 600 Rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

123 Urbańska Jolanta Monitoring na północy: od 

tramwaju w stronę bloków przy 

ul. Pużaka

30 000,00

-30 000,00 Dział 754 rozdział 75495 Zapewnienie 

bezpieczeństwa dla mieszkańców 

miasta

124 Urbańska Jolanta Plac zabaw przy Przedszkolu nr 

14 (1 piaskownica na 100 

dzieci)

60 000,00

-60 000,00 Dział 801 Rozdz. 80195 Program 

budowy boisk wraz z infrastrukturą 

sportową

125 Urbańska Jolanta Przy ul. Kosmowskiej garaże i 

zagospodarowanie terenu pod 

lasem aniołowskim

50 000,00

-50 000,00 Dział 754 rozdział 75495 Zapewnienie 

bezpieczeństwa dla mieszkańców 

miasta

126 Urbańska Jolanta Modernizacja (położenie asfaltu) 

ul. Narcyzowa (2 000 m 

długości)

300 000,00

-300 000,00 Dział 600 Rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

127 Urbańska Jolanta Rozpoczęcie budowy zbiorników 

wodnych przy ul. Brata Alberta - 

I etap projektu

100 000,00

-100 000,00 Dział 900 rozdział 90095 Dokumentacja 

przyszłościowa  
Wnioski od nr 122 do nr 127 zostały wycofane – załączniki od nr 126 nr 131 do protokołu 
 

128 Świerczyński 

Krzysztof

Modernizacja chodników przy 

ul. Karpińskiego 

90 000,00

-90 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 128 – załącznik nr 
132 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

129 Świerczyński 

Krzysztof

W § 11 wykreśla się punkt drugi

 
Radny Krzysztof Świerczyński Szanowni Państwo przed głosowaniem poprawek złożyłem modyfikację 
dotyczącą tego wniosku, ponieważ nie jest to wniosek ściśle finansowy, a dotyczący treści uchwały 
budżetowej, ponieważ Pan Prezydent łaskaw był w swoich uwagach podać szereg argumentów dlatego 
aktualnie mój wniosek brzmi „aby pkt. 2 w §11 otrzymał brzmienie: upoważnia się Prezydenta Miasta 
Częstochowy do dokonywania zmian w planie wydatków z wyłączeniem przeniesień wydatków między 
działami oraz zmian w zakresie wydatków majątkowych powyżej 150 tys. zł” - załącznik nr 133 do protokołu.  
Chodzi o to, żeby wyłączyć możliwości Pana Prezydenta nieograniczone przesuwania pieniędzy 
inwestycyjnych. 
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Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 129 – załącznik nr 
134 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

130 Świerczyński 

Krzysztof

Modernizacja chodników przy 

ul. Barlickiego 5

20 000,00

-20 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 130 – załącznik nr 
135 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

131 Świerczyński 

Krzysztof

Utworzenie miejsc 

parkingowych poprzez 

utwardzenie ażurową płytą 

betonową fragmentu działki 

93/64 (w południowo wschodnim 

krańcu działki) w rejonie bloku 

Pietrusińskiego 14

40 000,00

-40 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 131 – załącznik nr 
136 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

132 Świerczyński 

Krzysztof

Przebudowa ul. Bienia 1 400 000,00

-1 400 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 132 – załącznik nr 
137 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 15 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku 
 

133 Świerczyński 

Krzysztof

Przebudowa układu drogowego 

osiedla przy al. Pokoju (na 

obszarze pomiędzy ulicami 

Tetmajera, Prusa/Zamenhofa, 

Wojska Polskiego i torami 

kolejowymi) - I ETAP

2 000 000,00

-2 000 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 133 – załącznik nr 
138 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
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134 Świerczyński 

Krzysztof

Program profilaktyki i leczenia 

wolno żyjących kotów

60 000,00

-60 000,00 Dział 750 rozdz. 75075 Promocja 

miasta w mediach  
Wniosek nr 134 został wycofany – załącznik nr 139 do protokołu 
 

135 Świerczyński 

Krzysztof

Budowa chodnika wzdłuż bloku 

przy ul. Leśmiana 7 oraz 

odnowienie i poszerzenie 

opasek wokół jezdni wzdłuż 

bloków przy ul. Leśmiana 7 i 2

60 000,00

-60 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 135 – załącznik nr 
140 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

136 Świerczyński 

Krzysztof

Modernizacja chodnika wzdłuż 

ul. Bardowskiego po stronie 

zachodniej

200 000,00

-200 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 136 – załącznik nr 
141 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

137 Świerczyński 

Krzysztof

Dostosowanie oznakowania 

pionowego i poziomego wzdłuż 

ciągów rowerowych i rowerowo-

pieszych na drogach 

publicznych w Częstochowie do 

aktualnych przepisów prawa 

'Etap II - realizacja

2 800 000,00

-2 800 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 137 – załącznik nr 
142 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

138 Świerczyński 

Krzysztof

Remont chodnika przy ul. 

Łukasińskiego od Rezerwatu 

Archeologicznego do ul. Okrzei 

(brakujące fragmenty) wraz z 

wytyczeniem przejścia dla 

pieszych (pólnoc-południe) w 

rej. Wschodniego krańca bloku 

al. Pokoju 14

90 000,00

-90 000,00 Dział 600 rozdz 60016 Program budowy 

i przebudowy ulic oraz dróg lokalnych 

 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 138  – załącznik nr 
143 do protokołu 
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Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

139 Świerczyński 

Krzysztof

Dostosowanie infrastruktury 

rowerowej w Częstochowie do 

aktualnych wymogów prawa, w 

tym obniżenie krawężników, 

wyznaczanie przejazdów 

rowerowych i poszerzenie dróg 

rowerowych do wymaganych 

parametrów 

200 000,00

-200 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 139 – załącznik nr 
144 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

140 Świerczyński 

Krzysztof

Oświetlenie fragmentu ul. 

Osowskiego (na odcinku na 

wschód od Placu Orląt 

Lwowskich)

30 000,00

-30 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 140 – załącznik nr 
145 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

141 Budowa miejsc parkingowych i 50 000,00

-50 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych 

 Świerczyński 

Krzysztof 

 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 141 – załącznik nr 
146 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

142 Świerczyński 

Krzysztof

Zielony Pasaż nad Stradomką - 

zagospodarowanie terenów 

zielonych wzdłuż brzegów 

Stradomki od ul. Krakowskiej do 

ul. Rzeźnickiej - I Etap

300 000,00

-300 000,00 Dział 921 rozdz. 92195 „Rewitalizacja 

kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 

NMP  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 142 – załącznik nr 
147 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
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143 Świerczyński 

Krzysztof

Star Wars Day 40 000,00

-40 000,00 Dział 921 rozdz. 92195 „Rewitalizacja 

kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 

NMP  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 143 – załącznik nr 
148 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 9 głosach za, 16 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

144 Świerczyński 

Krzysztof

Rowery Cargo do 

Częstochowskiego Roweru 

Miejskiego

250 000,00

-250 000,00 Dział 921 rozdz. 92195 „Rewitalizacja 

kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 

NMP  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 144 – załącznik nr 
149 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 11 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

145 Świerczyński 

Krzysztof

Budowa ronda u zbiegu ulic 

Ludowej, Kisielewskiego oraz 

Sejmowej w dzielnicy Kiedrzyn

3 000 000,00

-3 000 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 145 – załącznik nr 
150 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

146 Świerczyński 

Krzysztof

STOP Dopalaczom - 

skoordynowane działania Policji, 

Straży Miejskiej i podmiotów 

polityki społecznej w celu 

skutecznego ograniczenia 

handlu dopalaczami 

156 000,00

-156 000,00 Dział 851 rozdz. 85149 Program 

wspierania rozwoju rodziny - metoda in 

vitro -dofinansowanie zabiegu  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 146 – załącznik nr 
151 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

147 Świerczyński 

Krzysztof

Przebudowa ul. Łukasińskiego 2 650 000,00

-2 650 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 147 – załącznik nr 
152 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 10 głosach za, 15 głosach przeciwnych i 3 głosach wstrzymujących 
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się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

148 Świerczyński 

Krzysztof

Modernizacja chodników przy 

ul. Sempołowskiej 3

20 000,00

20 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic i dróg 

lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 148 – załącznik nr 
153 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 15 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

149 Świerczyński 

Krzysztof

Budowa miejsc parkingowych 

między blokami Jasnorzewskiej 

1 i Jasienicy 2

60 000,00

60 000,00 Dział 921 rozdz. 92195 Rewitalizacja 

kulturalna Placu Biegańskiego i Alei 

NMP  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 149 – załącznik nr 
154 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

150 Wrona Piotr Działania promocyjne  (poza 

terenem miasta) zmierzające do 

reaktywowania województwa 

częstochowskiego.

400 000,00

400 000,00 Rozdz. 75075 

Działania promocyjne zmierzające do 

reaktywowania województwa 

częstochowskiego.  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 150 – załącznik nr 
155 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

151 Wrona Piotr Zwiększenie zadania -

Akademicka Częstochowa

100 000,00

100 000,00 Rozdz. 92195

Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 

Panny  
Wniosek nr 151 został wycofany – załącznik nr 156 do protokołu 
 

152 Wrona Piotr Dotacja na szkolenie branżowe i 

zawodowe dla samorządów 

gospodarczych

150 000,00

150 000,00 Rozdz. 92195

Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 

Panny  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 152 – załącznik nr 
157 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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153 Wrona Piotr Remont ulicy Sikorskiego na 

odcinku od ul. Bialskiej do ul. 

Św. Krzysztofa

1 200 000,00

1 200 000,00 Rozdz. 62605

Zarządzanie Halą "Częstochowa" przy 

ul. Żużlowej  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 153 – załącznik nr 
158 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

154 Wrona Piotr Projekt przebudowy i rozbudowy 

zjazdu z ul. Sejmowej w ul. 

Kuronia

50 000,00

50 000,00 Rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 154 – załącznik nr 
159 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

155 Wrona Piotr Dokumentacja - projekt, 

kontynuacja przebudowy ul. 

Kiedrzyńskiej, od Dekabrystów 

do przejazdu kolejowego

70 000,00

70 000,00 Rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 155 – załącznik nr 
160 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

156 Wrona Piotr Remont placu zabaw dla dzieci 

przy ulicy Rolniczej

15 000,00

15 000,00 Rozdz. 75075

Działania promocyjne  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 156 – załącznik nr 
161 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

157 Wrona Piotr Remont chodników przy ul. 

Worcella

500 000,00

500 000,00 Rozdz. 75075

Działania promocyjne  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 157 – załącznik nr 
162 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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158 Wrona Piotr Modernizacja sanitariatów w MP 

Nr 36 w Częstochowie przy 

ulicy Kukuczki 4

300 000,00

300 000,00 Rozdz. 80195

Przebudowa sanitariatów w obiektach 

oświatowych w Częstochowie  
Wniosek nr 158 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 163 do protokołu 
 

159 Wrona Piotr Remont (pozostałej części) 

chodnika przy ul. Kurpińskiego-

Ponurego od ul. Oskara Lange 

do ul. Brzeźnickiej po stronie 

północnej

320 000,00

320 000,00 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 159 – załącznik nr 
164 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

160 Wrona Piotr Modernizacja elewacji 

zewnętrznej w Przedszkolu nr 

11 przy ulicy Jerzego 

Kurpińskiego-Ponurego 6

65 000,00

65 000,00 Rozdz. 80195

Program modernizacji obiektów 

użyteczności publicznej  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 160 – załącznik nr 
165 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

161 Anna Majer Zakup fotelików dziecięcych do 

rowerów miejskich

70 000,00

-20 000,00 Rozdz. 92195 

Festiwal Hip Hop Elements

-50 000,00 Rozdz. 92195 

Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 

Panny  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 161 – załącznik nr 
166 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

162 Anna Majer Druk materiałów informacyjnych, 

broszur i formularzy UM w 

języku Braille'a

50 000,00

-50 000,00 Rozdz. 92195

Festiwal Retro Częstochowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 162 – załącznik nr 
166 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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163 Anna Majer Montaż tabliczek 

informacyjnych w języku 

Braille'a w Urzędzie Miasta 

Częstochowy

10 000,00

-10 000,00 Rozdz. 92195

Festiwal Retro Częstochowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 163 – załącznik nr 
166 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

164 Anna Majer Montaż wypukłego planu 

obiektu Urzędu Miasta z 

systemem odczytującym 

komunikaty potrzebne do 

nawigowania osobie 

niedowidzącej / niewidomej

30 000,00

-30 000,00 Rozdz. 92195

Festiwal Retro Częstochowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 164 – załącznik nr 
166 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

165 Anna Majer Szkolenie z usługi Tłumacza 

Migam dla wybranych 

pracowników obsługi klienta 

Urzędu Miasta Częstochowy

10 000,00

-10 000,00 Rozdz. 92195

Festiwal Retro Częstochowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 165 – załącznik nr 
166 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

166 Anna Majer Zajęcia fakultatywne dla dzieci 

klas I-III szkoły podstawowej z 

usługi Tłumacza Migam

50 000,00

-50 000,00 Rozdz. 92195

Festiwal Retro Częstochowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 166 – załącznik nr 
166 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

167 Anna Majer Oznaczenie napisami PATRZ W 

LEWO / PATRZ W PRAWO 

najbardziej niebezpiecznych 

przejść dla pieszych

20 000,00

-20 000,00 Rozdz. 92195 

Festiwal Hip Hop Elements  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 167 – załącznik nr 
166 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 



___________________________________________________________________________________ 

Protokół obrad XLVIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 22 grudnia 2017 roku.  
Strona 59 z  98 

 

 

 

168 Anna Majer Instalacja siłowni pod chmurką 

pomiędzy blokami 

Starzyńskiego 17 i 19

10 000,00

-10 000,00 Rozdz. 92195 

Festiwal Hip Hop Elements  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 168 – załącznik nr 
166 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

169 Anna Majer Docieplenie budynku przy ul. 

Kopernika 89

50 000,00

-50 000,00 Rozdz. 92195 

Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 

Panny  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 169 – załącznik nr 
166 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

170 Anna Majer Instalacja ławek wzdłuż Alei 

Marszałkowskiej w stronę Lasku 

Aniołowskiego

30 000,00

-30 000,00 Rozdz. 92195 

Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego i Alei Najświętszej Maryi 

Panny  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 170 – załącznik nr 
166 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

171 Jerzy Łodziński Nabycie działki Toru „Wyrazów” 

od Skarbu Państwa za 

pośrednictwem Starosty 

Powiatu Częstochowskiego

Rozdział 70005 § 6050

200 000,00

Rozdz. 70005 § 6050

172 Jerzy Łodziński Opracowanie dokumentacji 

projektowej (i budowlanej) toru 

wyścigowego w kategorii 

wyścigów go-kart rally-cross z 

płytą poślizgową i zapleczem 

infrastruktury budowlanej – Depo

roz 900 §6050

200 000,00

roz 900 §6050  
Wniosek nr 171 i 172 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 167 i 168 do protokołu 
 

173 Justyna 

Kielesińska

Monitoring Racławicka – 

Staszica (nowy łącznik)

63 000,00

-63 000,00 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 173 – załącznik nr 
169 do protokołu 
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Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

174 Justyna 

Kielesińska

Parkingi dla mieszkańców bloku 

Focha 81a

40 000,00

-40 000,00 Rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 174 – załącznik nr 
169 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

175 Justyna 

Kielesińska

Oświetlenie ciągu 

komunikacyjnego między 

budynkami ul. Glogera 12/14 i 

Glogera 18 przed budynkiem 

Glogera 16

18 000,00

-18 000,00 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 175 – załącznik nr 
169 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

176 Justyna 

Kielesińska

Remont drogi dojazdowej do 

bloków: Nowowiejskiego 22, 24, 

26, i Focha 35/37 odcinek od 

wjazdu z ul. POW i dalej do 

wspomnianych bloków

53 700,00

-53 700,00 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 176 – załącznik nr 
169 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

177 Justyna 

Kielesińska

Uporządkowanie otoczenia 

pomnika SYBIRAKÓW na 

skwerze za budynkiem 

STAROSTWA wraz z realizacją 

zagospodarowania tego terenu 

(ławki dla starszych osób, plac 

zabaw dla dzieci, zieleń) ogólnie 

teren zaniedbany

25 000,00

-25 000,00 Rozdz. 92601

Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 177 – załącznik nr 
169 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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178 Justyna 

Kielesińska

Przegląd i uzupełnienie ubytków 

kostki brukowej w chodnikach 

(np. ul. Śląska k/Poczty) w 

centrum miasta

10 000,00

-10 000,00 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 178 – załącznik nr 
169 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

179 Justyna 

Kielesińska

Wiaty na przystankach 

tramwajowych: 

RONDO Mickiewicza

DH SHOTT AL. Kościuszki

Dworcu PKP – AL Wolności

39 000,00

-39 000,00 Rozdz. 90095

Dokumentacja przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 179 – załącznik nr 
169 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

180 Justyna 

Kielesińska

Modernizacja placu zabaw 

Skwer Sokołów

85 000,00

-85 000,00 Rozdz. 92601

Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 180 – załącznik nr 
169 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

181 Justyna 

Kielesińska

Remont ul. Dunikowskiego 80 000,00

-80 000,00 Rozdział 60016

Program budowy i przebudowy 

chodników i miejsc parkingowych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 181 – załącznik nr 
169 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

182 Justyna 

Kielesińska

Remont chodników między 

blokami przy ul. Korczaka 

prowadzących do przedszkola i 

dalej w kierunku przychodni na 

ul. Zana (zgłoszona przez ZGM 

w ramach remontu 

mieszkaniowego zasobu gminy 

w 2018 r.)

12 000,00

-12 000,00 Rozdz. 80195

Program budowy boisk wraz z 

infrastrukturą sportową  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 182 – załącznik nr 



___________________________________________________________________________________ 

Protokół obrad XLVIII zwyczajnej Sesji Rady Miasta Częstochowy odbytej w dniu 22 grudnia 2017 roku.  
Strona 62 z  98 

 

 

169 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

183 Justyna 

Kielesińska

Zwiększenie środków na 

zadaniu 70005 o 100 tys. zł 

(planowane 500000) po zmianie 

600000zł (Modernizacja 

budynków z mieszkaniowego 

zasobu gminy)

100 000,00

-100 000,00 Rozdz. 80195

Program budowy boisk wraz z 

infrastrukturą sportową  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 183 – załącznik nr 
169 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 
Przerwa od godz. 13.20 do godz. 14.30. 
 

184 Łukasz Kot Zwiększenie: Program 

rozbudowy infrastruktury 

rowerowej

Rozdział 60016

700 000,00

-700 000,00 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych  
Wniosek nr 184 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 170 do protokołu 
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185 Jacek Krawczyk Przebudowa ul. Adama Bienia 1 100 000,00

-1 100 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

186 Jacek Krawczyk Rewitalizacja skweru pomiędzy 

ul. Bohaterów Katynia, a 

zjazdem z DK-1

300 000,00

-300 000,00 Administracja publiczna Dział 750 

rozdz. 75075

Materiały i wydawnictwa wykorzystane 

w promocji miasta

187 Jacek Krawczyk Dokumentacja techniczna ul. 

Bukowej

50 000,00

-50 000,00 Dział 600 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa

188 Jacek Krawczyk Budowa chodników wzdłuż ul. 

Zamenhofa

100 000,00

-100 000,00 Dział 600 rozdział 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

189 Jacek Krawczyk Budowa oświetlenia ul. 

Karkonoskiej

50 000,00

-50 000,00 Dział 600 rozdział 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

190 Jacek Krawczyk Budowa równoległych miejsc 

parkingowych wzdłuż ul. 

Palmowej

60 000,00

-60 000,00 Dział 600 rozdział 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

191 Jacek Krawczyk Przebudowa ul. Sportowej 1 100 000,00

-1 100 000,00 Dział 600 rozdział 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

192 Jacek Krawczyk Dokumentacja ul. Łąkowej 50 000,00

-50 000,00 Dział 600 rozdział 60015

Dokumentacja przyszłościowa  
Wnioski od  nr 185 do 192 zostały wycofane – załącznik od nr 171 do nr 178 do protokołu 
 
Radna Barbara Gieroń ja proszę Państwa dziękuję bardzo Panu Prezydentowi za objęcie autopoprawką 
moich wniosków ul. Artyleryjska, ul. Rzepakowa, Festynowa i budowa boiska wielofunkcyjnego przy SP 29, a 
niezrealizowana wycofuję. 
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193 Barbara Gieroń Opracowanie dokumentacji 

projektowo-kosztorysowej ulic: 

Gnieźnieńskiej, Myszkowskiej, 

Będzińskiej, Przemyskiej, 

Krośnieńskiej i Zabrzańskiej

170 000,00

-170 000,00 Przebudowa obiektu przy ul. Legionów 

dla potrzeb MZDiT

194 Barbara Gieroń Projekt na budowę ul. Mehoffera 

od nr 1-30, 400m

120 000,00

-120 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 

Przebudowa obiektu przy ul. Legionów 

dla potrzeb MZDiT

195 Barbara Gieroń Przebudowa ul. Wręczyckiej od 

ul. Rocha do granic miasta

10 000 000,00

-10 000 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

196 Barbara Gieroń Projekt budowy ul. Konwaliowej 300 000,00

-300 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

197 Barbara Gieroń Wykonanie oświetlenia przy ul. 

Busolowej

630 000,00

-630 000,00 Dział 900 rozdz. 90015

Oświetlenie ulic, placów i dróg

198 Barbara Gieroń Budowa oświetlenia ul. 

Kartuskiej

170 000,00

-170 000,00 Dział 900 rozdz. 90015

Oświetlenie ulic, placów i dróg

199 Barbara Gieroń Budowa oświetlenia odcinka ul. 

Przelotnej (jest projekt)

76 000,00

-76 000,00 Dział 900 rozdz. 90015

Oświetlenie ulic, placów i dróg

200 Barbara Gieroń Budowa boiska SP 29 ul. Św. 

Rocha

400 000,00

-400 000,00 Dział 801 rozdz. 80195

Program budowy boisk wraz z 

infrastrukturą sportową  
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201 Barbara Gieroń Budowa ul. Skrzetuskiego II 

etap – dokumentacja

100 000,00

-100 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

202 Barbara Gieroń Budowa ul. Skwerowej – 

dokumentacja

70 000,00

-70 000,00 Dział 600 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa

203 Barbara Gieroń Budowa ul. Spartakusa – 

dokumentacja

70 000,00

-70 000,00 Dział 600 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa

204 Barbara Gieroń Projekt rozbudowy ul. 

Wyszyńskiego od ul. Jadwigi do 

ul. Podhalańskiej

150 000,00

-150 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

205 Barbara Gieroń Dokumentacja i budowa ul. 

Pirotechników (posiada pas 

drogowy uregulowany oraz 

kanalizację deszczową)

2 000 000,00

-2 000 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

206 Barbara Gieroń Budowa boiska 

wielofunkcyjnego przy ZS Nr 2 

ul. Wirażowa

400 000,00

-400 000,00 Rozdz. 80195

Program budowy boisk wraz z 

infrastrukturą sportową

207 Barbara Gieroń Budowa boiska 

wielofunkcyjnego przy ZSP Nr 5 

ul. Barbary 

400 000,00

-400 000,00 Rozdz. 80195

Program budowy boisk wraz z 

infrastrukturą sportową  
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208 Barbara Gieroń Rozbudowa i modernizacja 

Szkoły Podst. 47 ul. 

Przestrzenna I etap

3 000 000,00

-3 000 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

209 Barbara Gieroń Rozbudowa i modernizacja 

Szkoły Podst. 47 ul. 

Przestrzenna I etap

3 000 000,00

-3 000 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 

Przebudowa obiektu przy ul. Legionów 

dla potrzeb MZDiT

210 Barbara Gieroń Budowa przyłączy kanalizacji 

sanitarnej ul. Festynowa

200 000,00

-200 000,00 Rozdz. 90095

Program budowy kanalizacji sanitarnej

211 Barbara Gieroń Budowa kanalizacji sanitarnej 

przy ul. Rzepakowej

400 000,00

-400 000,00 Rozdz. 90095

Program budowy kanalizacji sanitarnej

212 Barbara Gieroń Budowa ul. Artyleryjskiej i ul. 

Kościelnej

4 000 000,00

-4 000 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

213 Barbara Gieroń Budowa Łącznika od ul. 

Wirażowej do ul. Żyznej

3 000 000,00

-3 000 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

214 Barbara Gieroń Budowa ul. Różanej (jest 

dokumentacja)

2 500 000,00

-2 500 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych  
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215 Barbara Gieroń Budowa ul. Pomorskiej – 

dokumentacja

50 000,00

-50 000,00 Dział 600 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa

216 Barbara Gieroń Projekt budowy ul. Wołyńskiej 50 000,00

-50 000,00 Dział 600 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa

217 Barbara Gieroń Budowa ul. Lubelskiej  

dokumentacja

50 000,00

-50 000,00 Dział 600 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa

218 Barbara Gieroń Projekt budowy ul. Danusi – 

Heleny

70 000,00

-70 000,00 Dział 600 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa

219 Barbara Gieroń Budowa ul. Ikara od ul. 

Radomskiej do ul. Rocha

4 300 000,00

-4 300 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

220 Barbara Gieroń Projekt budowy ul. Henryki 60 000,00

-60 000,00 Dział 600 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa

221 Barbara Gieroń Projekt budowy ul. Sanockiej 20 000,00

-20 000,00 Dział 600 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa

222 Barbara Gieroń Projekt i budowa ul. Sanockiej 1 020 000,00

-20 000,00 Dział 600 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa

-1 000 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych  
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223 Barbara Gieroń Projekt budowy ul. Gdańskiej 80 000,00

-80 000,00 Dział 600 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa

224 Barbara Gieroń Budowa chodnika i oświetlenia 

(na odcinku od Witaminowej do 

ul. Wierchów) opracowanie 

dokumentacji

80 000,00

-80 000,00 Dział 600 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy 

chodników i miejsc parkingowych

225 Barbara Gieroń Ul. Korkowa budowa chodnika i 

oświetlenia (na odcinku od ul. 

Witaminowej do ul. Wierchów) 

opracowanie dokumentacji 

projektowo-kosztorysowej

80 000,00

-80 000,00 Dział 600 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy 

chodników i miejsc parkingowych

226 Barbara Gieroń Budowa ul. Lwowskiej (odcinek 

od ul. Dobrzyńskiej do ul. 

Wyszyńskiego) Aktualizacja 

dokumentacji budowlanej

150 000,00

-150 000,00 Dział 600 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

227 Barbara Gieroń Wykonanie projektu 

technicznego nowego 

przedszkola w starej lokalizacji 

ul. Osada Młyńska 1

100 000,00

-100 000,00

Przebudowa obiektu przy ul. Legionów 

dla potrzeb MZDiT

228 Barbara Gieroń Budowa chodnika ul. Leśna 

dokumentacja

60 000,00

-60 000,00 Dział 600 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy 

chodników i miejsc parkingowych

229 Barbara Gieroń Budowa ul. Sosnowieckiej – II 

etap

Dokumentacja 40 000,00

Koszt budowy 2 000 000,00

-2 000 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 

Przebudowa obiektu przy ul. Legionów 

dla potrzeb MZDiT

-40 000,00 Dział 600 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa  
Wnioski od nr 193 do nr 229 zostały wycofane – załączniki od nr 179 do nr 215 do protokołu 
 

230 Artur Gawroński Pierwszy etap przebudowy ul. 

Złotej

3 000 000,00

-3 000 000,00 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych  
Wniosek nr 230 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 216 do protokołu 
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231 Artur Gawroński Pierwszy etap przebudowy ul. 

Św. Brata Alberta

3 000 000,00

-3 000 000,00 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 231 – załącznik nr 
216 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

232 Artur Gawroński Projekt przebudowy wraz z 

odwodnieniem ul. Traktorzystów

200 000,00

-200 000,00 Rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 232 – załącznik nr 
216 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

233 Artur Gawroński Projekt przebudowy wraz z 

odwodnieniem ul. Jurajskiej

100 000,00

-100 000,00 Rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 233 – załącznik nr 
216 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

234 Artur Gawroński Projekt przebudowy wraz z 

odwodnieniem ul. Kamiennej

100 000,00

-100 000,00 Rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 234 – załącznik nr 
216 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

235 Artur Gawroński Projekt przebudowy ul. Sowiej 100 000,00

-100 000,00 Rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 235 – załącznik nr 
216 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

236 Artur Gawroński Projekt przebudowy ul. 

Turystycznej

100 000,00

-100 000,00 Rozdz. 60016

Poprawa bezpieczeństwa mieszkańców 

poprzez budowę połączenia 

komunikacyjnego ulic 1 Maja – 

Ogrodowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 236 – załącznik nr 
216 do protokołu 
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Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

237 Artur Gawroński Pierwszy etap budowy i 

odwodnienia ul. Mącznej i 

Zawodziańskiej

3 500 000,00

-3 500 000,00 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 237 – załącznik nr 
216 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

238 Artur Gawroński Dokończenie budowy ul. 

Tenisowej

2 500 000,00

-2 500 000,00 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 238 – załącznik nr 
216 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

239 Artur Gawroński Nowe zadanie – likwidacja barier 

architektonicznych na terenie 

miasta w związku z potrzebami 

osób niepełnosprawnych

1 000 000,00

-1 000 000,00 Rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

240 Artur Gawroński Modernizacja sanitariatów w 

Miejskim Przedszkolu nr 36

300 000,00

-300 000,00 Rozdz. 80195

Przebudowa  sanitariatów w obiektach 

oświatowych w Częstochowie  
Wniosek nr 239 i 240 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 216 do protokołu 
 

241 Artur Gawroński Zwiększenie środków na 

zadaniu 85295 – Wspieranie 

osób ubogich i zagrożonych 

ubóstwem (planowane na 

zadaniu – 40.180 zł) po zmianie 

– 90.180 zł

50 000,00

-50 000,00 Rozdz. 60016

Poprawa bezpieczeństwa mieszkańców 

poprzez budowę połączenia 

komunikacyjnego ulic 1 Maja – 

Ogrodowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 241 – załącznik nr 
216 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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242 Artur Gawroński Zwiększenie środków na 

zadaniu 85295 – Wspieranie 

inicjatyw na rzecz osób 

niepełnosprawnych (planowane 

na zadaniu – 40.180 zł) po 

zmianie – 90.180 zł

50 000,00

-50 000,00 Rozdz. 60016

Poprawa bezpieczeństwa mieszkańców 

poprzez budowę połączenia 

komunikacyjnego ulic 1 Maja – 

Ogrodowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 242 – załącznik nr 
216 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

243 Artur Gawroński Zwiększenie środków na 

zadaniu 85295 – Wspieranie 

inicjatyw na rzecz osób 

starszych znajdujących się w 

trudnej sytuacji życiowej 

(planowane na zadaniu – 45.000 

zł) po zmianie – 95.000 zł

50 000,00

-50 000,00 Rozdz. 60016

Poprawa bezpieczeństwa mieszkańców 

poprzez budowę połączenia 

komunikacyjnego ulic 1 Maja – 

Ogrodowa  
Wniosek nr 243 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 216 do protokołu 
 
Radny Łukasz Banaś bardzo dziękuję Panie Prezydencie za objęcie autopoprawka moich wniosków, 
pozostałe, które tą autopoprawką nie zostały objęte wycofuję. Bardzo dziękuję. 
 

244 Banaś Łukasz Promocja miasta poprzez sport 

(Promocja miasta poprzez 

żużel)

3 500 000,00

-3 000 000,00 Dział 750 rozdz. 75075 Promocja 

miasta poprzez sport

-500 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Przebudowa 

obiektu przy ulicy Legionów dla potrzeb 

MZDiT  
Wniosek nr 244nzostał objęty autopoprawką – załącznik nr 217 do protokołu 
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245 Banaś Łukasz Remont ulicy Jurajskiej 800 000,00

-800 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

246 Banaś Łukasz Budowa boiska 

wielofunkcyjnego przy Zespole 

Szkolno - Przedszkolnym nr 4 

ulica Połaniecka 50

480 000,00

-480 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Przebudowa 

obiektu przy ulicy Legionów dla potrzeb 

MZDiT

247 Banaś Łukasz Budowa ulicy Suchej 3 000 000,00

-3 000 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

248 Banaś Łukasz Budowa ulicy Mstowskiej - I 

etap

3 000 000,00

-3 000 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Program 

budowy i przebudowy ulic oraz dróg 

lokalnych

249 Banaś Łukasz Szkolenie sportowe dzieci i 

młodzieży

200 000,00

-200 000,00 Dział 600 rozdz. 60016 Przebudowa 

obiektu przy ulicy Legionów dla potrzeb 

MZDiT  
Wnioski od nr 245 do nr 249 zostały wycofane – załączniki od nr 218 do nr 222 do protokołu 
 

250 Wrona 

Przemysław

Wprowadzenie stypendiów 

sportowych 

200 000,00

-200 000,00 rozdz. 92601 Budowa zadaszenia 

lodowiska wraz z elementami placu 

zabaw

251 Wrona 

Przemysław

Dokończenie budowy ulicy 

Małopolskiej na odcinku 

pomiędzy etapami 

zrealizowanymi w latach 2016 

oraz 2017

1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT

252 Wrona 

Przemysław

Budowa ulicy Złotej 3 000 000,00

-3 000 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT

253 Wrona 

Przemysław

Przebudowa ulicy Sikorskiego 

na odcinku na ulicy Łódzkiej do 

ulicy Św. Krzysztofa

1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT

254 Wrona 

Przemysław

Montaż systemu informacji 

pasażerskiej na przystankach 

(centrum)

300 000,00

-300 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT  
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255 Wrona 

Przemysław

Budowa brakującego odcinka 

ulicy Kujawskiej - od strony 

ulicy Sikorskiego

1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT

256 Wrona 

Przemysław

Przebudowa ulicy Bialskiej z 

zachowaniem statusu pomnika 

przyrody na odcinku od ulicy 

Wrocławskiej do ulicy 

Zakopiańskiej

1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT

257 Wrona 

Przemysław

Dobudowa oraz remont 

chodnika przy ulicy Brzeźnickiej 

od ulicy Dekabrystów do 

Promenady Niemena - arteria 

wschodnia na całej długości

300 000,00

-300 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT

258 Wrona 

Przemysław

Kompleksowy remont ulicy 

Worcella od ulicy Armii Krajowej 

do ulicy Kiedrzyńskiej

200 000,00

-200 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT

259 Wrona 

Przemysław

Budowa parkingu przy Zespole 

Szkół Gastronomicznych

300 000,00

-300 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT

260 Wrona 

Przemysław

Budowa ulicy Traugutta 3 000 000,00

-3 000 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT

261 Wrona 

Przemysław

Rozbudowa Schroniska dla 

Bezdomnych Zwierząt w 

Częstochowie - kolejny etap 

oraz zwiększenie środków na 

funkcjonowanie

200 000,00

-200 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT  
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262 Wrona 

Przemysław

Organizacja kolejnej edycji 

"Częstochowska Noc 

Kabaretowa"

200 000,00

-200 000,00 rozdz. 92195 Zadania muzyczne

263 Wrona 

Przemysław

Zwiększenie środków 

finansowych dla Miejskiego 

Szpitala Zespolonego

1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdz. 92601 Budowa zadaszenia 

lodowiska wraz z elementami placu 

zabaw

264 Wrona 

Przemysław

Budowa " Częstochowskiej 

Przystani Kajakowej" przy ulicy 

Nadrzecznej

200 000,00

-200 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT

265 Wrona 

Przemysław

Udział Bartłomieja Mireckiego w 

Mistrzostwach Europy 

Środkowej FIA CEZ oraz 

pucharu ESET V4 CUP w roku 

2018

60 000,00

-60 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT

266 Wrona 

Przemysław

Europejski Kongres 

Gospodarczy - 

współfinansowanie paneli

80 000,00

-80 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT

267 Wrona 

Przemysław

Remont chodnika przy ulicy 

Małopolskiej (pomiędzy ulicą 

Szajnowicza a Łódzką)

100 000,00

-100 000,00 rozdz. 60016 Przebudowa obiektu przy 

ulicy Legionów dla potrzeb MZDiT  
Wnioski od nr 250 do nr 267 zostały wycofane – załączniki od nr 223 do nr 240 do protokołu 
 

268 Monika 

Pohorecka

Piotr Wrona

Zwiększenie środków dla 

Szpitala Miejskiego - pensje 

pracownicze niskiego i 

średniego szczebla

2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdz. 92605

Zarządzanie Halą "Częstochowa" przy 

ul. Żużlowej  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 268 – załącznik nr 
241 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

269 Monika 

Pohorecka

Piotr Wrona

rozdz. 70095

Zwiększenie na zadaniu - 

Budowa budynków 

mieszkalnych wielorodzinnych

2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdz. 92195

Przebudowa i rozbudowa budynku 

Ratusza Starej Częstochowy wraz z 

zagospodarowaniem terenu  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 269 – załącznik nr 
242 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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270 Zbigniew 

Mizgalski,

Piotr Strach

rozdz. 75075

Promocja miasta poprzez sport - 

żużel

1 500 000,00

-1 500 000,00 rozdz. 75075

Promocja miasta poprzez sport  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 270 – załącznik nr 
243 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 8 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 6 głosach wstrzymujących się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

271 Marcin Maranda

Krzysztof 

Świerczyński

Promocja miasta poprzez piłkę 

nożną

3 000 000,00

-250 000,00 Dział 750, rozdz. 75075

Działania promocyjne

-100 000,00 Dział 921, rozdz. 92195

Zadania muzyczne

-250 000,00 Dział 750, rozdz. 75075

Materiały i wydawnictwa 

wykorzystywane w promocji miasta

-150 000,00 Dział 750, rozdz. 75075

Realizacja przedsięwzięć promocyjnych

-100 000,00 Dział 750, rozdz. 75075

Promocja miasta w mediach

-500 000,00 Dział 921, rozdz. 92195

Rewitalizacja kulturalna Placu 

Biegańskiego i Alei NMP

-50 000,00 Dział 921, rozdz. 92195

Obchody Dnia Samorządu 

Terytorialnego

-50 000,00 Dział 921, rozdz. 92195

Obchody Dni Częstochowy

-50 000,00 Dział 750, rozdz. 75075

Płatne publikacje w prasie i internecie

-1 500 000,00 Dział 750, rozdz. 75075

Promocja miasta poprzez sport  
Radny Krzysztof Świerczyński ponieważ autopoprawka Pana Prezydenta dotknęła jednego ze źródeł 
pokrycia, ponieważ zostały po przemieszczane środki z zadania promocja miasta poprzez sport na 
szczegółowe zadania poprzez pikę nożną, poprzez żużel, poprzez siatkówkę w związku z czym dokonujemy 
modyfikacji naszego wniosku poprzez wykreślenie ostatniego ze źródeł pokrycia na kwotę 1,5 mln zł, 
natomiast całą reszta źródeł pokrycia pozostaje bez zmian, także proponujemy zwieszenie na zadaniu 
promocja miasta poprzez piłkę nożną na kwotę 1,5 mln zł ze źródłami pokrycia jak w tabeli oprócz tej 
ostatniej pozycji. Wnioskujemy o zwiększenie tego zadania o 1,5 mln do łącznej kwoty 3 mln zł.  
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 271 – załącznik nr 
244 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

272 Piotr Strach Przebudowa ulicy I. 

Kosmowskiej

100 000,00

-100 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 272 – załącznik nr 
245 do protokołu 
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Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 15 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

273 Piotr Strach Przebudowa ul. Łódzkiej 2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 273 – załącznik nr 
245 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 15 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

274 Piotr Strach Przebudowa ul. Złotej (I Etap) 2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 274 – załącznik nr 
245 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

275 Piotr Strach Przebudowa ul. Św. Brata 

Alberta (I Etap)

2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 275 – załącznik nr 
245 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

276 Piotr Strach Remont ul. Berlinga 100 000,00

-100 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 276– załącznik nr 
245 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 

277 Piotr Strach Remont szaletów przy 

Promenadzie im. Cz. Niemena

250 000,00

-250 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 277 – załącznik nr 
245 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

278 Piotr Strach Remont fontanny przy 

Promenadzie im. Cz. Niemena

200 000,00

-200 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 278 – załącznik nr 
245 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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279 Piotr Strach Przebudowa ul. Suchej 2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 279 – załącznik nr 
245 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

280 Piotr Strach Przebudowa ul. Solnej 3 000 000,00

-3 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 280 – załącznik nr 
245 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

281 Piotr Strach Promocja miasta poprzez naukę 

- częstochowski łazik 

marsjański

100 000,00

-100 000,00 rozdz. 75075

Materiały i wydawnictwa 

wykorzystywane w promocji miasta  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 281 – załącznik nr 
245 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

282 Piotr Strach Przebudowa ulic Zawodziańska i 

Mączna

3 000 000,00

-3 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 282 – załącznik nr 
246 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

283 Piotr Strach Budowa ekranów akustycznych 

przy ul. Pileckiego

750 000,00

-750 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 283 – załącznik nr 
247 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

284 Piotr Strach Rowerem na Akademię - 

dwukierunkowy ruch dla 

rowerów

10 000,00

-10 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 284 – załącznik nr 
248 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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285 Andrzej Sowa Dokończenie budowy ul. 

Sosnowieckiej wraz z ul. 

Fromborską, Zawierciańską i 

częścią Kaliskiej

3 000 000,00

-3 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 285 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

286 Andrzej Sowa Budowa oświetlenia ulicy 

Kartuskiej

170 000,00

-170 000,00 rozdz. 92601

Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw

287 Andrzej Sowa Budowa oświetlenia ulicy 

Rybnickiej

170 000,00

-170 000,00 rozdz. 92601

Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw  
Wniosek nr 286 i 287 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 249 do protokołu 
 

288 Andrzej Sowa Odwodnienie rejonu ulic 

Gnieźnieńskiej, Myszkowskiej, 

Będzińskiej, Przemyskiej i 

Krośnieńskiej - projekt 

techniczny

150 000,00

-150 000,00 rozdz. 92601

Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 288 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

289 Andrzej Sowa Rozbudowa Szkoły 

Podstawowej nr 47

1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdz. 92601

Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 289 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

290 Andrzej Sowa Odwodnienie ul. Mehoffera od nr 

1 do 34

100 000,00

-100 000,00 rozdz. 90001

Program odwodnienia miasta  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 290 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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291 Andrzej Sowa Budowa ul. Pirotechników 2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 291 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

292 Andrzej Sowa Budowa ul. Artyleryjskiej wraz z 

odcinkiem ul. Kościelnej

2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Wniosek nr 292 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 249 do protokołu 

293 Andrzej Sowa Projekt budowlany ul. 

Podchorążych

100 000,00

-100 000,00 rozdz. 60016

Dokumentacja przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 293 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

294 Andrzej Sowa Modernizacja/budowa poboczy 

na ul. Konwaliowej

200 000,00

-200 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 294 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

295 Andrzej Sowa Projekt techniczny nowego 

Przedszkola nr 29 w starej 

lokalizacji - Osada Młyńska 1

70 000,00

-70 000,00 rozdz. 90095

Dokumentacja przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 295 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

296 Andrzej Sowa Projekt budowlano-wykonawczy 

na remont ul. Kolorowej

200 000,00

-200 000,00 rozdz. 90001

Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 296 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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297 Andrzej Sowa Projekt budowlano-wykonawczy 

na remont ul. Helskiej

80 000,00

-80 000,00 rozdz. 60016

Dokumentacja przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 297 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

298 Andrzej Sowa Przebudowa ul. Ikara (odcinek 

od ul. Św. Rocha do ul. 

Radomskiej)

1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 298 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

299 Andrzej Sowa Budowa ul. Różanej 1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 299 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

300 Andrzej Sowa Budowa ul. Brzezińskiej 1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 300 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

301 Andrzej Sowa Utwardzenie ulic: Bałtycka, 

Letnia, Piękna, odcinek 

Wczasowej, Barwna, 

Wrzosowa, Majowa, Poręby, 

Pszenna, Letniskowa, 

Poziomkowa, Jagodowa, 

Liberta, Kusocińskiego, Grobla, 

Różana, Szarych Szeregów, 

Zuchów, Kosiarzy, Hłaski

1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 301 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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302 Andrzej Sowa Modernizacja ulicy Korkowej 

(remont nawierzchni i budowa 

chodników)

2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 302 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

303 Andrzej Sowa Budowa boiska 

wielofunkcyjnego przy Szkole 

Podstawowej 15 ul. Wirażowej

250 000,00

-250 000,00 rozdz. 80195

Program budowy boisk wraz z 

infrastrukturą sportową  
Wniosek nr 303 został przyjęty do realizacji – załącznik nr  249 do protokołu 
 

304 Andrzej Sowa Projekt budowlany ul. Leśnej 

(modernizacja ulicy, budowa 

chodników - droga dojazdowa do 

SSE Skorki)

350 000,00

-350 000,00 rozdz. 60015

Dokumentacja przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 304 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

305 Andrzej Sowa Budowa oświetlenia przy ul. 

Busolowej (projekt inwestycji 

został wykonany)

600 000,00

-600 000,00 Rozdz. 92601

Budowa zadaszenia lodowiska wraz z 

elementami placu zabaw  
Wniosek nr 305 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 249 do protokołu 
 

306 Andrzej Sowa Dokończenie budowy ul. 

Przyjemnej (tylko położenie 

warstwy bitumicznej)

250 000,00

-250 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 306 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

307 Andrzej Sowa Budowa kanalizacji sanitarnej 

przy/w ulicy Karpackiej - I etap

900 000,00

-900 000,00 rozdz. 60016

Program budowy kanalizacji sanitarnej  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 307 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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308 Andrzej Sowa Projekt budowy chodnika przy 

ul. Zdrowej - projekt budowlany

200 000,00

-200 000,00 rozdz. 90004

Budowa kompleksu sportowo-

rekreacyjnego  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 308 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

309 Andrzej Sowa Przebudowa ul. Żyznej 

(modernizacja wraz z budową 

chodników projekt inwestycji 

został wykonany) - I etap

2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdz. 90004

Budowa kompleksu sportowo-

rekreacyjnego  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 309 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

310 Andrzej Sowa Przebudowa chodników na 

osiedlu Dźbów - I etap

500 000,00

-500 000,00 rozdz. 90004

Budowa kompleksu sportowo-

rekreacyjnego  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 310 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

311 Andrzej Sowa Budowa oświetlenia na ul. 

Miętowej

50 000,00

-50 000,00 rozdz. 90004

Budowa kompleksu sportowo-

rekreacyjnego  
Wniosek nr 311 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 249 do protokołu 
 

312 Budowa oświetlenia na ul. 200 000,00

-200 000,00 rozdz. 90004

Budowa kompleksu sportowo-

rekreacyjnego

 Andrzej Sowa 

 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 312 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

313 Andrzej Sowa Projekt budowy chodnika przy 

ul. Kopalnianej - projekt 

budowlany

60 000,00

-60 000,00 rozdz. 90004

Budowa kompleksu sportowo-

rekreacyjnego  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 313 – załącznik nr 
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249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

314 Andrzej Sowa Przebudowa ul. Henryki 500 000,00

-500 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 314 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

315 Andrzej Sowa Budowa przyłącza 

kanalizacyjnego do posesji przy 

ul. Pułaskiego 90

50 000,00

-50 000,00 rozdz. 60016

Program budowy kanalizacji sanitarnej  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 315 – załącznik nr 
249 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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316 Ryszard Szczuka rozdz. 85202

Zakup BUSA dla Domu Pomocy 

Społecznej przy ul. St. 

Kontkiewicza 2

100 000,00

-100 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy 

chodników i miejsc parkingowych

317 Ryszard Szczuka rozdz. 80195

Remont i adaptacja boiska przy 

ul. Kurpińskiego-Ponurego ul. 

Kiedrzyńskiej tzw. MARACANA

300 000,00

-300 000,00 rozdz. 92604 Rewitalizacja Parku 

Lisiniec w Częstochowie

318 Ryszard Szczuka rozdz. 60016

Remont nawierzchni ulicy 

Broniewskiego

300 000,00

-300 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

319 Ryszard Szczuka rozdz. 60016

Odwodnienie i remont ulicy 

Łódzkiej

800 000,00

-800 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

320 Ryszard Szczuka rozdz. 60016

Przebudowa skrzyżowania przy 

ul. Kisielewskiego, ul. Ludowej i 

ul. Sejmowej

1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdz. 60016

Program budowy i przebudowy ulic oraz 

dróg lokalnych

321 Ryszard Szczuka rozdz. 80195

Remont Sali gimnastycznej i 

zaplecza sanitarnego Szkoły 

Podstawowej nr 31

200 000,00

-200 000,00 rozdz. 80195

Program budowy boisk z infrastrukturą 

sportową  
Wnioski od nr 316 do nr 321 zostały wycofane – załącznik nr 250 do protokołu 
 

322 Kula Albert Remont ulicy Łukasińskiego 1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 322 – załącznik nr 
251 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

323 Kula Albert Projekt budowy ulicy Fredry - 

przygotowanie dokumentacji

100 000,00

-100 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 323 – załącznik nr 
251 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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324 Kula Albert Projekt budowy ulicy Syrokomli - 

przygotowanie dokumentacji

100 000,00

-100 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 324 – załącznik nr 
251 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

325 Kula Albert Projekt budowy ulicy 

Towiańskiego - przygotowanie 

dokumentacji

100 000,00

-100 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 325 – załącznik nr 
251 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

326 Kula Albert Projekt budowy ulicy Asnyka - 

przygotowanie dokumentacji

100 000,00

-100 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 326 – załącznik nr 
251 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

327 Kula Albert Projekt budowy ulicy Gazowej - 

przygotowanie dokumentacji

100 000,00

-100 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 327 – załącznik nr 
251 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

328 Kula Albert Budowa chodnika przy ulicy 

Wirażowej

100 000,00

-100 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy chodników i miejsc 

parkingowych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 328 – załącznik nr 
251 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

329 Kula Albert Budowa oświetlenia chodnika 

wzdłuż budynków 

wielorodzinnych od Rakowska 6 

do Bohaterów Katynia 7

430 000,00

-430 000,00 rozdział 90004 Budowa kompleksu 

sportowo - rekreacyjnego - Park wodny  
Wniosek nr 329 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 251 do protokołu 
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330 Kula Albert Projekt budowy ulicy 

Traktorzystów

100 000,00

-100 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 330 – załącznik nr 
251 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

331 Kula Albert Remont ulicy Zamenhofa 1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 331 – załącznik nr 
251 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

332 Kula Albert Promocja miasta poprzez sport - 

piłka nożna

1 000 000,00

-1 000 000,00 rozdział 75075 Promocja miasta 

poprzez sport  
Wniosek nr 332 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 251 do protokołu 
 

333 Kula Albert Budowa nowoczesnego 

stadionu piłkarskiego w 

Częstochowie - I Etap

5 000 000,00

-5 000 000,00 rozdział 90004 Budowa kompleksu 

sportowo - rekreacyjnego - Park wodny  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 333 – załącznik nr 
251 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

334 Kula Albert Budowa parkingu pomiędzy 

blokami mieszkalnymi 

Botaniczna 23 i 27

150 000,00

-150 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy chodników i miejsc 

parkingowych  
Wniosek nr 334 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 252 do protokołu 
 

335 Stefańska 

Krystyna

Budowa ul. Złotej od ul. 

Mirowskiej do ul. Legionów. 

Etap I. (priorytet)

6 000 000,00

rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Wniosek nr 335 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 253 do protokołu 
 

336 Stefańska 

Krystyna

Budowa ul. Olsztyńskiej od ul. 

Legionów do ul. Hutników. Etap 

I (priorytet)

6 000 000,00

rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 336 – załącznik nr 
253 do protokołu 
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Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

337 Stefańska 

Krystyna

Budowa ul. Suchej. (priorytet) 2 500 000,00

rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Wniosek nr 337 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 253 do protokołu 
 

338 Stefańska 

Krystyna

Projekt budowy ul. Kucelin Łąki 200 000,00

rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 338 – załącznik nr 
253 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

339 Stefańska 

Krystyna

Projekt budowy ul. J. 

Porazińskiej

200 000,00

rozdział 70005 Nabycia nieruchomości 

pod infrastrukturę gminną  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 339 – załącznik nr 
253 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

340 Stefańska 

Krystyna

Budowa obustronnych 

chodników ul. Orlik-

Ruckemanna

800 000,00

rozdział 60016 Przebudowa obiektu 

przy ul. Legionów dla potrzeb MZDiT  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 340 – załącznik nr 
253 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

341 Stefańska 

Krystyna

Remont ul. Jurajskiej 900 000,00

rozdział 60016 Poprawa 

bezpieczeństwa mieszkańców poprzez 

budowę połączenia komunikacyjnego 

ulic 1-ego Maja – Ogrodowa

 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 341 – załącznik nr 
253 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

342 Stefańska 

Krystyna

Projekt budowy chodników ul. 

Kornela Makuszyńskiego

200 000,00

rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 342 – załącznik nr 
253 do protokołu 
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Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

343 Stefańska 

Krystyna

Udrożnienie rowu ul. Bratnia 150 000,00

rozdział 60004 Budowa linii tramwajowej 

do dzielnicy Parkitka  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 343 – załącznik nr 
253 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

344 Stefańska 

Krystyna

Budowa oświetlenia ul. 

Jurajskiej

100 000,00

rozdział 75495 Zabezpieczenie 

bezpieczeństwa dla mieszkańców 

miasta  
Wniosek nr 344 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 253 do protokołu 
 

345 Stefańska 

Krystyna

Budowa oświetlenia ul. Kucelin 

łąki

400 000,00

rozdział 75495 Zabezpieczenie 

bezpieczeństwa mieszkańców miasta  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 345 – załącznik nr 
253 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

346 Stefańska 

Krystyna

Budowa boiska 

wielofunkcyjnego przy Szkole nr 

22, ul. Żabia

420 000,00

rozdział 80195 Program budowy boisk 

wraz z infrastrukturą sportową

347 Stefańska 

Krystyna

Budowa boiska 

wielofunkcyjnego przy Zespole 

Szkolno - Przedszkolnym nr 4 w 

Rząsawie ul. Połaniecka

420 000,00

rozdział 80195 Program budowy boisk 

wraz infrastrukturą sportową

348 Stefańska 

Krystyna

Budowa kanalizacji ul. Czystej 100 000,00

rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa  
Wnioski od  nr 346 do nr 348 zostały przyjęte do realizacji – załącznik nr 253 do protokołu 
 

349 Stefańska 

Krystyna

Projekt budowy ul. Chłodna 100 000,00

rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy chodników i miejsc 

parkingowych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 349 – załącznik nr 
253 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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350 Pohorecka 

Monika

Nowe zadanie: projekt budowy 

ul. Konwaliowej przygotowanie 

dokumentacji

50 000,00

-50 000,00 rozdział 92601 Budowa zadaszenia 

lodowiska wraz z elementami placu 

zabaw  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 350 – załącznik nr 
254 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

351 Pohorecka 

Monika

Nowe zadanie: projekt budowy 

ul. Fredry; przygotowanie 

dokumentacji

50 000,00

-50 000,00 rozdział 60015 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 351 – załącznik nr 
255 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

352 Pohorecka 

Monika

Nowe zadanie: projekt budowy 

ul. Złotej; przygotowanie 

dokumentacji

50 000,00

-50 000,00 rozdział 92195 Rewitalizacja kulturalna 

Placu Biegańskiego i Alei Najświętszej 

Maryi Panny  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 352 – załącznik nr 
256 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

353 Pohorecka 

Monika

Nowe zadanie: projekt budowy 

ul. Syrokomli; przygotowanie 

dokumentacji

50 000,00

-50 000,00 rozdział 92195 Rewitalizacja kulturalna 

Placu Biegańskiego i Alei Najświętszej 

Maryi Panny  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 353 – załącznik nr 
257 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

354 Pohorecka 

Monika

Nowe zadanie: położenie 

nawierzchni na placu zabaw 

przy Miejskim Przedszkolu Nr 

22, ul. Olsztyńska 44

50 000,00

-50 000,00 rozdział 60015 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Wniosek nr 354 został wycofany – załącznik nr 258 do protokołu 
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355 Nowakowski 

Jerzy

Budowa Kanalizacji deszczowej 

w ul. Św. Pawła, Odrodzenia, 

Pawiej i Irysowej

90001 – MZDiT

3 300 000,00

-3 300 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr – załącznik do 
protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

356 Nowakowski 

Jerzy

Budowa kanału deszczowego w 

ul. Piastowskiej, od cmentarza 

do ul. Kawodrzańskiej

90001 – MZDiT

1 300 000,00

-1 300 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 356 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

357 Nowakowski 

Jerzy

Budowa odwodnienia ul. 

Kucelińskiej w Częstochowie, 

na odcinku od rzeki Warty do 

rzeki Kucelinki

90001 – MZDiT

2 100 000,00

-2 100 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Wniosek nr 357 został przyjęty do realizacji – załącznik nr 259 do protokołu 
 

358 Nowakowski 

Jerzy

Budowa ul. Sosnowieckiej II 

etap wraz z zatokami 

sąsiednich ulic

60016 – MZDiT

3 100 000,00

-3 100 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 358 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

359 Nowakowski 

Jerzy

Budowa ul. Ikara, od ul. 

Radomskiej do ul. Rocha

60016 – MZDiT

4 300 000,00

-4 300 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 359 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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360 Nowakowski 

Jerzy

Przebudowa ul. Jasnogórskiej

60016 – MZDiT

7 400 000,00

-7 400 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 360 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

361 Nowakowski 

Jerzy

Przebudowa ul. Targowej i ul. 

Przesmyk

60016 – MZDiT

2 700 000,00

-2 700 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 361 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

362 Nowakowski 

Jerzy

Budowa ul. Sasankowej

60016 – MZDiT

600 000,00

-600 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Wniosek nr 362 został wycofany – załącznik nr 259 do protokołu 
 

363 Nowakowski 

Jerzy

Budowa ul. Hetmańskiej, projekt 

budowlany

60015 – MZDiT

100 000,00

-100 000,00 rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 363 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

364 Nowakowski 

Jerzy

Budowa ul. Oficerskiej, projekt 

budowlany

60015 – MZDiT

100 000,00

-100 000,00 rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 364 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

365 Nowakowski 

Jerzy

Budowa ul. Skwerowej, projekt 

budowlany

60015 – MZDiT

70 000,00

-100 000,00 rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa  
Wniosek nr 365 został wycofany – załącznik nr 259 do protokołu 
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366  Nowakowski 

Jerzy 

Budowa ul. Wyszyńskiego, 

projekt budowlany

60015 – MZDiT

100 000,00

-100 000,00 rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa  
 
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 366 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

367 Nowakowski 

Jerzy

Budowa ul. Pionierów, projekt 

budowlany

60015 – MZDiT

100 000,00

-100 000,00 rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 367 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

368 Nowakowski 

Jerzy

Koncepcja przedłużenia linii 

tramwajowej od pętli koło 

szpitala hutniczego przy Al. 

Pokoju, do terenu przy 

Walcowni Blach Grubych

60015 – MZDiT

100 000,00

-100 000,00 rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 368 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących 
się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

369 Nowakowski 

Jerzy

Promocja miasta poprzez 

Program upowszechniania 

tenisa ziemnego wśród dzieci i 

młodzieży

75075 – KPiS

50 000,00

-50 000,00 rozdział 75075 Promocja jednostek 

samorządu terytorialnego, promocja 

miasta poprzez sport - KPiS  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 369 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 12 głosach za, 15 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

370 Nowakowski 

Jerzy

nowe zadanie: Promocja miasta 

poprzez wydarzenia 

gospodarcze: kongresy, targi, 

fora

75075 – Wydz. FER

500 000,00

-500 000,00 rozdział 92606 Zarządzanie Halą 

"Częstochowa" przy ul. Żużlowej - KPiS

 
Wniosek nr 370 został wycofany – załącznik nr 259 do protokołu 
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371 Nowakowski 

Jerzy

Uzbrojenie terenów 

przemysłowo - inwestycyjnych 

po byłej hucie "Częstochowa" - 

dokumentacja techniczna

90095 – IZ

100 000,00

-100 000,00 rozdział 90095 Dokumentacja 

przyszłościowa - IZ  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 371 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

372 Nowakowski 

Jerzy

Uregulowanie stanu prawnego 

poprzez przejęcie przez miasto 

Częstochowa dróg lokalnych, 

użytkowanych przez liczne 

podmioty gospodarcze - na 

terenach byłej huty 

"Częstochowa"

70005 – MN

1 500 000,00

rozdział 70005 Nabycia nieruchomości 

pod infrastrukturę gminną - MN  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 372 – załącznik nr 
259 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

373 Maranda Marcin Podwyżki płac dla pracowników 

Domu Pomocy Społecznej

220 000,00

-220 000,00 rozdział 92195 Rewitalizacja kulturalna 

Placu Biegańskiego i Alei Najświętszej 

Maryi Panny  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 373 – załącznik nr 
260 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

374 Mizgalski 

Zbigniew

Przebudowa trybun na stadionie 

miejskim przy ulicy 

Sabinowskiej

200 000,00

-200 000,00 rozdział 90004 Budowa kompleksu 

sportowo - rekreacyjnego - Park wodny  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 374 – załącznik nr 
261 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 13 głosach za, 14 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym się 
nie przyjęła ww. wniosku. 
 

375 Mizgalski 

Zbigniew

Przebudowa i rozbudowa szkoły 

podstawowej nr 47  1 Etap

5 000 000,00

-5 000 000,00 rozdział 92604 Rewitalizacja Parku 

Lisiniec w Częstochowie  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 375 – załącznik nr 
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262 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

376 Mizgalski 

Zbigniew

Budowa boiska ze sztuczną 

trawą dla Szkoły podstawowej 

nr 21 i Klubu sportowego na 

terenie stadionu przy ul. 

Sabinowskiej

500 000,00

-500 000,00 rozdział 80195 Program budowy boisk 

wraz z infrastrukturą sportową  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 376 – załącznik nr 
263 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

377 Mizgalski 

Zbigniew

Dokończenie budowy ulicy 

Oficerskiej

800 000,00

-800 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 377 – załącznik nr 
264 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

378 Mizgalski 

Zbigniew

Budowa ulicy Hetmańskiej 900 000,00

-900 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 378 – załącznik nr 
265 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

379 Mizgalski 

Zbigniew

Przebudowa ulicy Kościelnej (od 

Jagiellońskiej do Artyleryjskiej) i 

ulicy Artyleryjskiej

2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 379 – załącznik nr 
266 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

380 Mizgalski 

Zbigniew

Przebudowa skrzyżowania ulicy 

Sabinowskiej z Piastowską

3 000 000,00

-3 000 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 380 – załącznik nr 
267 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
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381 Mizgalski 

Zbigniew

Budowa ulicy Podchorążych 1 500 000,00

-1 500 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 381 – załącznik nr 
268 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

382 Mizgalski 

Zbigniew

Budowa ulicy Pirotechników 2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 382 – załącznik nr 
269 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

383 Mizgalski 

Zbigniew

Budowa ulicy Paderewskiego 2 000 000,00

-2 000 000,00 rozdział 60016 Program budowy i 

przebudowy ulic oraz dróg lokalnych  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 383 – załącznik nr 
270 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 

384 Mizgalski 

Zbigniew

Wykonanie projektu przebudowy 

ulicy Konwaliowej wraz z 

odwodnieniem i chodnikiem

150 000,00

-150 000,00 rozdział 60015 Dokumentacja 

przyszłościowa  
Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod głosowanie wniosek nr 384 – załącznik nr 
271 do protokołu 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 14 głosach za, 14 głosach przeciwnych i braku głosów 
wstrzymujących się nie przyjęła ww. wniosku. 
 
Wykaz głosowań wniosków stanowi załącznik nr 272 do protokołu.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński Panie Prezydencie ja w tym ostatnim głosie Klubu 
Radnych Prawa i Sprawiedliwość w dniu dzisiejszym w kwestii dotyczącej budżetu na 2018 r. chciałabym do 
Pana zaapelować, prosić o dwie rzeczy, które są istotne. Od samego początku kiedy rozpatrujemy wnioski 
budżetu miasta Częstochowy mamy tutaj na sali zarówno rodziców jak i dzieci ze Szkoły Podstawowej nr 47, 
dlatego chciałbym, żeby Pan wiem, że ma już tutaj przygotowaną o czym wspomniał Pan Radny 
Przewodniczący Jacek Krawczyk autopoprawkę do autopoprawki, o wsparcie i pomoc I etapu budowy i 
modernizacji tej szkoły. I druga kwestia ze względu na sytuację, która w międzyczasie też tutaj się 
nawarstwiała i być może dzisiaj mamy takie dzień, w którym się odbywa Piłkarska Gwiazdka na Rakowie, 
możemy dostać informację dość negatywną  w kwestii dotyczącego głównego sponsora co by było też jakąś 
niedobrą sytuacją jeżeli chodzi o miasto i to drugi nasz apel o zwiększenie tej kwotą, którą żeśmy przyznali w 
ramach zmiany do budżetu, a  jest ona na tą chwilę 1 500 000. I takie dwie prośby, o które chciałbym 
zaapelować do Pana Prezydenta. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk ja mam Szanowni Państwo jeszcze pytanie, bo 
zwykle w takich momentach zwracam się z takim zapytaniem czy spośród tych Państwa Radnych, którzy już 
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deklarowali, że nie ma możliwości poparcia dla tego budżetu, czy ktoś z Państwa chciałby jeszcze wskazać, 
jakąś inwestycję, którą uważacie, że mogłaby zmienić Wasze zdanie? Skoro nie słyszę to pozwólcie, że 
przedstawię jeszcze jedną informację. Do Wieloletniej Prognozy Finansowej proponuję wprowadzić zadania 
pn.”Rozbudowa i modernizacja Szkoły Podstawowej nr 47” - autopoprawka stanowi załącznik nr 273 do 
protokołu. Jeżeli chodzi o wniosek do budżetu to ten wniosek brzmiałby: „Promocja miasta przez piłkę 
nożną” – autopoprawka stanowi załącznik nr 274 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Artur Gawroński chciałbym bardzo podziękować za wniesienie tych 
poprawek w ramach autopoprawki. 
 
Radny Łukasz Kot właśnie przegłosowaliśmy dosyć płynnie 384 wnioski do budżetu miasta Częstochowy 
na rok 2018 i podczas głosowań wielokrotnie słyszałem, że ktoś z naszych Radnych bądź Pań Radnych był 
zadowolony, ponieważ jego wnioski były zrealizowane i wpisane do budżetu, chciałem Państwu powiedzieć, 
że teraz jest najważniejsze głosowanie, bo nawet jeżeli Państwa wnioski są wpisane do budżetu, a będą 
Państwo przeciw temu budżetowi to tak i tak głosują Państwo przeciw własnym wnioskom. Dziękuję. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński ja na temat budżetu miasta na rok 2018 szerzej wypowiadałem się na 
poprzedniej sesji Rady Miasta i z przykrością muszę stwierdzić, że pomimo autopoprawki jednej i drugiej to 
nie zmienia w radykalny sposób obrazu tego budżetu. Oczywiście z radością należy przyjąć informacje o 
tym, że Pan Prezydent po długich manewrach i różnego rodzaju dziwnych grach wprowadził jednak to 
zadanie pt. przebudowa szkoły nr 47 i to oczywiście należy doceniać. Natomiast szkoda, że aż tak mała 
kwota czyli 300 tys. zł jest przeznaczona do realizacji w roku bieżącym, a całe bardzo pilne oczekujące 
zadanie rozciągnięte na trzy lata w tak naprawdę kumulacją w roku 2020. Natomiast wracając, ale nie 
powtarzając już tych argumentów sprzed miesiąca ja przypomnę tylko jedną rzecz, że ten budżet jest 
rekordowy w stosunku do budżetu z ostatnich lat pod względem deficytu, bo mamy zaplanowanych 55 mln zł 
deficytu. Bierzemy gigantyczny kredyt i to co mówiłem historia miasta według Pana Prezydenta kończy się 
mniej więcej w roku 2021, po tym czasie z tych liczb, które mamy w WPFie i budżecie czeka nas katastrofa. I 
tak naprawdę nie wiem czy w roku 2022 będą jakiekolwiek inwestycje w mieście, czy będziemy mieli z czego 
realizować, bieżące podstawowe zadania miasta, bo obraz wygląda tak, że przez kilka najbliższych lat 
zaciągamy gigantyczny kredyt, a później tylko i wyłącznie czekają nas wielkie spłaty tych kredytów.  
      I tak Pan Prezydent pomimo licznych wniosków Radnych niewiele z nich uwzględnił i pomimo, że jest tak 
potężny deficyt w tym budżecie wiele realnych problemów miasta i potrzeb mieszkańców nadal nie jest 
realizowanych. I tak to o czym m.in. mówił Pan Przewodniczący Gawroński, Raków ma historyczną szansę 
po wielu, wielu latach wrócić do ekstraklasy natomiast my na działania, które potencjalnie mogą być 
skierowane na modernizację i przygotowania stadionu do warunków ekstraklasy mamy zapisane 1 mln zł. To 
oznacza wprost, że w przypadku awansu Raków będzie musiał swoje mecze rozgrywać poza miastem. To 
samo dotyczy promocji miasta poprzez sport. Wiemy co się stało w roku bieżącym, zostały zabrane 
pieniądze nadal poziom finansowania sportu nie jest na poziomie adekwatnym do osiągnięć i co więcej Pan 
Prezydent  w tym budżecie proponuje dzielenie znowu środowisk, bo przyznanie 3,5 mln dotacji czy środków 
na promocję w inne dyscyplinie sportu, tylko 1,5 mln czy teraz 1,8 mln na piłkę nożną jest tworzeniem 
podziałów w środowisku sportowym. I wiele innych rzeczy, wiele wniosków drogowych, infrastrukturalnych, 
które posiadają od lat swoje projekty nie jest realizowanych.  
     Wspomniałem o rondzie w Kiedrzynie, o ulicach w dzielnicach peryferyjnych, kanalizacji, wiele ulic, które 
nie mają kanalizacji i można powiedzieć w skrócie to jest zły budżet, zły budżet dla tego miasta. Ja zwrócę 
też uwagę na jedną rzecz, na swoją dzielnicę. Złożyłem do projektu budżetu szereg wniosków dotyczących 
dzielnicy Raków. W tym momencie w budżecie miasta na rok 2018 nie ma praktycznie żadnych zadań 
realizowanych w dzielnicy Raków, zadań inwestycyjnych, takiej sytuacji nie mieliśmy od lat, więc oprócz 
tego, że ten budżet jest złym budżetem dla miasta, jest też złym budżetem dla dzielnicy Raków. Wspomnę 
tutaj chociażby ul. Łukasińskiego. Wspomnę także o zapleczu Al. Pokoju, o układzie drogowym z lat 50 – 
tych, gdzie tutaj Radni miejscy walczą o takie rzeczy. Mnie udało się wywalczyć drobiazgi kilka lat temu jak 
parkingi, jak chodniki, wiem też, że dzielnie walczy Pan Radny Kapinos, ale to wszystko to jest kropla w 
morzu potrzeb, nad tym problemem trzeba się głęboko pochylić. No więc, żeby już nie przedłużać, mam 
wrażenie, że ten budżet to taki początek równi pochyłej tego miasta i mam tylko nadzieję i jestem 
przekonany, że już za rok nowy Prezydent zacznie zmieniać ten trend i wreszcie ten budżet zacznie być 
budżetem częstochowian. Dziękuję. 
 
Radna Barbara Gieroń Panie Prezydencie ja bardzo dziękuję za realizację mojego wniosku autopoprawką 
szkoły  podstawowej nr 47, będzie realizowana rozbudowa. Dziękuję bardzo. 
 
Radna Krystyna Stefańska ja może jako kobieta Panie Prezydencie zaapeluję, żeby rozmowy o Klubie 
Raków nie były ostateczne dzisiaj, żeby doszło do kolejnych spotkań, do kolejnych negocjacji, które 
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umożliwiłby rozwijanie się tego Klubu. Nie możemy ścinać głowy jak oni się podnoszą. Także bardzo proszę 
o rozmowy i o jakiejś mądre decyzje, bo wiemy, że Raków też może nas pięknie reklamować na zewnątrz 
kraju. 
 
Radna Ewelina Balt Panie Prezydencie ja bym chciała serdecznie podziękować za to, że wziął Pan pod 
uwagę wnioski i prośby Klubu Radnych Sojuszu Lewicy Demokratycznej. Dziękuję przede wszystkim za 
wprowadzenie ul. Artyleryjskiej i za rozbudowę szkoły 47. Natomiast chciałabym teraz zapytać radnego 
Mizgalskiego, Zbyszku czy zagłosujesz teraz za rozbudową szkoły 47? Dziękuję. 
 
Prezydent Miasta Częstochowy Krzysztof Matyjaszczyk Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo 
przed nami najważniejsze głosowania w dniu dzisiejszym czyli przyjmowanie budżetu i Wieloletniej Prognozy 
Finansowej na rok przyszły, zawsze w takich przypadkach jest ona kompromisem pomiędzy możliwościami 
budżetowymi, chęciami, oczekiwaniami, potrzebami zgłaszanymi przez Państwa. Dziękuję bardzo za tę 
dyskusję, dziękuję za to, że byliśmy konkretni w swoich wystąpieniach i oświadczeniach, natomiast teraz 
przyszedł czas, żeby faktycznie poprzeć wiele różnych zadań, które znalazły się w tym budżecie i chciałbym, 
żeby dla tych osób, które są dzisiaj na sali jasne było jak wyglądają różne sprawy związane z budżetem. 
Szanowni Państwo jeżeli macie wątpliwość komu dziękować za to, czy dane zadanie będzie realizowane czy 
nie to po prostu sprawdźcie teraz jak Radni głosują. Jeżeli głosują za budżetem, w którym są zadania, które 
są tak bardzo potrzebne i oczekiwań to znaczy, że powinniście im podziękować. Jeżeli głosują inaczej to 
możecie słuchać różnych rzeczy, ale to będą oświadczenia fałszywych proroków, a nie odnosząc się do 
terminologii świąt, które przed nami, a nie rzeczywiście sytuacja, w której powinniśmy tutaj dyskutować. 
Pozostawiając wszystkich Państwa Radnych z przemyśleniami proszę o głosowanie za budżetem i za 
Wieloletnią Prognozą Finansową. Dziękuję. 
 
Radny Krzysztof Świerczyński syntetycznie, szanuję bardzo Pana Prezydenta, ale bardzo proszę nie 
stosować tanich manipulacji. Bardzo proszę. 
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.4.XLVII.17 wraz z autopoprawkami. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 17 głosach za, 6 głosach przeciwnych i 5 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Częstochowy na lata 2018 – 2033. 
 
 
W związku z brakiem innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski poddał pod 
głosowanie projekt uchwały na druku BR.3.XLVII.17 wraz z autopoprawkami. 
 
Rada Miasta Częstochowy przy 17 głosach za, 6 głosach przeciwnych i 5 głosach wstrzymujących się 
podjęła uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta Częstochowy na rok 2018. 
 
Ad. Pkt. 25 
Interpelacje Radnych 
 
Radny Łukasz Banaś 
        w sprawie porządku w bramie przy ul. Nowowiejskiego 24. 
 
Radna Ewelina Balt, Radny Zbigniew Niesmaczny 
        w sprawie budowy oświetlenia przy ul. Kartuskiej. 
     
Ad.pkt. 26 
Wolne wnioski i oświadczenia radnych, Prezydenta i inne zgłoszone do porządku obrad. 
 
 Wykaz głosowań stanowi załącznik nr 275  do protokołu.  
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Ad. Pkt. 27 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Zdzisław Wolski zamknął obrady 
XLVIII Sesji Rady Miasta.    
 
 
 
 

Przewodniczący 
Rady Miasta Częstochowy 
  
 
(-) Zdzisław Wolski 

  
 
   Protokołowała: 
 
 (-) Joanna Rekwirewicz  
 
 
 
 


